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سخنگوی انجمن صنایع فرآورده های لبنی:
 قیمت محصولات لبنی تا پایان ماه رمضان

 تغییر نمی کند

رییسی در گفت وگوی تلفنی با شهباز شریف: 
ایران از ارتقای سطح تعاملات با پاکستان 

استقبال می کند

عضو هیئت مدیره اتحادیه پوشاک اعلام کرد
ح مقابله با قاچاق پوشاک متوقف شد طر

بانک مرکزی اعلام کرد
تکذیب آمارهای افزایش سرانه ارز مسافرتی
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دموکراسی این چیز ها را هم دارد!
تقی دژاکام   فکر کنم همگی در اینکه انتخابات روز جمعه ایران پر از شــگفتانه و 
حواشی بعضاً جدید و به نوعی انقلاب در رأی دادن اســت موافق باشیم، هرچند در 
ارزیابی و سوگیری درباره جزئیات آن نظر متفاوت داشته باشیم. اینکه پرتعدادترین 
تأیید صلاحیت ها را در این دوره شــاهد بودیم، اینکه از تمامی سلیقه ها و دیدگاه ها 
به وفور در بین نامزد ها حضور داشــتند، اینکه رأی نســل جــوان در این انتخابات 
نقش آفرینی بیشتری داشت و مواردی از این دســت را نباید خیلی جزو این عجایب 
محسوب کرد. این اتفاقات در دوره های قبل با کم و زیاد و شدت و ضعف سابقه داشته 
است، اما مواردی، چون پشــت کردن جدی و فراگیر به لیستی رأی دادن و تحقیق و 
بحث و پیگیری درباره اکثر کسانی که در لیست های گروه های مختلف، به خصوص 
در بین لیست های نیرو های انقلابی و حزب اللهی بودند، قطعاً با این شدت و فراگیری 
در انتخابات های گذشته بی سابقه بوده اســت. همچنین رأی های با رودربایستی به 
بعضی از بزرگان و شخصیت های روحانی و غیرروحانی استخوان خرد کرده، در این 
انتخابات به طور محسوســی کاهش پیدا کرد و جوانان و دیگر رأی دهندگان بیشتر 
از آنکه به ریش سفیدی و ســابقه آن ها توجه کنند، ناظر به عملکرد ضعیف یا غلط یا 

ابهام آمیز برخی از این افراد، از خیر رأی دادن به آن ها گذشتند.  

یادداشت
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علیرغم گذشــت بالغ بر ٩ مــاه از طرح  خریدار 
موضوع واردات خودروهــای کارکرده و همچنین 
گذشــت حدود هفت ماه از صدور مجــوز با هدف 
تنظیم و ســاماندهی بازار خودرو، هنوز آیین نامه 
آن ابلاغ نشــده که رئیس اتحادیه فروشــندگان 
خودرو معتقد اســت: برخی نهادها در این زمینه 
همکاری نمی کنند، اما با اجرایی شــدن این طرح 
قیمت خودروهای مونتاژی و حتی داخلی تا سطح 

قیمت کارخانه کاهش پیدا می کند.
علی خســروانی در رابطــه بــا واردات خودروهای 
کارکرده و اینکــه آیین نامه آن هنوز ابلاغ نشــده 
و همین امر می تواند یکــی از دلایل افزایش قیمت 
خودرو در بازار باشــد، گفت: در اســفند ماه ســال 
گذشــته )فارغ از تعــداد متقاضیــان جدیدی که 
اخیرا در طرح عرضه خودروهــای وارداتی ثبت نام 
کردند( ۳۳ هزار نفر در سامانه یکپارچه خودروهای 
وارداتی ثبت نــام کــرده بودند؛ که طی یکســال 
گذشــته، تنها حدود ۴۰۰۰ خودرو وارداتی تحویل 
داده شده است. نایب رئیس اتحادیه نمایشگاه داران 
و فروشــندگان خودرو تهران ضمن اشاره به اینکه 
واردات خودروهای دســت دوم )کارکــرده( هنوز 
بلاتکلیف اســت، تصریح کرد: این طــرح در مرداد 
ماه سال جاری توسط مجلس تصویب شد و شورای 
نگهبان و مجمع تشــخیص مصلحت نظام نیز آن را 
تایید کرده اندکه نشــان می دهد این مصوبه، بدون 
اشکال اســت.وی افزود: آیین نامه اجرایی واردات 
خودرو زیر دست برخی مسئولان دولتی گیر کرده و 
متولیان ، هنوز آن را ابلاغ نکرده اند؛ بنابراین نتیجه 
این شده که امروز بازار خودرو دچار نوساناتی شده 
و خریدار، فروشــنده و حتی صنف نمایشگاه داران 
نیز ناراضی هستند.خسروانی ضمن تاکید بر اینکه 
بخشی از موانع واردات خودروهای کارکرده به بانک 

مرکزی به بهانه مصــرف ارز باز می گردد، گفت: این 
درحالیست که واردات خودروهای کارکرده، با منشا 
ارز خارجی قرار است انجام شود؛ از سوی دیگر مگر 
در حال حاضــر  که نرخ ارز صعودی شــده، واردات 
خودرو صورت گرفته است؟ به طور قطع این مصوبه 
چنانچه از ســوی معاون اول رئیس جمهوری ابلاغ 
شــود، قیمت خودروهای مونتاژی و حتی داخلی 
تا ســطح قیمت کارخانه کاهش پیــدا می کند.این 
مقام صنفــی در رابطه با چگونگــی فرآیند واردات 
خودروهای دســت دوم، اظهار کرد: با تصویب طرح 
واردات خودرو و صدور مجــوز واردات، همه  افرادی 
که دارای کارت بازرگانی هســتند، مجاز به واردات 

خواهند بود.
وی ادامــه داد: پــس از صــدور مجــوز واردات 
خودروهای کارکرده اگرچه، همه  مردم نمی توانند 
خودرو وارد کننــد، اما به دلیــل اینکه خودروی 
احتکار شــده در خانه ها وارد بازار می شود، نه تنها 
قیمت ها می شــکند، بلکه دیگر در زمان التهابات، 
نقدینگی وارد بــازار خودرو نمی شــود؛ بلکه این 
نقدینگی، وارد بازار ســرمایه و ســایر بخش های 

مولد می شود که به نفع اقتصاد کشور خواهد بود.
این مقام صنفی تاکید کــرد: از جمله دلایل اینکه 
خودروهای وارداتی صفر وارد و عرضه نمی شــود، 
این  است که دولت در حالی وعده واردات ۲۰۰ هزار 
خودرو تا پایان ســال ۱۴۰۲ داده بــود که تاکنون 
بخش کمی از این عدد وارد شــده اســت؛ چراکه 
بیشتر شرکت هایی که قرار است خودرو وارد کنند، 
خود تولیدکننــده یا مونتاژکار هســتند و تمایلی 
ندارند با واردات خودرو قیمت ها بشکند؛ بنابراین  
به نوعی تضــاد منافــع وجــود دارد.نایب رئیس 
اتحادیه نمایشــگاه داران خودرو با تاکید بر اینکه 
واردات خودروهای دســت دوم قرار بود با ارز خود 

واردکننده ها انجام شود، تصریح کرد: بنابراین هیچ 
نیازی به ارز دولتی نیست؛ ضمن اینکه اجرای این 
طرح کمک می کند تا بخشی از ارزی که هم اکنون 
در چرخه اقتصاد نیســت، از طریق واردات خودرو 
به گردش درآید. از سوی دیگر صادرکنندگانی که 
مازاد ارز نســبت به تعهدات خود به بانک مرکزی 
دارنــد، می تواننــد در تهاتری بــا واردکنندگان 
در قالــب واردات خــودرو ارز را به کشــور منتقل 
کنند.خســروانی خاطرنشــان کرد: دولت نیز از 
طریق واردات خودروهای کارکــرده، منافع مالی 
خواهد داشــت. ضمن اینکه با آزادسازی واردات، 
بازار خودرو رقابتی خواهد شــد؛ اما اگر این اتفاق 
نیفتد، بازهم قیمت خودرو بالاتر رفته و نقدینگی 
بیشتری در سال ۱۴۰۳ وارد بازار خودرو می شود. 
این درحالیســت که خودرو یــک کالای مصرفی 
است و نباید مردم برای ســود وارد این بازار شوند. 
فراموش نکنیم که هرچقدر فاصله قیمت کارخانه 
و بازار آزاد بیشتر شود، شرایط خوبی نخواهد بود.

نایب رئیس اتحادیه نمایشگاه داران خودرو ضمن 
اشــاره به اقداماتی که اتحادیه طی ماه های اخیر 
دنبال کرده اســت، گفت: در حــال حاضر دغدغه 
ما ایجاد تعادل در بازار اســت؛ چراکــه تا زمانیکه 
نوسان قیمت زیاد است، فروشنده خودرو منصرف 
می شود و خریدار هم همواره از خرید جا مانده و با 

کسری پول مواجه می شود.

نایب رئیس اتحادیه نمایشگاه داران و فروشندگان خودرو:

وهای کارکرده اجرایی نمی شود؟ چرا واردات خودر
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اخطار شدید کارگران به اظهارات اخیر سازمان برنامه درباره حقوق

 ماراتن دستمزد باز هم 
وزهای آخر سال کشیده شد به ر

رهبرمعظم انقلاب پس از غرس سه اصله نهال

 حضور مـردم
 در انتخابات ۱۱ اسفند 
جهاد بود

  آگهی
 مزایده و تجدید مزایده

سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری شاهرود در نظر دارد نسبت به 
مزایده واگذاری اجاره غرفه های شماره ۱ پارک شفاء بوستان )حجاب( جنب سرویس 
های بهداشتی و اجاره غرفه کلبه روستایی پارک آبشار و اجاره غرفه پارک مشاهیر ، و 
تجدید مزایده اجاره غرفه های شماره ۱ و ۳ پارک بلوار و غرفه شماره ۳ )۱۰ متری( 
پارک آبشار و ... اقدام نماید. لذا از کلیه متقاضیان دعوت به عمل میآید جهت دریافت 
اسناد مزایده و تجدید مزایده مذکور به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ستاد به 
نشانی www.setadira.ir مراجعه و یا با تلفن ۳۲۳۶۴۰۴۰ - ۳۲۳۷۴۳۷۴ - ۰۲۳ 

تماس حاصل فرمائید. 
در سامانه  مزایده  تجدید  و  مزایده  اسناد  )دانلود(  دریافت  مهلت  ضمناً 
ستاد تا پایان وقت اداری روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۲/۱۲/۲۰ و مهلت ارسال 
پیشنهادات تا پایان وقت اداری روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۱/۰۵ خواهد بود.

چاپ نوبت اول ۱۴۰۲/۱۲/۰۸
چاپ نوبت دوم ۱۴۰۲/۱۲/۱۶

حسن سعیدی- سرپرست سازمان

 نوبت دوم

سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری شاهرود

 تجدید فراخوان عمومی
 شهرداری بندر چابهار در نظر دارد باستناد بند ۱ مصوبه شماره 5۲۲ مورخ ۱۴۰۲/۰۷/۱۶ شورای اسلامی 
شهر چابهار نسبت به سرمایه گذاری با موضوع  مشارکت در ساخت و بهره برداری از مجموعه ورزشی واقع در 

پارک بهاران اقدام نماید.
  متقاضیان واجد شرایط که باشگاه های فوتبال ثبت شده و فعال در شهر چابهار می باشند از تاریخ ۱۴۰۲/۱۲/۱5 
لغایت ۱۴۰۲/۱۲/۱9 مهلت دارند با واریز مبلغ ۱/۰۰۰/۰۰۰ ریال به حساب ۳۱۰۰۰۰۰۰۲5۰۰۳ بنام شهرداری 
بندر چابهار نزد بانک ملی جهت دریافت اسناد و آگاهی از شرایط خصوصی آن بصورت حضوری به واحد حقوقی 

شهرداری اقدام نمایند .
 مهلت ارائه پیشنهادات بصورت فیزیکی پس از چاپ آگهی دوم  از تاریخ ۱۴۰۲/۱۲/۲۰ لغایت ۱۴۰۲/۱۲/۲۲ 

میباشد.
 سپرده شرکت در فراخوان مبلغ ۲۰.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰  ریال میباشد که طی ضمانتنامه بانکی معتبر در قبال 
شهرداری چابهار یا طی فیش واریزی بحساب ۳۱۰۰۰۰۱۶۲9۰۰۱ سپرده شهرداری چابهار نزد بانک ملی واریز 

گردد.
 شهرداری در رد یا قبول پیشنهادات مختار است.

  به پیشنهادات مخدوش ، مشروط ، ناخوانا و فاقد سپرده ترتیب اثر داده نمیشود.
  سپرده نفرات اول ، دوم و سوم تا زمان عقد قرارداد نگهداری و در صورتی که برنده از تاریخ افتتاح پاکات ظرف 
مدت ۷ روز جهت عقد قرارداد مراجعه ننماید سپرده وی به نفع شهرداری ضبط و با نفر بعدی قرارداد منعقد 

میگردد و الباقی پس از افتتاح پاکات عودت داده میشود.
 جلسه افتتاح پاکات مورخ ۱۴۰۲/۱۲/۲۳ در محل سالن کنفرانس شهرداری بندر چابهار میباشد.

 پیشنهادات باید در سه پاکت الف : فیش سپرده شرکت در فراخوان – فیش خرید اسناد ب: ) اسنادومدارك 
،اساسنامه شرکت ، آخرین تغییرات هیئت مدیره و تصویر شناسنامه و کارت ملی اعضاء هیئت مدیره و مدیر 
عامل برای اشخاص حقوقی ، مشخصات سجلی برای اشخاص حقیقی ، امضاء نمونه قرارداد وشرایط خصوصي 
و کلیه مدارک موجود در اسناد (   ج :) برگ پیشنهادات با امضاء(  كلیه پاكات مهر وموم به حراست شهرداري 

تحویل گردد.
  متقاضیان اقرار مینمایند که مشمول قانون منع مداخله کارکنان دولت نمیباشند .

 سرمایه گذاری که علاوه بر داشتن شروط لازم ، توانایی فنی و مالی در مقابل هزینه های اجرای پروژه ، درصد 
مشارکت بیشتری برای شهرداری را پیشنهاد دهد برنده اعلام میگردد.

  جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره های ذیل تماس حاصل نمایید:
واحد حقوقی:  ۳5۳۲۳۷۸۰ - ۰5۴

 شهرداری بندر چابهار

نماینده مــردم تبریــز در مجلس گفــت: باید 
مصوبه افزایش ســن بازنشســتگی در مجلس 
اصلاح شــود، بــه گونه ای کــه ایــن موضوع 

داوطلبانه باشد.
حجت الاسلام سیدمحمدرضا میرتاج الدینی در 

جلسه مجلس در تذکری شفاهی، اظهار کرد: در 
ایام تبلیغات انتخاباتی دربــاره مصوبه مجلس 
پیرامون ســن بازنشســتگان تصمیم گرفتیم و 
مجلس آنچه را که دولــت در لایحه برنامه هفتم 
توســعه آورده بــود، تأیید کــرد.وی ادامه داد: 

بســیاری از مردم مخالفت خــود را به من اعلام 
کردند و به آن ها گفتم که بسیاری از نمایندگان 
می خواهند این مصوبــه را اصلاح کنند، چرا که 
افزایش سن بازنشستگی در محیط کارگری به 

هیچ وجه قابل پذیرش نیست.

افزایش سن بازنشستگی باید داوطلبانه باشد

وزه شد زمان رسیدگی به دعاوی کارگر و کارفرما ۴۰ ر
معاون وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از ثبت ســالانه ۴۰۰ هزار پرونده اختلاف 
میان کارگر و کارفرما در هیات های تشــخیص و حل اختــلاف خبر داد و گفت: 
کارگر یا کارفرمایی که در ســامانه جامع روابط کار ثبت دادخواست کند، نهایتا 

ظرف ۴۰ روز رأی خود را از هیات تشخیص خواهد گرفت.
علی حســین رعیتی فرد با ارائه گزارشــی از پرونده های اختلاف میان کارگران 
و کارفرمایان اظهار کرد: سالانه در کشــور حدود ۴۰۰ هزار پرونده دعاوی بین 
کارگر و کارفرما مورد رســیدگی قرار می گیرد و در ٩۰۰ هیات تشخیص و حل 

اختلاف به پرونده ها رسیدگی می شود.
وی ادامه داد: در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعــی و در حوزه روابط کار تلاش 
کردیم طی دو سال گذشته زمان رســیدگی به دعاوی کارگران و کارفرمایان را 
به حداقل برسانیم. قبلا دســتورالعملی تحت عنوان دستورالعمل سازش درون 
کارگاهی در دیوان عدالت اداری ابطال شده بود که سال گذشته با کمک قضات 
دیوان این دســتورالعمل را احیا کردیم که مقدمه ای برای رســیدگی به دعاوی 
بین کارگــر و کارفرما در هیات های تشــخیص و حل اختلاف اســت.به عنوان 
شــاخص تحولی در وزارت کار تلاش کردیم زمان رســیدگی را کمتر کنیم، به 

نحوی که هم اکنون زمان رسیدگی به پرونده ها به حدود ۴۰ روز رسیده است.



سخنگوی دولت:

وستا حل شد  مشکل برق ۶۴ ر

رهبرمعظم انقلاب پس از غرس سه اصله نهال

حضور مردم در انتخابات ۱۱ اسفند جهاد بود

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rچهار شنبه      16 اسفند 1402    شماره 1541

دموکراسی این چیز ها را هم دارد!
تقی دژاکام   فکر کنم همگی در اینکه انتخابــات روز جمعه ایران پر 
از شگفتانه و حواشــی بعضاً جدید و به نوعی انقلاب در رأی دادن است 
موافق باشــیم، هرچند در ارزیابی و ســوگیری درباره جزئیات آن نظر 
متفاوت داشــته باشــیم. اینکه پرتعدادترین تأیید صلاحیت ها را در 
این دوره شاهد بودیم، اینکه از تمامی ســلیقه ها و دیدگاه ها به وفور در 
بین نامزد ها حضور داشــتند، اینکه رأی نســل جوان در این انتخابات 
نقش آفرینی بیشتری داشت و مواردی از این دست را نباید خیلی جزو 

این عجایب محسوب کرد. 
این اتفاقات در دوره های قبل با کم و زیاد و شدت و ضعف سابقه داشته 
اســت، اما مواردی، چون پشــت کردن جدی و فراگیر به لیستی رأی 
دادن و تحقیق و بحث و پیگیری درباره اکثر کســانی که در لیست های 
گروه های مختلف، به خصوص در بین لیســت های نیرو های انقلابی و 
حزب اللهی بودنــد، قطعاً با این شــدت و فراگیــری در انتخابات های 
گذشته بی سابقه بوده است. همچنین رأی های با رودربایستی به بعضی 
از بزرگان و شــخصیت های روحانی و غیرروحانی استخوان خرد کرده، 
در این انتخابات به طور محسوســی کاهش پیدا کــرد و جوانان و دیگر 
رأی دهندگان بیشتر از آنکه به ریش سفیدی و سابقه آن ها توجه کنند، 
ناظر به عملکرد ضعیــف یا غلط یا ابهام آمیز برخــی از این افراد، از خیر 

رأی دادن به آن ها گذشتند.  
ممکن اســت این جوانان و رأی دهندگان در تشــخیص خــوب و بد و 
ضعیف و قوی بودن افراد اشــتباه کرده باشــند، حتی ممکن است در 
تشــخیص خوب و خوب تر و بد و بدتر هم دقیق عمل نکرده نباشند، اما 
در هر صورت تلاش خود را برای شــناخت و ارزیابی کرده و سپس رأی 

داده بودند.
بازماندن کســانی، چون آیــت الله آملی لاریجانی که از لحاظ ســابقه 
اجرایی و ســواد علمی در حد بالایی بودنــد از ورود به مجلس خبرگان 
و کســانی، چون آقایان باهنر و نوبخت )یاران نزدیک آقایان لاریجانی 
و روحانی( از ورود مجدد به مجلس شــورا، آن هم در شــهر خودشان، 
یک اتفاق جدید و به زعم من مبارک اســت، مبارک از این جهت که این 
رأی، لیستی و کورکورانه و برای اســقاط تکلیف یا از ترس رأی آوردن 
فهرســت رقیب نبوده و روی تک تک آن ها بحث و بررســی شده است 
و این جای شــادمانی مضاعف دارد، به خصوص که این رفتار انســان را 
به یاد این توصیه عتاب آلود امام خمینی بــه رأی دهندگان می اندازد: 
»احدی شــرعاً نمی تواند به کســی کورکورانه و بــدون تحقیق     رأی 
بدهد و اگر در صلاحیت شخص یا اشــخاصی تمام افراد و گروه ها نظر 
موافق داشتند،   ولی رأی دهنده تشــخیصش بر خلاف همه آن ها بود، 
تبعیت از آن ها صحیح نیســت، و نزد     خداوند مسئولیت دارد.« از سوی 
دیگر، شــخصیت های مرجعی که دیگران به تأسی از آن ها می توانند یا 
می توانستند در انتخابات شرکت کنند هم رفتار های یکسانی نداشتند. 
در میان اصلاح طلبان کســانی، چــون آقایان خاتمــی و عبدالحمید 
اسماعیل زهی در انتخابات شرکت نکردند یا مردم را از حضور منصرف 

کردند. 
دومی گفته بود: »مــردم از انتخابــات ناامید شــده اند و معتقدند که 
انتخابات و صندوق رأی نمی تواند مشکلات کشــور را حل کند. مردم 
هیچ انگیزه ای برای حضور در انتخابات ندارند و بسیار بعید می دانم که 

مردم در انتخابات آینده شرکت کنند«.
اما مــردم نجیب سیســتان و بلوچســتان در عین اینکه شــب قبل از 
انتخابات با ســیل ویرانگری مواجه شدند که مشــکلات آن هنوز باقی 
است، با شرکت پرشور در کارزار هر دو انتخابات مجلس شورا و خبرگان، 
نمایندگان شــیعه و ســنی خود را انتخاب کردند و بــه وضوح جواب 
دندان شکنی به شــخص مزبور دادند. بگذریم که بعضی اصلاح طلبان 
بعد از رأی نیاوردن و بی اعتنایی مردم به آنها، در توئیت های خودشان از 
این موضوع ابراز ناراحتی و گلایه کردند و البته برای آمدن خودشان در 

انتخابات به سر مردم منت هم گذاشتند!
 اما آقای خاتمی که کاملًا متوجه شــده بود رأی دهنــدگان این دوره 
اقبــال چندانی به او ندارند، حتــی مانند یکی از دوره های گذشــته به 
شــهری به جز تهران هم نرفت و رأی نداد و بدیــن ترتیب یک بار دیگر 
بر محافظه کاری و ترسش از تندرو های اصلاح طلب صحه گذاشت. این 
ترس خاتمی مســبوق به سابقه اســت؛ او پیش تر هم حاضر نشد سالم 
بودن کلی انتخابات ســال ۸۸ را، همان طور کــه خصوصی در یکی دو 
دیدار دانشــجویان اعتراف کرده بود، اعلام کند، چراکه از واکنش های 
تندرو های جریان اصلاحات می ترســید و این بار هم تــرس خود را با 

شرکت نکردن در انتخابات نشان داد. 
در مقابل، کســانی، چون بهــزاد نبوی کــه پیر عرصه مبارزه اســت، 
با اینکه حتی چند ســال پیش به زندان رفت و ردصلاحیت هم شــد، 
باز هم نشان داد یک کنشگر فعال سیاسی اســت و می داند راه تغییر و 
اصلاح از میان عرصه های مدنی مهمی، چون انتخابات می گذرد. رجوع 
کنید به خاطره نگارنده از ایشــان در یادداشت قبلی تا معلوم شود برای 
اصلاح طلبی، چون نبوی تا چه حد انتخابات جدی است و می داند حتی 
یک رأی هم می تواند موجب تغییر شــود. در ایــن انتخابات، این اتفاق 
افتاد. این تک رأی های حتی متفاوت و متناقض، رویداد شگفتی را رقم 

زد.
مثلًا در تهران اگر آقــای نبویان را که نامش در همه فهرســت ها بود و 
طبیعتاً باید بیشــترین رأی را مــی آورد کنار بگذاریــم، جوانی، چون 
امیرحسین ثابتی که مجری یک برنامه گفت وگومحور تلویزیونی بوده 
به راحتی جزو نفرات اول رأی پایتخت شــده است. ممکن است بگویید 
رأی این افراد در مقایسه با کســانی که حق رأی داشتند کم است. بله، 
همین طور است، اما معنای دموکراسی و رأی همین است. دیگران هم 
مثل اصلاح طلبان پیش گفته می توانستند بیایند و رأی بدهند و نامزد 
خودشان را حائز اکثریت آرا کنند. وقتی عرصه را خالی می کنند، آن ها 
که برای خودشان و رأی شان ارزش قائل بوده اند، مدعی می شوند و حق 
هم با آنان است. بالاخره دموکراسی این چیز ها را هم دارد!یک نکته هم 

با مسئولان جمهوری اسلامی: آقایان! 
درست اســت که شــرکت مردم در این انتخابات در شــرایطی بود که 
آنان در این مدت با چندین فتنه بزرگ و خشــن سالانه روبه رو بوده اند 
و میزان بمبــاران تبلیغاتی و ضدایرانی دشــمنان خارجی و داخلی در 
این چهار سال در کل حیات جمهوری اســلامی بی سابقه بوده است و 
با این همه میزان شــرکت در دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی 
به نســبت دوره یازدهم تقریباً ثابت مانده است، اما کســانی که به هر 
دلیل اعم از تبلیغات دشــمنان و فتنه گری ها و حتی اختلافات داخلی 
در این میدان حاضر نشدند، عدد کمی نیستند و باید به طور جدی برای 
آن چاره ای اندیشــید و از بار مشــکلات یا ابهامات مردم کاست و دوز 
خدمت خالصانه و هوشــمندانه را هم بالا برد. نقش آفرینی نسل جدید 
در انتخابات اخیر معانی زیادی دارد و همان طور که آنان امروز ســراغ 
صاحب نامان این میدان رفتند، ممکن اســت فردا سراغ شما و دیگران 
هم بروند و تصمیم بگیرند در بقیــه رده های مدیریتی هم تجدید نظر و 

جوان سازی کنند.
نســل جدید برای بازگشــت به آرمان های انقلاب، پرانگیزه، مصمم و 

بی رودربایستی است و »ما می توانیم« را جدی گرفته است.

یادداشت

رییس جمهور کشورمان در گفت وگو با شهباز شریف 
گفت: ایران از ارتقای ســطح تعاملات با پاکســتان در 
چارچــوب سیاســت تقویــت روابط با همســایگان 

استقبال می کند.
حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی در گفتگوی تلفنی 
با آقای »محمد شهباز شــریف«، ضمن تبریک مجدد 
انتخاب وی به عنوان نخســت وزیر جدید پاکســتان، 
اظهار امیدواری کرد که روابط و همکاری های فیمابین 
ملت و دولت دو کشــور در دوره جدید، با اراده و تدبیر 

ســران تهران و اســلام آباد بیش از پیش در 
عرصه های مورد علاقه گسترش یابد.

رئیس جمهــور با بیان اینکــه روابط ایران و 
پاکستان فراتر از همسایگی متکی بر پیوندها 
و نزدیکی هــای عمیق تاریخــی و فرهنگی 
استوار است، گفت: جمهوری اسلامی ایران 
در چارچوب سیاست تقویت و تعمیق روابط 

با همســایگان و کشورهای اســلامی، از ارتقای سطح 
تعاملات و مناســبات دوجانبه، منطقه ای و بین المللی 

با کشور دوســت و برادر جمهوری اسلامی 
پاکستان استقبال می کند.

رئیســی ابراز امیدواری کرد که دولت جدید 
پاکســتان بتواند در جهت پیشرفت و رشد 
بیــش از پیش این کشــور گام هــای بلند و 
موفقی بردارد و از خداونــد متعال موفقیت 
وی و دولت جدید و سعادت و بهروزی مردم 

شریف پاکستان را مسئلت کرد.
»محمد شهباز شــریف« نخســت وزیر پاکستان نیز 

در ایــن مکالمه تلفنی ضمــن قدردانــی از ابراز لطف 
و تبریکات رئیــس جمهوری اســلامی ایــران، ابراز 
امیدواری کرد که روابط فیمابین در پرتو اراده ســران 
و مســاعی مشترک مســئولان دو دولت بیش از پیش 
در همه ابعاد ارتقا یابد.نخســت وزیر پاکســتان ابراز 
اطمینان کرد که دو کشــور با تکیه بر پیوندهای عمیق 
دوســتی مردم ایران و پاکســتان می توانند گام های 
مؤثری در مســیر بالفعل کــردن ظرفیت های متنوع 

موجود در مسیر تأمین منافع متقابل بردارند.

رئیس جمهوری

مسلح

خریدار  ســخنگوی دولــت گفت: ۵۰۰ 
میلیارد تومان نیز دولــت به عنوان تن خواه 
اولیه برای جبران بخشــی از خســارات به 
استان اختصاص داده که پرداخت این مبلغ 
آغاز شــده رییس جمهور هم در این زمینه 
دســتورات لازم را صادر کــرده، نهادهای 
انقلابی وزارت راه وزارت بهداشت نیروهای 
مسلح و ســایر دســتگاه ها امدادرسانی را 
آغاز کرده انــد. »علی بهــادری جهرمی« 
ســخنگوی دولت در مقدمه نشست خبری 
خود ضمن تشــکر از ملت ایران برای حضور 
در انتخابــات گفت: این مســأله بار تکلیف 
مســئولان را بیشتر می کند کســانی که به 
هر دلیلی شــرکت نکردند امیدواریم گلایه 
هایشان منتقل شــود و باز هم شاهد حضور 
آنها باشیم از مســئولان اجرایی و مردمی و 
آموزش وپــرورش وثبت احــوال و وزارت 
کشور و قوه قضاییه و شورای نگهبان تشکر 

ویژه می کنم.
وی ادامه با اشــاره به تجربه موفق دولت در 
توسعه زیرســاخت های الکترونیکی و بهره 
برداری از آنهــا در انتخابات خاطر نشــان 
کرد: برای اولیــن بار بعد از اصــلاح قانون 
انتخابات به صورت تماما الکترونیکی برخی 
فرآیندهای آن انجام شــد در برخی حوزه 
ها هم ۱۰۰ درصد الکترونیــک با موفقیت 

برگزار شد.
ســخنگوی دولت بیان کــرد: در روزهای 
اخیر حادثه سیل در سیستان و بلوچستان 
را داشــتیم با مردم این اســتان همدردی 
می کنم کشــته ای نداشــتیم اما خسارات 
مالی در پی داشت بلافاصله بعد از انتخابات 
وزیر کشور به این استان سفر کرد وزیر نیرو 
هم بلافاصله در بازگشــت از الجزایر به این 
استان رفت اختیارات ویژه به استاندار داده 
شــده بود و از این اختیارات بهــره برداری 

کرده بود.
بهــادری جهرمی بیــان کرد: امــروز روز 
درختکاری است و طرح کاشت مردمی یک 
میلیارد درخت در ۴ ســال را کلید زده ایم 
که تا کنون ۲۵۰ میلیون نهال تولید شده و 

بخش زیادی از آنها کاشته شده است.
وی با اشاره به سفر رئیس جمهور به الجزایر 
تصریح کــرد: این هفته رییــس جمهور یه 
الجزایر برای شرکت در اجلاس کشورهای 
صادرکننــده گاز و همچنیــن دیدارهای 

دوجانبه داشت.
ســخنگوی دولت بیان کرد: از امروز ستاد 
ســفرهای نوروزی با ۲۴ دستگاه آغاز به کار 
کرد که با محوریت وزارت گردشگری است، 
در همین راستا یکی از مصوبات اخیر دولت 
اعطای مجوز به وزات راه برای اســتفاده از 
روش های مختلف تامین مالی بانکی و حتی 
غیر نقدی برای بهسازی و نوسازی جاده ها 
بود و پیش از آغاز ســفرهای نــوروزی این 

فرآیند نوسازی آغاز شده است.

500 میلیارد تومان تن خواه اولیه به 
سیستان و بلوچستان اختصاص یافت

بهادری جهرمی در پاســخ به ایرنا پیرامون 
اقدامات دولت برای ســیل زدگان سیستان 
و بلوچســتان بیان کرد: وزیر کشــور بعد از 
سیلاب بلافاصله به سیســتان و بلوچستان 
رفــت ۵۰۰ میلیــارد تومان نیــز دولت به 
عنوان تن خواه اولیه برای جبران بخشــی 
از خســارات به اســتان اختصاص داده که 
پرداخت این مبلغ آغاز شده رییس جمهور 
هم در ایــن زمینه دســتورات لازم را صادر 
کرده، نهادهای انقلابــی وزارت راه وزارت 
بهداشت نیروهای مسلح و سایر دستگاه ها 

امدادرسانی را آغاز کرده اند. 

مشکل برق 64 روستا حل شد
وی در همین راســتا ادامه داد: ۶۴ روســتا 
مشــکل قطعی برق در اثر ســیل داشتند 
که همه این ۶۴ روســتا برق آنها وصل شد 
بخشی از مشــکل آبرسانی روســتاها هم 
برطرف شــده و ادامه دارد هــزار خانوار در 
چادرها اسکان یافتند راهداری هم در حال 
بازگشایی بخشــی از محورهای بازگشایی 
نشده اســت که تنها ۱۰ محور مسدود باقی 
مانده اســت، اقلام خوراکی در اختیار سیل 

زدگان قرار گرفته است. 

کاهش 1۷ درصدی نرخ رشد نقدینگی
ســخنگوی دولت با اشــاره به کاهش رشد 
نقدینگی بیان کرد: هدف گذاری امســال 
کاهش نرخ رشــد نقدینگی بــه ۲۵ درصد 
بود آخرین آمار بانک مرکــزی هم این نرخ 
را ۲۵.۴ درصد اعلام کرده که نشان دهنده 
اثرگذار بودن اقدامــات دولت و کاهش ۱۷ 

درصدی نرخ رشد نقدینگی دارد.

نرخ تورم نقطه به نقطه بهمن ماه 
به 35 درصد کاهش یافت

بهادری جهرمی خاطر نشــان کــرد: نرخ 
تورم نقطه به نقطه بهمــن ماه به ۳۵ درصد 
کاهش یافته که کاهش حدودا ۲۵ درصدی 
از ابتدای دولت دارد، اثر آن در کاهش تورم 

سالانه هم دیده خواهد شد.
وی تصریــح کــرد: در حــوزه تامیــن و 
تخصیص ارز هم آمار گمرک نشــان دهنده 
رکوردشکنی تخصیص ارز و شکسته شدن 
رکــورد تجــارت خارجی اســت. افزایش 
حجم تجارت خارجــی و درآمدهای ارزی و 
تخصیص ارز را داشــته ایم تخصیص ارز به 
ســمت مواد اولیه تولید بود در پاییز بالای 
۲۰ درصد نرخ رشــد اقتصادی داشتیم در 
فصول مختلف به ۷ درصد هم رســید، نرخ 
های رشد اقتصادی در اکثر فصول بالای ۳ و 
نیم تا ۴ درصد بود. در بخش مسکن امسال 
موفق شدیم وارد رشد مثبت شویم در نفت 
و گاز هم رکودزنی کردیم در برخی حوزه ها 
هم مانند کشاورزی خشکسالی اجازه نداد 
به اهداف برســیم با این حال افزایش ۱۲۲ 
درصدی نرخ خرید تضمینی گندم از ابتدای 

این دولت را شاهد بودیم.

افزایش حقوق کارگران با شورای عالی 
کار است نه دولت

ســخنگوی دولت بــا بیان اینکــه افزایش 
حقــوق کارگــران در شــورای عالــی کار 
مشــخص می شــود، بیان کرد: یک سوم 
این شــورا نمایندگان دولت هســتند نگاه 
آنها جبران هزینه های قشــر کارگر است و 
در عین حال توانایی رشــد تولید و اشتغال 
زایی کارفرما هم باید ایجاد شود، یعنی هم 
جبران هزینه تورمی برای کارگران باشــد و 
در عین حال عاملی برای رشــد تورم نباشد 
امیدواریم برای سال آینده تصمیم مناسبی 

بابت افزایش حقوق کارگران داشته باشیم.
ســخنگوی دولت دربــاره مشــارکت در 
انتخابات و تشــکیل مجلس آتی بیان کرد: 
با توجه به حجم بســیار گســترده تخریبی 
که می شــد و هزینه هایی که برای کاهش 
مشارکت شــد، مردم نه بزرگ به آنها نشان 
دادند، در چارچوب خط مشی ۴ گانه رهبر 
انقــلاب، ســلامت انتخابات رقــم خورد و 
شکایت خاصی مطرح نشد، زیرساخت های 

الکترونیکی را هم دولــت فراهم کرده بود و 
تلاش کرد مردم را به شرکت ترغیب کند در 
زمینه رقابت هم ۵۲ نامزد به ازای هر کرسی 
وجود داشت و از سلایق مختلف بود آنهایی 
که شرکت نکردند به ایران علاقه دارند ولی 
تصمیم گرفتند به هر دلیل شرکت نکنند و 
امیدواریم شاهد مشارکت آنها در انتخابات 
های بعدی باشــیم؛ همه مجالــسِ متکی 
به انتخابــات اختیارات کافــی را در اختیار 
دارند نگاه دولت هم همکاری و تعامل برای 
سرعت بخشی به حل مســائل مردم است؛ 
در ایــن مجلس هــم مــردم از گزینه های 
مختلف انتخاب کردند دولت هم با مجلس 
همکاری خواهد کرد و امیدواریم مجلس با 
نگاه به واقعیت ها در خصوص بودجه و قانون 

برنامه، به اولویت های مردم بپردازد.
بهادری خاطر نشــان کرد: دولت در حوزه 
انرژی دنبال ثبات و توســعه و افزایش همه 

جانبه همکاری با همه شرکاست.

نگاه اصلی دولت تشکیل وزارت 
بازرگانی است

وی درباره کنترل قیمت ها گفت: در بخش 
نظارت بــر بازار، نگاه اصلی دولت تشــکیل 
وزارت بازرگانی است که هنوز در مجلس به 
تتیجه نرسیده در دولت همه صلاحیت های 
بازرســی در اختیار قائم مقام وزارت صمت 
قرار گرفت تا امکان کنترل مؤثر بازار داشته 
باشد، سازمان حمایت و سایر نهادهای تابعه 
جهــاد و همچنین مقامات اســتانی هم در 
این فرآینــد نظارت دارند، طــرح کالابرگ 
الکترونیکی با اســتقبال خوبی مواجه شده 
اســت بیش از ۸۰ درصد از افراد مشــمول 
از این طرح اســتقبال کرده انــد و رضایت 
عمومی در پی داشــت و تا ۳ ماه ادامه دارد، 
این طــرح در تعطیلات نوروز هــم پابرجا 

خواهد بود. 

دعوت نخست وزیر پاکستان از
 آیت الله رییسی برای سفر به این کشور

سخنگوی دولت بیان کرد: شب گذشته ریس 
جمهور با نخســت وزیر پاکســتان گفتگوی 
تلفنی داشــت و از رییس جمهور دعوت شد 
ســال آینده به این کشــور برود موضوع خط 
لولــه گاز ایران به پاکســتان عموم مذاکرات 
دو کشــور اســت امیدواریم هر چه سریعتر 
تعهدات مشترک نهایی شــده و امکان بهره 
برداری از خط لوله گاز فراهم شود. وی خاطر 
نشــان کرد: سیاســت اصلی دولت در زمینه 
گوشــت افزایش تولید داخــل و احیای دام 
های مولد است بر همین اساس قراردادهایی 
با عشایر برای تولید گوشت پیش بینی شده 
نهاده های دامــی هم پیش بینــی و ذخیره 
ســازی شــده اســت با این حال برای رفع 
کمبودها دولت مجوزهایــی برای واردات به 
وزارت جهاد داده اســت تا زمانی که بتوانیم 
از برنامه های سیاست رشد تولید داخل بهره 
برداری کنیم، واردات گوشــت تحت نظارت 
ســازمان دامپزشــکی ادامه خواهد داشت. 
بهــادری جهرمی درباره سیاســت دولت در 
کنترل بازار ارز افــزود: دولت و بانک مرکزی 
برنامه های مختلفی ایجــاد کردند از جمله 
آن تامین ارز با تخصیص ارز دارو و مواد اولیه 
تولید بود، در زمینــه افزایش منابع ارزی هم 
با استفاده از دیپلماســی اقتصادی این منابع 
افزایش قابل قبولی داشــته اند. در خصوص 
بهبــود انتظــارات جامعه نیز تلاش شــده 
تا انتظــارات تورمی مهار شــود، جنگی که 
دشــمن در زمینه اقتصاد راه انداخته، دامن 
زدن به انتظارات تورمی اســت دشــمن می 
گفت نرخ ارز در پایان ۱۴۰۰ به فلان عدد می 
رسد که نشد و مرتبا می گویند چند ماه دیگر 
به فلان عدد می رســد ولی شکست خوردند. 
مردم هم نــرخ های رســمی بانک مرکزی را 

ملاک قرار دهند.

رییسی در گفت وگوی تلفنی با شهباز شریف: ایران از ارتقای سطح تعاملات با پاکستان استقبال می کند

جانشین رییس ستاد کل نیروهای مسلح بر لزوم 
تدوین ســند راهبردی در حوزه محیط زیســت 
تاکید کرد. امیر »عزیز نصیرزاده« جانشین رییس 

ستاد کل نیروهای مسلح در آیین مشترک درخت 
کاری نیروهای مســلح که در دانشگاه جامع امام 
حسین)ع( برگزار شد اظهار کرد: کشور ما، خشک 

و نیمه خشــک اســت و همه ما باید برای کاشت 
درخت و شادابی محیط زیست، تلاش کنیم.وی با 
بیان اینکه باید از درخت به عنوان یکی از مهم ترین 

نعمت هــای الهی مراقبت کنیم افزود: بر اســاس 
وظایفی که بر عهده ما اســت باید امر درختکاری 
را اولویت قرار دهیم تا به نقطه مطلوب و ســطحی 

که خودمان تخریب کرده ایم، برسیم.جانشــین 
رییس ســتاد کل نیروهای مســلح تدوین سند 
راهبردی در حوزه محیط زیست و حفاظت از آن 

را امری ضروری دانست و گفت: باید بر اساس اسناد 
بالادستی و بهره مندی از علوم روز و پیش برویم تا 

در عرصه درختکاری هم بتوانیم موفق باشیم.

امیر نصیرزاده: باید درختکاری را اولویت قرار دهیم

خریدار  حضرت آیت الله خامنه ای ضمن 
تشــکر از ملت ایران به خاطر حضور در پای 
صندوق های رای فرمودند: حضور مردم در 

انتخابات ۱۱ اسفند یک جهاد بود.
حضرت آیــت الله خامنه ای رهبــر معظم 
انقلاب اسلامی بعد از کاشت ۳ اصله درخت 
که همزمان با روز درختکاری انجام شــد، 
از حضور ملت ایران در پــای صندوق های 
رأی در ۱۱ اسفند تشــکر کردند و گفتند: 
حضور ملت ایران در انتخابات انجام وظیفه 

اجتماعی و تمدنی و یک جهاد بود.
رهبر انقلاب اســلامی افزودند: دشــمنان 
حدود یکسال با تبلیغات خود تلاش کردند 
تا مــردم را از حضــور در انتخابات منصرف 
کنند و انتخابات از رونق بیفتــد اما مردم با 
حرکت بــزرگ و حماســه آمیز خود در ۱۱ 
اسفند، به مواجهه با تلاش دشمنان رفتند، 

بنابراین این حرکت یک جهاد بود.
از  خامنــه ای  آیــت الله  حضــرت 
دســت اندرکاران انتخابات اعم از مسئولین 
برگزاری، تبلیغات و حفظ امنیت نیز تشکر 

و قدردانی کردند.
رهبر انقلاب اســلامی همچنین با اشاره به 
وقوع ســیل در بخش های جنوبی اســتان 

سیســتان و بلوچســتان و خســارت های 
وارد شــده به مردم تاکید کردند: کمک ها و 
امدادهایی که از طــرف بخش های دولتی و 
غیر دولتی در حال انجام اســت، باید ادامه 

پیدا کند و کســانی هم که توانایی ورود به 
امداد و کمک را دارند، برای کمک رســانی 
وارد شــوند.حضرت آیــت الله خامنه ای در 
ســخنان خود با اشــاره به روز درختکاری، 

کاشت درخت را یک سرمایه گذاری باصرفه 
و پرســود خواندند و افزودند: درخت دارای 
ثمرات زیــادی همچون افزایش اکســیژن 
هوا و مقابله با آلاینده ها است، بنابراین یک 

سرمایه گذاری پرســود است به خصوص در 
شرایط زندگی ماشینی امروز که متأسفانه 

آلاینده ها افزایش پیدا کرده اند.
ایشان اهتمام اســلام را بر ارتباط انسان با 
طبیعــت و همچنین مراقبــت از طبیعت 
یادآور شــدند و با اشــاره به غرس سه اصله 
درخت برای نشــان دادن اهتمام بیشتر به 
درختــکاری، از جمله کاشــت یک درخت 
زیتون گفتنــد: برای اعلام همبســتگی و 
همدلی با مردم مظلوم و البته بســیار مقاوم 
فلســطین، یکی از درخت هایــی که امروز 
کاشته شــد، درخت زیتون بود و این اقدام 
نمادین در واقع برای ابراز سلام به آنها بود و 
اینکه بگوییم همواره حتی در کاشت درخت 

نیز به یاد مردم فلسطین هستیم.
رهبر انقلاب اســلامی علاوه برکاشت نهال 
زیتون، یک اصله نهال »ســرو لاوسون« و 
یک اصلــه نهال »انَجیلــی« را که در داخل 

تولید شده اند، غرس کردند.
درخــت َ»انجیلــی«، یک درخــت بومی 
جنگل های مازندران اســت کــه علاوه بر 
اســتفاده از چوب ســخت آن در مصارف 
مختلف، ریشــه و برگ های آن نیز استفاده 

دارویی دارند.
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 سهام  تودلی تا مهر 140۳ باید واگذار شود
اولتیماتوم بورس به سایپا

مدیریت نظارت بر ناشــران بورس در اولتیماتومی به سایپا ضمن اشاره 
به اینکه ۴۱ درصد ســهام این شرکت تودلی اســت، تاکید کرد که این 

سهام ها باید تا مهر ۱۴۰۳ واگذار شوند.
مدیریت نظارت بر ناشــران بورس در نامه به مدیرعامل گروه صنعتی 
ســایپا تاکید کرد که طبق ماده ۲۸ دســتورالعمل حاکمیت شرکتی، 
تملک سهام شرکت اصلی توسط شرکتهای فرعی و زیرمجموعه یعنی 
داشتن سهام تودلی ممنوع است و ســایپا می بایست ۴۱ درصد سهام 

خودش را که به صورت تودلی است تا مهرماه ۱۴۰۳ واگذار کند.
در این نامه آمده است: همانطور که مستحضر هستید مطابق مفاد ماده 
۲۸ دستورالعمل حاکمیت شرکتی شرکتهای ثبت شده نزد سازمان در 
کلیه ناشران ثبت شده تملک سهام شــرکت اصلی به صورت مستقیم 
و یا غیر مســتقیم توسط شــرکت های فرعی گروه اســت....«. مطابق 
دستورالعمل مذکور شرکتهای مشمول مکلف شــده اند حداکثر یک 
سال پس از تصویب دستورالعمل نسبت به رعایت مفاد آن اقدام نمایند 
متعاقباً مهلت رعایت مفاد دســتورالعمل تا تاریخ ۱۴۰۳/۷/۱۸ تمدید 

شده است.
با عنایت به اینکه بیشــتر از ۴۱ درصد ســهام آن شــرکت به صورت 
مستقیم و غیرمســتقیم در مالکیت شــرکتهای فرعی )تودلی( است. 
خواهشمند اســت برنامه های آن شــرکت برای واگذاری سهام تودلی 
فوق الذکر در راســتای رعایت مفاد ماده ۲۸ دســتورالعمل حاکمیت 
شــرکتی حداکثر تا پایان روز یکشــنبه مــورخ  ۱۴۰۲/۱۲/۱۳به این 

سازمان ارائه گردد.

عضو هیئت مدیره اتحادیه پوشاک اعلام کرد
ح مقابله با قاچاق پوشاک متوقف شد طر

عضو هیئــت مدیره اتحادیه تولیــد و صادرات پوشــاک از توقف طرح 
مقابله با قاچاق پوشاک در سطح عرضه خبر داد.مجید افتخاری اظهار 
کرد: طرح مقابله با قاچاق پوشــاک در ســطح عرضه فقط دو هفته به 
صورت مقطعی انجام شد و در نهایت با فشــارهای برخی از اتحادیه ها 
در آستانه شــب عید متوقف شــد.وی با بیان اینکه صنعت پوشاک رها 
شــده و این صنعت با همه ظرفیــت در اختیار افرادی قــرار گرفته که 
توانایی و شــناخت درســت ندارند، تصریح کرد: در حال حاضر شاهد 
هستیم ترک ها برنامه ریزی شده و منســجم در حال ورود به بازار ایران 
هستند. در شرایطی که واردات ممنوع اســت برخی از برندهای ترک 
فروشگاه های وسیع در کشــور گرفته اند. اینکه چگونه مجوز گرفته اند 
بحث پیچیده ای اســت اما معمولا ادعا می کنند کــه کالای خود را در 
ایران تولید می کنند.افتخاری ادامه داد: اخیراً یک پلتفرم ترکیه ای ادعا 
کرده بود که یک میلیارد دلار در بازار ایران فروش داشــته و بررسی ها 
نشــان می دهد که این پلتفرم اینماد و مجوزهای فعالیت رســمی در 
داخل کشور را هم دارد و با درگاه بانکی رسمی فعالیت غیرقانونی قاچاق 
داشته است. در نهایت هم  به خاطر مسئله عفاف و حجاب با این پلتفرم 
برخورد شــد و نه به دلایل اقتصادی. البته این پلتفــرم فقط چند روز 

مسدود بوده و در حال حاضر باز شده و دوباره مشغول فعالیت است.

گفتنی اســت؛ هفته دوم بهمن ماه عضو هیئت مدیره اتحادیه تولید و 
صادرات پوشــاک گفته بود که طرح مقابله با قاچاق پوشاک در سطح 
عرضه بعد از چهار سال توقف از ۳۰ دی ماه آغاز شده، اما برخی تشکل ها 
که برخی از اعضای آنها فروشنده قاچاق هســتند تحت این عنوان که 
مارک ایرانی در بازار نیست یا اینکه امنیت بهم می ریزد به دنبال توقف 

اجرای طرح هستند.

سخنگوی انجمن صنایع فرآورده های لبنی:
 قیمت محصولات لبنی تا پایان ماه رمضان

 تغییر نمی کند
ســخنگوی انجمن صنایع فرآورده های لبنی گفت: افزایش قیمتی در 
محصولات لبنی نخواهیم داشــت مگر آنکه مولفه های تولید از جمله 
شیرخام، حقوق، دستمزد و محصولات پتروشــیمی با افزایش قیمت 
چشمگیری همراه شوند.سید محمدرضا بنی طبا، با بیان اینکه قیمت 
لبنیات تا پایان ماه رمضان تغییری نخواهد کرد، گفت: افزایش قیمتی 
در محصولات لبنی نخواهیم داشت مگر آنکه مولفه های تولید از جمله 
شیرخام، حقوق، دستمزد و محصولات پتروشــیمی با افزایش قیمت 
چشمگیری همراه شوند.وی افزود: هم اکنون محصولات لبنی در غرف 
برخی از میادین میوه و تره بار با تخفیف حدود ۱۰ تا ۱۵ درصدی عرضه 
می شود.سخنگوی انجمن صنایع فرآورده های لبنی تصریح کرد:قیمت  
محصولات لبنی از ابتدای سال تاکنون تغییر چندانی نداشته و براساس 
داده های مرکز آمار لبنیات با ثبات تریــن و کم تغییرترین محصول در 
ســبد غذایی خانوار در یکسال گذشته بوده اســت.وی در ادامه گفت: 
چهار قلــم کالای لبنی دارای قیمت دســتوری، یعنی شــیر نایلونی 
کم چرب، شیر بطری کم چرب، ماســت دبه ای ۲.۵ کیلویی کم چرب، 
پنیر یو اف ۴۰۰ گرمی نسبتا چرب  که مشــمول قیمت گذاری دولتی 

هستند از ابتدای سال تغییر قیمت نداشته اند.
بنی طبا در پایان گفت: قیمت مابقی محصولات لبنی مانند کره، پنیر، 
خامه ، انواع شیر و شیرکاکائو، بســتنی و انواع ماست  براساس آیین نامه 
قیمت گذاری محصولات ســاخت داخل تعیین می شــود و در سامانه 
۱۲۴ ســازمان حمایت از تولیدکننــدگان و مصرف کننــدگان ثبت 

می شود.

وازهای خارجی به سازمان  تعیین قیمت  پر
هواپیمایی مربوط نیست

رییس ســازمان هواپیمایی کشــور گفــت: ســازمان هواپیمایی در 
نرخ گذاری بلیت پروازهای خارجی دخالتی ندارد؛ ایرلاین ها براســاس 
هزینه  فرودگاه مقصد،قیمت بلیت را تعیین می کنند و هزینه ها براساس 
»دلار« است.محمد محمدی بخش رئیس ســازمان هواپیمایی کشور 
در خصــوص نحوه قیمت گــذاری و فروش بلیت هــای خارجی، گفت: 
قیمت گذاری بلیت پروازهای خارجی متناسب به هزینه فرودگاه مقصد 
و خود شــرکت هواپیمایی خواهد بود؛ البته میزان عرضه و تقاضا نیز در 
قیمت گذاری بلیت تأثیرگذار خواهد بود.معاون وزیر راه و شهرســازی 
در خصوص قیمت فعلی بلیت تهران- نجــف، تاکید کرد: قیمت گذاری 
پروازهای تهران- نجف و بالعکس صرفاً در بازه زمانی اربعین با دســتور 
دولت یک نرخ معین تعیین می شــود، آنهم به دلیل تنظیم بازار و حجم 
زیادی از تقاضا که زوار بــه عتبات عالیات دارنــد.وی تصریح کرد: باید 
توجه داشــت فرودگاه نجف جز گران ترین فرودگاه های دنیا محسوب 
می شود؛ زیرا خصوصی اســت. هم اکنون قیمت گذاری بلیت های نجف 
برعهده شــرکت های هواپیمایی خواهد بــود و ســازمان هواپیمایی 

دخالتی در نحوه قیمت گذاری بلیت های خارجی نخواهد داشت. 

بازار

وزیر اقتصاد گفت: دســتگاه های دولتی باید اوراق گام 
را برای بدهی های مالیاتــی، بدهی های حقوق ورودی 
گمرکی، بدهــی قبوض آب، بــرق و گاز، بدهی تأمین 

اجتماعی و… بپذیرند.
احســان خاندوزی وزیر امــور اقتصــادی و دارایی در 
مــورد اســتفاده تولیدکننــدگان از اوراق گام گفت: 
تولیدکنندگان پیش از این هم از اوراق گام اســتفاده 

می کردند اما این اوراق از سوی بســیاری از بخش ها و 
دستگاه های دولتی پذیرفته نمی شد.

وی افزود: بر همین اســاس در مورد اســتفاده از اوراق 
گام از ســوی تولیدکننــدگان موفق شــدیم از هیأت 
وزیران مصوبــه خوبــی دریافت کنیم کــه طبق آن 
دســتگاه ها از ابتدای اسفند ماه امســال مکلف شدند 
اوراق گام تولیدکننــدگان را به منظــور رفع بدهی ها 

بپذیرند.خاندوزی گفت: دســتگاه ها باید اوراق گام را 
برای بدهی هــای مالیاتی، بدهی هــای حقوق ورودی 
گمرکی، بدهی قبوض آب، بــرق و گاز، بدهی مربوط 
به سوخت پالایشــگاه ها و پتروشیمی ها، بدهی تأمین 

اجتماعی و… بپذیرند.
وزیر امور اقتصــادی و دارایی تاکید کرد: با اســتفاده 
از اوراق گام ظرفیــت تأمیــن مالــی خوبــی بــرای 

تولیدکنندگان فراهم می شود.
گفتنی اســت، گام، مخفــف عبارت »گواهــی اعتبار 
مولد« اســت و منظور از اوراق گام، اوراقی اســت که 
بانک ها برای تأمیــن نقدینگی بنگاه هــای اقتصادی 
صــادر می کننــد. ایــن اوراق بــرای کمک بــه رفع 
چالش های خرید مواد اولیه و تأمین سرمایه در گردش 

بنگاه های تولیدی کوچک و متوسط ایجاد شده اند.

وزیر

ســمیه رســولی  با توجه به اینکه زیان 
انباشــته ۳ خودروساز کشــور طی ٩ ماهه 
امســال به ۱۷۴ همت رســیده که بیش از 
سرمایه ثبتی شرکت هاســت، وزیر صمت 
خواســتار تجدیــد ارزیابــی دارایی های 

خودروسازان شد.
 آخرین گزارش ارســالی خودروســازان به 
ســامانه کدال نشــان می دهد که مجموع 
زیان انباشته ســه شــرکت ایران خودرو، 
ســایپا و پارس خودرو تا پایــان آذرماه )٩ 
ماهه امســال( به ۱۷۴ هزار میلیارد تومان 
رسیده است. با توجه به اینکه خودروسازان 
در پایان سال گذشته به زیان انباشته ۱۲٩ 
هزار و ۱۰۰ میلیارد تومانی رســیده بودند، 
بنابراین طی ٩ ماهه امسال بالغ بر ۴۴ هزار 
و ٩۰۰ میلیــارد تومان زیان انباشــته ثبت 

کرده اند.
بر این اســاس، گــزارش صــورت مالی 
ایران خودرو نشــان می دهد این شرکت 
تا انتهای آذر ماه امسال بالغ بر ۱۰۴ هزار 
میلیارد تومان زیان انباشته داشته است؛ 
یعنی مجموع زیان انباشــته این شرکت 
به ۱۰۴ هزار میلیارد تومان رســیده که 
تقریبــاً ۲ برابر ســرمایه ثبت شــده این 

شرکت است.
همچنین بررسی صورت های مالی شرکت 
سایپا نیز نشان می دهد این شرکت تا پایان 
آذرمــاه امســال ۴۸ هــزار و ۲۰۰ میلیارد 
تومان زیان انباشــته ثبت کــرده، در حالی 
که سرمایه ثبت شده این شرکت بالغ بر ۱٩ 

هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان است.
زیان انباشــته شــرکت پارس خودرو نیز تا 
پایان آذرماه امسال بیش از ۲۱ هزار و ۸۰۰ 
میلیارد تومان بوده دل حالی که ســرمایه 
ثبت شــده پارس خودرویی هــا در بورس، 
کمی بیش از ۱۱ هزار و ۳۰۰ میلیارد تومان 
اســت، بنابراین زیان انباشــته آنها از نصف 

سرمایه بالاتر است. )جزییات بیشتر(

خودروسازان در مسیر ورشکستگی
بر اساس این گزارش، با توجه به اینکه زیان 

خودروســازان از ســرمایه ثبت شده شان 
بیشــتر اســت از این رو این ۳ خودروساز 
مشــمول ماده ۱۴۱ قانون تجارت بوده و در 
مسیر ورشکســتگی قرار دارند. ماده ۱۴۱ 
برای شرکت هایی است که نیمی از سرمایه 
خود را از دست داده اند. در واقع این ماده یک 
پیش بینی قانونی اســت تا شرکت و پرسنل 
آن پیش از نابودی کل ســرمایه شــرکت، 

چاره ای بیندیشند.
در متن ماده ۱۴۱ قانون تجارت آمده است 
که »اگر بر اثر زیان های وارده حداقل نصف 
سرمایه شــرکت از بین برود، هیأت مدیره 
مکلــف اســت بلافاصله مجمــع عمومی 
فوق العاده صاحبان ســهام را دعوت کند تا 
موضوع انحلال یا بقای شــرکت، مورد شور 
و رأی واقع شــود. هرگاه مجمع مزبور رأی 
به انحلال ندهد، باید در همان جلســه و با 
رعایت مقررات ماده ۶ این قانون ســرمایه 
شرکت را به مبلغ ســرمایه موجود کاهش 
دهد. در صورتی کــه هیأت مدیره برخلاف 
این ماده به دعوت مجمع عمومی فوق العاده 

مبــادرت نکند و یــا مجمعی کــه دعوت 
می شــود نتوانــد مطابق مقــررات قانونی 
منعقد شــود هر ذی نفــع می تواند انحلال 
شرکت را از دادگاه صلاحیت دار درخواست 

نماید.«
نکته قابل توجه آنکه در قانون تجارت، حتی 
عواقب عدم رعایت ماده ۱۴۱ نیز منتشــر 
شده که بر اساس ماده ۲۶۵، می تواند حکم 
جزایی در پی داشته باشــد. در صورتی که 
هیأت مدیره برای برگزاری مجمع عمومی 
فوق العاده پیشــگام نشــود، این وظیفه بر 
عهده بــازرس خواهد بود. بــازرس باید در 
کمتر از دو ماه نســبت به اعلام نصف شدن 
سرمایه و لزوم برگزاری مجمع اقدام نماید. 
از این رو می بینیم کــه برخی از کارفرمایان 
برای بر ملأ نشــدن وضعیت مالی شــان، از 
معرفی به عنوان مشــمول ماده ۱۴۱ طفره 
می رونــد. برخی دیگر ترجیــح می دهند با 
روش هایی شبیه تهاتر یا واگذاری بدهی ها 
به بدهــکاران، بخشــی از ســرمایه اصلی 

صندوق را حفظ کنند.

نامه نگاری وزیر صمت
بر همین اساس نیز، عباس علی آبادی وزیر 
صمت هفته پیــش در نامــه ای خطاب به 
محسن رضایی دبیر شورای عالی هماهنگی 
اقتصــادی ســران قوا، بــه بیــان نگرانی 
خودروســازان از بابت افزایش زیان انباشته 
و شــمولیت ماده ۱۴۱ قانون تجارت برای 
سومین سال متوالی پرداخت و تنها راهکار 
عملیاتی جهت این امر را افزایش سرمایه از 
محل مازاد تجدید ارزیابی دارایی ها، اعلام 
کرده و خواستار احتســاب معافیت مالی تا 

پایان تیرماه ۱۴۰۳، شده است.
در نامه علی آبــادی آمده اســت: چنانچه 
اســتحضار دارید، افزایش زیان انباشــته 
شــرکت های ســایپا و ایران خودرو منجر 
به شــمولیت ماده ۱۴۱ اصلاحــی قانون 
تجارت برای سومین سال متوالی شده و بر 
اساس مصوبات هیأت پذیرش اوراق بهادار 
)صورتجلسه پیوست به شماره ۲۷۲ تاریخ 
۲۴ مرداد۱۴۰۲(، در صورت عدم خروج از 
شــمولیت ماده ۱۴۱ قانون تجارت تا تاریخ 

۳۱ تیــر ۱۴۰۳ نماد معاملاتی دو شــرکت 
مذکور، لغو پذیرش و از بــازار دوم بورس به 

بازار پایه فرابورس منتقل خواهند شد.
ایــن امر بــا توجــه بــه حضور بی شــمار 
ســهامداران خــرد و تأثیر قابــل ملاحظه 
معامــلات دو نمــاد ســایپا و ایران خودرو 
در روند شــاخص کل، تبعــات منفی برای 
ارزش  کاهــش  بواســطه  ســهامداران 
دارایی های شــان و به تبع آن بازار سرمایه 

کشور خواهد داشت.
در این خصــوص، ذکر ایــن نکته ضروری 
اســت که با عنایت بــه شــرایط حاکم بر 
صنعت خودرو و افزایش زبان دو خودروساز 
بزرگ در شــش ماهه ابتدایی سال ۱۴۰۲، 
خروج از شمولیت ماده ۱۴۱ قانون تجارت 
از طریق کاهش زیــان انباشــته تا مهلت 
تعیین شــده امــکان پذیر نخواهــد بود و 
انجام افزایش سرمایه از محل مازاد تجدید 
ارزیابی دارایی هــا به عنوان تنهــا راهکار 
عملیاتی جهــت خروج از شــمولیت ماده 
۱۴۱ قانون تجارت اســت، که بواسطه ثبت 
افزایش سرمایه از این محل در اردیبهشت 
۱۳٩٩ توسط شــرکت های مذکور و عدم 
امکان اســتفاده تا پنج ســال پــس از آن 
)اردیبهشــت ۱۴۰۴( با مانع قانونی مواجه 

است.
لذا در جهــت رفع موانــع ایجاد شــده و با 
عنایــت به مفاد مــاده ۱۴ قانــونِ حداکثر 
اســتفاده از توان تولیدی و خدماتی کشور 
مصوب ۱۵ اردیبهشت ۱۳٩۸ خواهشمند 
اســت مســاعدت لازم برای صدور مجوز 
انجام افزایش سرمایه از محل مازاد تجدید 
ارزیابی دارایی ها برای شرکت های یادشده 
به صورت معاف از مالیــات و صرفاً برای یک 

بار تا تیرماه سال ۱۴۰۳ مبذول فرمایند.
بر این اساس، ایران خودرو و سایپا نیز برای 
اینکه اعلام کنند قصد خروج از شــمولیت 
ماده ۱۴۱ را دارنــد برنامه های خود را اعلام 
کردند که البته هر دوی این شرکت ها مانند 
وزیر صمت بــر تجدید ارزیابــی دارایی ها 

تاکید کرده اند.

وزیر اقتصاد: دستگاه های دولتی مکلف به پذیرش اوراق گام تولیدکنندگان شدند

اخطار شدید کارگران به اظهارات اخیر سازمان برنامه درباره حقوق

وزهای آخر سال کشیده شد ماراتن دستمزد باز هم به ر
مریم فکری  نماینده کارگران در شورای 
عالــی کار درباره میزان افزایش دســتمزد 
۱۴۰۳ کارگران گفت: موضع ما همان سبد 
معیشــت ۲۴ میلیون و ۵۰۰ هــزار تومان 
اســت و با توجه به تــورم ۴۶ درصدی، این 
عدد مبنای مذاکرات ما در شورای عالی کار 

خواهد بود.
 تنها ۱۴ روز به پایان ســال باقــی مانده و 
اولین جلســه در رابطه با دســتمزد ۱۴۰۳ 
کارگران دیروز برگزار شــد کــه البته بنا به 
گفته نمایندگان کارگران، تنها گزارشــی 
در رابطه با میزان کالری مصرفی در ســبد 
غذایی جدیــد و خط فقر داده شــد. این در 
شــرایطی اســت که همچنان عدد و رقمی 
در رابطه با سبد معیشــت کارگران به طور 

رسمی منتشر نشده است.
اما با ایــن حــال، کارگــران معتقدند که 
براساس کارکارشناسی ای که کارگروه مزد 
شوراهای اســلامی کار سراسر کشور انجام 
داده اند، عدد ۲۴ میلیون و ۵۰۴ هزار تومان 
در رابطه با رقم سبد معیشت استخراج شده 
است و براســاس همین عدد، کارگران روی 

افزایش دستمزد تا این میزان اصرار دارند.
در همین رابطه محســن باقــری، نماینده 
کارگران در شــورای عالی کار در گفت وگو 
با خبرگــزاری خبرآنلاین درباره جلســه 
اخیــر کمیته مــزد اظهار داشــت: در این 
جلسه عســگریان، معاون رفاه وزارت کار، 
توضیحاتی درباره خط فقر و ســبد معیشت 
دادند و گزارش هایی هــم درباره کالابرگ 
الکترونیکی و کمک هایی که به عموم مردم 

از دهک اول تا هفتم ارائه کردند.
وی افزود: انیســتیتو تغذیه هم یک ســبد 
غذایی جدید هم ظاهرا بــه تصویب وزارت 
بهداشت رســانده است. انیســتیتو تغذیه 
براســاس میزان کالری هــای مصرفی یک 
نفر، ســبد غذایی را چینش می کند. یعنی 
براســاس میزان کالری ای که یک فرد نیاز 
دارد، مثلا ۲۳۰۰ کالری، یک سری اقلام را 

در سبدغذایی می گذارد.

نماینــده کارگــران در شــورای عالی کار 
تصریح کرد: آخرین ســبد مربوط به ســال 
۱۳٩۲ بوده که ظاهرا در ســال ۱۴۰۲ یک 
سبد غذایی را به پیشــنهاد انیستیتو تغذیه 
و به تصویب وزارت بهداشت عملیاتی کردند 
و دیروز از آن رونمایی کردند. البته این سبد 
غذایی به دلیل این که مورد پذیرش شرکای 
اجتماعی نبوده، مورد پذیرش ما نیســت و 

این سبد یک جانبه طراحی شده است.

رقمی برای سبد غذایی تعیین شد؟
باقری در پاســخ به این پرســش که رقمی 
برای ســبد غذایی کارگران عنوان شــد؟ 
گفت: فقط درباره میــزان کالری ها صحبت 
شد و فعلا روی مبانی بحث شد. ابتدا میزان 
کالری ها تعیین می شــود و بعد یک ســبد 
توافقی براســاس آن گرم و کالری ها در نظر 
گرفته می شود و ســپس رقم سبد معیشت 
تعیین می شــود.وی افزود: امســال، سالی 
است که وزارت بهداشت یک سبد جدیدی 
را به عنوان ســبد مطلوب غذایــی ایرانیان 
ارائه کرده اســت که البته این سبد را هنوز 
روی سایت نگذاشــته و ما ندیده ایم. برای 
مثال، نان در ســبد غذایی قبلی ۳۲۰ گرم 
بوده که ظاهرا الان ۳۰۰ گرم شــده اســت 
که ۲۰ گرم کم شده است.نماینده کارگران 
در شــورای عالی کار تصریح کرد: این سبد 
غذایی قطعا مــورد تایید ما نیســت، چون 
کالری ها را به صورت یک جانبه کم کردند و 
ما اعتقاد داریم یک نفر کارکن، بیشتر از این 
میزان کالری نیاز بدنــی دارد.باقری عنوان 
کرد: فعلا یک گزارش های جزئی داده شــد 
و انشاله در جلســه روز چهارشنبه مباحث 
کارشناســی تر مطرح می شــود و شرکای 

اجتماعی نظرات خود را ارائه می دهند.

نگاه کارگران، چه رقمی از سبد 
معیشت است؟

نماینــده کارگران در شــورای عالی کار در 
ادامه با اشــاره به این که عددی که ما از سبد 

معیشــت اســتخراج کردیم براساس آمار 
تورم منتهــی به دی مــاه ۱۴۰۲، در حدود 
۲۴ میلیون و ۵۰۴ هزار تومان است، گفت: 
این عدد توســط کارگروه مزد شــوراهای 
اســلامی کار سراســر کشــور اســتخراج 
شــده و این گزارش را به کمیته مزد در روز 
چهارشــنبه همین هفته ارائه خواهیم داد. 
همچنین در جلســه امروز شورای عالی کار 
ارائه می دهیم.باقری افــزود: فعلا نظر گروه 
کارگری از سبد معیشــت، عدد ۲۴ میلیون 

و ۵۰۴ هزار تومان است.

نظر دولت درباره حقوق 1403 کارگران 
چیست؟

نماینــده کارگران در شــورای عالی کار در 
پاســخ به این پرســش که با توجه به تورم 
بالای ۴۰ درصد، نظر دولت روی چه عددی 
برای میزان افزایش دستمزد است؟ میزان 
افزایش حقــوق کارمنــدان در حدود ۲۰ 
درصد بوده است. عنوان کرد: این نمی تواند 
مبنای تصمیم گیری ما باشــد و مــا این را 
قبول نداریم.باقری افــزود: به دلیل این که 
هنوز وارد مذاکرات نشده ایم، نمی خواهیم 
عددی را اعلام کنیم که قدرت چانه زنی مان 
را کم کنیم. اگر الان بگوییم که آن ها ممکن 
اســت مزد را بــا ۲۰ درصد شــروع کنند، 
خودمان را در موضع ضعــف قرار می دهیم 
و ما ایــن کار را نمی کنیــم.وی تاکید کرد: 
موضع ما همان ســبد معیشت ۲۴ میلیون 
و ۵۰۰ هزار تومان اســت و با توجه به تورم 
۴۶ درصدی، این عدد مبنــای مذاکرات ما 

در شورای عالی کار خواهد بود.

روی سبد معیشت کارکارشناسی 
شده است

نماینده کارگــران در شــورای عالی کار در 
واکنش به این که در ســال گذشــته میزان 
افزایش حقوق کارگران بدون توجه به تورم 
اعلامی افزایش پیدا کــرد و همین موضوع 
منجر به چالش میان کارگران با کارفرمایان 

و دولت در جلسات شورای عالی کار شد. آیا 
تصور می کنید چنین شــرایطی امسال هم 
به وجود آید، با توجه به این که نشســت های 
تعیین دســتمزد به پایان سال کشیده شده 
اســت؟ گفت: مــن نمی توانــم پیش بینی 
کنم، امــا در رابطه با موضــع کارگران باید 
بگویم با توجه بــه این که ما اعتقــاد داریم 
کار کارشناسی براســاس داده های درست 
اقتصادی و طبق آمار مبتنی بــر مرکز آمار 
و نرخ های رســمی و تورم بانک مرکزی در 
رابطه با ســبد معیشــت صورت گرفته، از 
موضع کارشناسی خودمان پایین نمی آییم 
و اعتقــاد داریم عدد ما درســت اســت و با 
مطالعه به عــدد ۲۴ میلیــون و ۵۰۰ هزار 
تومان رســیده ایم.باقری تاکید کرد: ما روی 
مبانی خودمان ایســتادگی می کنیم. حالا 
این که نتیجه جلســه چه می شــود، بحث 
دیگری اســت. ولــی من به عنــوان رییس 
کارگروه مزد کانون شوراهای سراسر کشور، 

عدد کارشناسی خودمان را اعلام می کنم.

کارگران به رییس سازمان برنامه 
اخطار می دهند

نماینــده کارگران در شــورای عالی کار در 
واکنش بــه اظهارات اخیر ســازمان برنامه 
که گفته است رشــد حقوق و دستمزد باید 

مطابق با مقتضیات اقتصادی کشور و تورم 
انتظاری افزایش یابــد، گفت: صحبت های 
ایشــان را دیدم و قطعا صحبت های ایشان 
موجب خشم کارگران می شود و شده است.

باقری افزود: این اخطار را باید به ایشان داد 
که با توجه به این کــه کارگران در خصوص 
دســتمزد کارمنــدان نظــر نمی دهند که 
بودجــه دولــت پیش بینی می شــود و به 
تصویب مجلس می رســد، توقــع دارند که 
افراد غیرذیصلاح که ســمتی در شــورای 
عالی کار ندارند، نبایــد در این امور دخالت 

کنند و جو را متشنج کنند.
وی عنوان کرد: قطعا صحبت های ایشــان 
موجــب موضع گیری تعــداد زیــادی از 
کارگران شده اســت و این مواضع به ما هم 
منتقل شــده اســت. درســت نیست یک 
شــخصی که در تعیین دســتمزد کارگران 
دخالتی ندارد، این طــوری در این موضوع 
دخالت کند.نماینده کارگران در شــورای 
عالــی کار خاطرنشــان کرد: همــه باید به 
قانون پایبند باشیم و مرجع تعیین دستمزد 
کارگران، شــورای عالی کار است که آقای 
منظور در آن ســمتی ندارد و حق اظهارنظر 
هم ندارنــد تا با این کارها قــدرت چانه زنی 
کارگران را کاهــش دهند و یا مســوولان 

دولتی را تحت فشار قرار دهند.



اژه ای در مراسم روز درختکاری تاکید کرد

ح های ناظر بر حفظ محیط زیست حمایت قضایی از طر

بعد از بارها مخالفت صریح
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معاون وزیر علوم خبر داد
 برنامه وزارت علوم برای پذیرش از دوره 

لیسانس به دکتری
معاون آموزشــی وزیر علوم اعلام کــرد: پذیرش از دوره لیســانس به 

دکتری در برنامه کاری این معاونت قرار داشته است.
معاون آموزشــی وزیر علوم اعلام کرد: پذیرش از دوره لیســانس 
به دکتری در برنامــه کاری این معاونت قرار داشــته و در صورت 
تصویب برای دانشــجویان استعداد درخشــان و نخبگان اجرایی 

می شود.
 قاســم عمو عابدینی با اشاره به مدل پذیرش دانشــجو از لیسانس به 
دکتری گفت: درراســتای طرح تحول، مدل هایی هم در ســطح دنیا 
وجود دارد که در آن پذیرش دانشــجو از لیســانس به دکتری انجام 

می شود.
وی افزود: اکنــون در حال آماده کــردن طرح این موضوع هســتیم. 
دانشگاه ها درخواست خود را ارائه و سرفصل ها و برنامه های درسی خود 
را برای پذیرش دانشجویان استعداد درخشان و نخبگان از لیسانس به 

دکتری ارائه می دهند تا به تدریج این طرح عملیاتی شود.
معاون آموزشی وزارت علوم گفت: نمونه های کمی از این نحوه پذیرش 
وجود دارد که هنوز عملیاتی و اجرایی نشده است و ما می خواهیم آن را 

به دانشجویان استعداد درخشان و نخبگان جامعیت دهیم.
وی درباره اینکه آیا پذیرش دانشــجو از لیسانس به دکتری سال آینده 
اجرایی می شــود یا خیر گفت: اگر در شــورای برنامه ریزی و شــورای 
گسترش آموزش عالی مصوب شود از ســال آینده کلید می خورد، ولی 

جزو برنامه های ماست.
وی درباره مصوبه پذیرش دانشجوی استاد محور نیز گفت: ۲۰ درصد از 
پذیرش دانشجویان از طریق کنکور با مدلی که در آیین نامه آمده است 
توسط اساتید صورت می گیرد که به آن پذیرش استاد محور می گویند. 
این طرح برای همه دانشجویان اعم از دانشجویان استعداد درخشان و 

سایر دانشجویان از طریق کنکور اعمال می شود.
معاون آموزشی وزیر علوم گفت: هر استادی که طرح سامانه نان داشته 
باشــد، طرح خود را مشخصاً می نویســد و طرح وی در دفترچه کنکور 
قرار گرفته و کد رشته محل می گیرد. اگر دانشجو در آن کد رشته محل 
پذیرش شده و نمره آزمون آورده باشد، معرفی و مصاحبه توسط استاد 
انجام می شود. اســتاد نمرات را به سازمان ســنجش اعلام می کند و با 
جمع نمره آزمون یکی از افــراد برای ادامه تحصیل به اســتاد معرفی 

می شود.

رئیس کمیسیون حمل و نقل شورای شهر تهران:
و   شهرداری پیش پرداخت خرید قطعات متر

را نپرداخته
رئیس کمیسیون حمل و نقل شورای شهر تهران اعلام کرد: شهرداری 

پیش پرداخت خرید قطعات مترو را نپرداخته است.
جعفر تشکری هاشــمی در تذکر پیش از دستور خود در جلسه شورای 
شهر تهران با بیان اینکه در روزهای اخیر شاهد تکمیل پروژه های نیمه 
تمام مترو بودیم، گفت: اما حســب جایگاه تخصصی مان در شــورای 
شهر باید پیرامون موضوعات این ناوگان در مترو صحبت کنیم و کمتر 

شهروندی است که در مورد خرابی ها نشنیده باشد.

کلکسیونی از انواع حوادث در متروی تهران را شاهد بودیم
وی با بیان اینکه ســریال خرابی های مترو حالت پیوســته پیدا کرده و 
هنوز از حادثه ای بیرون نیامدیم و ابعاد آن بررســی نشــده است، وارد 
حادثه دیگر می شــویم، گفت: کلکســیونی از انواع حوادث در متروی 
تهران را شاهد بودیم؛ بگونه ای که از قفل شدن کفشک ترمز، عدم ترمز 
قطار و برخورد قطار در خط تست، آتش ســوزی در پست برق و همین 
طور حوادث مشابه در خطوط مختلف همچون آتش سوزی در خط ۵ و 
دودگرفتگی در ایستگاه ها در یکی دو هفته اخیر رخ داده که این خرابی 

و اشکالات نگرانی ها را ایجاد می کند.

وی با بیان اینکه شــما در فیلم ها دیدید که مسافران از روی خط سوم و 
تونل رها شــده بودند و چرا این اتفاقات رخ داده است؟ گفت: ما در سال 
۱۴۰۲، ۱۵۵۰ میلیارد تومان فقط برای بازسازی گذاشتیم تا واگن های 
قبلی اورهال شوند و لازم است از راهبران مترو که با جان و دل صحنه را 
مدیریت می کنند، تقدیر کنم؛ اما تکلیــف رفع ایرادات باید مورد توجه 

قرار گیرد.
تشــکری هاشــمی با بیان اینکه در طول این مدت ۱۳۳ واگن اورهال 
شــدند و حدود ۵۰۰ الی ۶۰۰ میلیارد تومان هزینه شده که یک سوم 
منابع است، ادامه داد: البته گزارشــات و اخباری به گوش ما رسید که 
به دلیل عدم خرید قطعات جدید از قطعات کهنه اســتفاده می شود و 
یا قطاری قطعه یدکی شده اســت که اگر صحت داشته باشد، پذیرفته 
نیســت و ما بارها گفتیم که قطعات بخرید و از اینکه کارخانه زیربار سه 

شیفته رود نترسید. 
وی با بیان اینکــه برای قــرارداد ۵۰۰ میلیارد تومانــی برای خرید 
قطعات هنوز پیش پرداخت ۲۵ درصد داده نشــده است و اگر پیش 
پرداخت را بدهند در مردادماه سال آینده این قطعات می رسد، گفت: 
سخنگوی شــهرداری تهران صحبت هایی داشتند که گذشتگان به 
مترو نرسیدند و از آنجایی که یکی از گذشتگان ما هستیم باید بگویم 
که سخنگوی محترم شهرداری تهران خوب می داند که قطار مثل هر 
وسیله دیگری نیاز به مراقبت و تعمیر دارد و هر آدم عاقلی می داند که 
قطار نو را به تعمیرگاه نمی برند شما سه سال در شهر هستید و بودجه 
جذب نکردید و دیگر نمی توانید از گذشــته حرف بزنید و باید بروید 
قطعات بخرید و کاری نکنید مردم در مورد رســیدن به مقصدشــان 
با قطار ابهام داشته باشــند  و در آخر هر سفر شــهروندان با مترو هم 

صلوات بفرستند.

کشف کفش و کوله پشتی های قاچاق در تهران
رییس پلیس امنیت اقتصادی تهران از کشف ۲۰ میلیارد ریال کفش و 

کوله پشتی های قاچاق در فروشگاهی در غرب تهران خبر داد.
 ســرهنگ کارآگاه مهدی افشــاری رئیس پلیس امنیــت اقتصادی 
تهران با اعلام این خبر بیان داشــت: مأموران این پلیــس در بازدید از 
فروشــگاهی در محدوده »اکباتــان« تهران موفق به شناســایی یک 

فروشگاه توزیع کننده کالای قاچاق شدند.
وی خاطر نشان کرد: در این عملیات پلیسی ۵ هزار و ۵۸٩ جفت کفش 

و کوله پشتی قاچاق فاقد بارنامه و مجوزهای قانونی کشف شد.
این مقام انتظامی در پایان با اشــاره به تعیین ارزش ۲۰ میلیارد ریالی 
کالاهای قاچاق کشــف شده افزود: متصدی فروشــگاه پس از تشکیل 

پرونده برای سیر مراحل قانونی به مراجع ذیصلاح معرفی شد.

دیوار

 وزیر علوم، تحقیقات و فناوری گفت: جامعه شــیمی 
ایران، پیشتاز و پیشگام در عرصه های مختلف است.

محمدعلی زلفی گل در چهارمین کنفرانس کاتالیست 
انجمن شیمی ایران که در دانشگاه علم و صنعت ایران 
برگزار شد، افزود: وقتی به واســطه مسئولیت خود در 
صنایع مختلف حضور می یابم، می بینم بیشــتر افراد 
بســیار موثر صنایع خصوصی، دانشــجویان و دست 
پرورده های دانشــگاه هســتند و من به نمایندگی از 
دانشــگاهیان در هیات دولت به جد بــه آنها می گویم 
شما وجاهت و مدرک خود را از دانشگاه گرفته اید، پس 

همواره باید هوای وزارت علوم را داشته باشید.
وزیر علوم در پاســخ به انتقــاد برخــی از کم مهارتی 
دانشجویان برخی دانشــگاه های نامدار صنعتی کشور 
گفت: اینکه دانشجوی دانشگاه صنعتی شریف، مسائل 
مهارتی و حرفه ای را خوب بلد نیســت انتقاد به جایی 

است ولی ایراد از وزارت علوم و دانشگاه های ما نیست.

زلفی گل ادامه داد: وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی در مهارت محوری موفق بود 
چون بیمارستان ها در اختیار این وزارتخانه 
است و پزشک و دانشــجو همزمان بر بالین 
بیمار در بیمارســتان حاضر شده و دانشجو 
در میدان عمل، مهارت آموزی می کنند یا اگر 
دانشگاه فرهنگیان تا حدی موفق بوده برای 

این است که مدارس و دبیرستان ها در دست خودشان 
اســت و دانشــجومعلم، در کلاس کارورزی می کند، 
ولی وزارت علوم این چنین نیســت و مثلا وزارت راه و 
شهرسازی، نفت، اقتصاد، صنعت، معدن و تجارت، در 
اختیار وزارت علوم نیست که دانشجوی ما بخواهد در 

این وزارت خانه ها کارورزی کند.
وی توضیــح داد: مــا از ظرفیت برنامه توســعه هفتم 
اســتفاده کردیم و حکمــی را در برنامــه گنجاندیم 
که این اجازه را به وزارت علوم بدهد تا در رشــته های 

غیربالینی وزارت بهداشــت، دستورالعملی 
برای مهارت محور کردن آموزش، کارورزی 
و کارآموزی دانشــجویان تدوین و بر اساس 
قانون مجلس به تصویب هیات دولت برساند 
و در آنجا به دنبــال این هســتیم که منافع 
صنایع دولتی و خصوصــی و وزارتخانه ها را 
به نوعی به منافع دانشگاه ها و مراکز پذیرش 
دانشــجو گره بزنیم. به عنوان مثال اگــر وزارتخانه ها، 
بخش خصوصــی و یا صنایــع مختلف ماننــد نفت و 
پتروشــیمی، دانشــجوی ما را پذیرفتند، در قبال آن 
چقدر امتیازاتی مانند معافیت مالیاتی یا کاهش هزینه 

آب و برق داشته باشند.
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری تصریح کرد: اگر اجبار و 
الزام باشد معمولا جواب نمی دهد و باید اقناع و تشریک 
منافع باشــد و این نیاز به عزم فرابخشــی و فراوزارتی 
دارد که امیدواریــم موفق به انجامش شــویم. در هر 

حال تمام تلاش ما این است تا زمانی که برنامه توسعه 
هفتم ابلاغ شود به گونه ای دانشــجویان عزیزمان را به 
صنایع وصل کنیم.زلفی گل در بخش دیگر ســخنان 
خود درخصوص ارتباط دانشــگاه بــا صنعت گفت: در 
بخش ارتباط دانشــگاه و صنعت، اتفاقات خوبی افتاده 
است. ما توانستیم صندوق ارزی وزارت علوم تحقیقات 
و فنــاوری را تاســیس کنیم که ۶۰ درصــد اعتبارات 
پژوهشــی شــرکت های دولتــی را در ایــن صندوق 
قرار می دهیــم در حالی که شــرکت ها قبــلًا هر قدر 

می خواستند هزینه می کردند.
وی افزود: اکنون پول استادان دانشگاه ها و دانشجویان 
تحصیلات تکمیلی که در راســتای نیازهای شرکت ها 
طرح خود را تعریف کنند از محل این صندوق پرداخت 
می شود.چهارمین کنفرانس کاتالیست انجمن شیمی 
ایران به میزبانی دانشــکده شــیمی دانشــگاه علم و 

صنعت ایران برگزار شد.

فرمانده فراجا اعلام کرد که به زودی اســتفاده از پابند 
الکترونیک برای کنترل ســرقت و مجرمان اســتفاده 
خواهد شــد. ســردار احمدرضــا رادان در حاشــیه 
هجدهمین همایش روســای پلیس راه و راهور فراجا 

با حضور در جمع خبرنگاران درباره اســتفاده از پلاک 
ســوم و پابند الکترونیک درکنترل ســرقت گفت: در 
بحث کنترل ســرقت چندتا موضوع در کنار هم مطرح 
اســت. به زودی موضوع پابند و و دستبند الکترونیک 

برای مجرمان ســابقه دار را شروع می کنیم. در موضوع 
پلاک ســوم هم می توان گفت که این موضــوه تاثیر 
زیادی در کاهش سرقت دارد.رادان با بیام اینکه حدود 
۱۰ درصد راننــدگان تخلف می کننــد، گفت: مابقی 

قربانی تخلف این افراد می شــوند. امــروز عدد جریمه 
به رقمی برگشــته که گویا هزینه تخلف برای متخلف 
پایین است و بازدارندگی ندارد. از ابن رو پیگیر افرایش 

مبلغ جریمه ها هستیم.

وزیر

فراجا

مهتاب چابوک  وزارت بهداشــت با تهیه 
پیش نویــس آیین نامه ای، ســازمان غذا و 
دارو را مکلف به راه اندازی ســامانه ای کرد 
که در آن شرکت های واســط حمل و نقل 

برای توزیع دارو تاییدیه می گیرند.
 بالاخره بعد از یکســال تعلــل و چندین بار 
مخالفت صریح وزارت بهداشــت و سازمان 
غــذا و دارو در خصوص توزیــع آنلاین دارو 
توســط پلتفرم ها و تهیه یــک پیش نویس 
از ســوی معاونــت علمی، ایــن وزارتخانه 
آئین نامــه ای را در این خصوص تدوین کرد 
که البته این آئین نامه فعــلًا در قالب پیش 
نویس بوده و قرار اســت در کارگروه اقتصاد 
دیجیتــال وزارت ارتباطات مورد بررســی 

قرار گیرد و در نهایت تصویب و ابلاغ شود.
براســاس بندهایی از این آئین نامه، وزارت 
بهداشت ســازمان غذا و دارو را مکلف به راه 
اندازی ســامانه ای برای ارائــه خدمات غیر 
حضوری نســخ الکترونیک در داروخانه ها 
کرده است. ســازمان غذا و دارو به هریک از 
داروخانه هایــی که موفق به اخــذ تاییدیه 
براســاس این آئین نامه شــوند، یک درگاه 
ارائه خدمت اعطا می کند. اعطای این درگاه 
ارائه خدمت بــه داروخانه های فاقد تاییدیه 

موضوع این آئین نامه ممنوع است.
براســاس بندهای دیگــر این آئیــن نامه، 
اعطای این درگاه تا زمان بقای شرایط اخذ 
تاییدیه معتبر خواهد بود و حســب تمایل 
کاربر، ســامانه آمادگی هر داروخانه نسبت 
به ارسال ســفارش های پذیرفته شده را به 
صورت برخط به شرکت های واسط حمل و 

نقل اعلام خواهد کرد.
همچنین تاکید شــده اســت که داروخانه 
مجاز اســت از دارورســان اختصاصی خود 
برای ارسال اســتفاده کند؛ در این صورت 
پرداخت هزینه هــای مربوط به حمل و نقل 
بر عهده داروخانه اســت. براساس این آئین 
نامه، قرار است فهرست شرکت های واسط 

حمل و نقل دارای تاییدیه در ســامانه اعلام 
شــود. از طرفی دارورســان باید مجهز به 
سامانه موقعیت یاب مکانی )GPS( و قابل 
ردیابی توســط کاربر، داروخانه و ســامانه 

باشد.

شرکت ها باید اطلاعات دارورسان و 
وسیله حمل و نقل را ثبت کنند

این آئین نامه شــرکت های واســط حمل 
و نقل را موظف کرده اســت کــه اطلاعات 
شخص دارورسان و وســیله حمل و نقل هر 
ســفارش را در بانک اطلاعاتــی خود ثبت 
کرده و از طریق وب ســرویس ارائه شــده 
توسط سازمان، در اختیار سامانه قرار دهد. 
درخواست شــرکت های واسط حمل و نقل 
متقاضی توســط اداره کل امور دارو و مواد 
بررســی و تاییدیه توسط سازمان غذا و دارو 

صادر خواهد شد.

مسئولیت توزیع آنلاین دارو 
با چه کسانی است؟

کلیــه مســئولیت های مربوط بــه رعایت 
شــرایط بهینه توزیــع حمــل در صورت 
استفاده از دارورسان اختصاصی داروخانه بر 
عهده مؤسس و مسئول فنی داروخانه بوده 
و در صورت استفاده از خدمات شرکت های 
واســط حمل و نقل، بر عهــده مدیرعامل 
شــرکت واســط حمل و نقل، مؤســس و 

مسئول فنی داروخانه است.

شرایط حمل و نقل دارو توسط 
دارورسان ها

وزارت بهداشت در این پیش نویس شرایط 
حمل و نقل دارو را تشــریح کرده اســت به 
این صورت که به طور مثال دارورســان باید 
فرآورده های ســلامت محــور را به صورت 
بسته بندی پلمب شده از داروخانه تحویل 

گرفتــه و تحویل ســفارش دهنــده دهد. 
درصورت مخــدوش بودن پلمب بســته، 
دارورسان موظف به عودت بسته و داروخانه 
موظف به عــودت مبلغ و حذف نســخه در 
سامانه های مربوطه و یا ارسال مجدد بسته 

است.
محفظه مخصــوص حمــل فرآورده های 
سلامت محور باید دارای این شرایط باشد؛ 
محفظه باید دوجداره و عایق گرما، ســرما و 
رطوبت بوده و هیچ گونــه اثرات منفی روی 
پایداری، سالمت بســته بندی ها و کیفیت 
محصولات نگذارد و همچنین محموله ها را 
از هرگونه آلودگی محیطی محافظت کند. 
»ویژه حمل فرآورده های ســلامت محور« 
باید بر روی محفظــه مخصوص حمل درج 
شــود، به نحوی که در معــرض دید عموم 
باشــد. حمل هر کالایــی به غیر از بســته 
فرآورده های سالمت محور توسط محفظه 

مخصوص حمــل فرآورده های ســالمت 
محور، ممنوع است.

در صورت مشاهده تخلف پرونده به 
مراجه قضائی ارجاع داده می شود

در پایان نیز تاکید شده است که در صورتی 
که هریــک از داروخانه ها یا شــرکت های 
واســط حمل و نقل که موفق به اخذ تاییدیه 
براساس این آئین نامه شــده اند، از مقررات 
مربوطه تخطی کنند، ضمن تعلیق تاییدیه 
توســط کمیســیون، پرونده بــرای تعیین 
تکلیف و رســیدگی به تخلفــات به مراجع 
ذی صالح قضائی ارجاع خواهد شــد.هیأت 
وزیران خرداد سال ۱۴۰۱ وزارت بهداشت 
را موظف کرد طی مــدت دو ماه با همکاری 
وزارت ارتباطــات و فنــاوری اطلاعــات، 
دســتورالعمل توزیع دارو از طریق سکوها و 
کســب وکارهای اینترنتی را با رعایت اصل 
رقابت و جلوگیــری از انحصار تدوین و ابلاغ 
نماید.به دلیل تعلل صورت گرفته از ســوی 
وزارت بهداشت، کمیسیون اصل ٩۰ مجلس 
به این موضوع ورود کرد و رئیس کمیسیون 
در مکاتبه ای با وزیر بهداشت از تأخیر صورت 
گرفته انتقاد کرد و این وزارتخانه را تهدید به 
شکایت قضائی کرد. در همین رابطه جلسه 
ویژه ای در تاریخ ۲۰/ ۰٩/ ۱۴۰۲  تشــکیل 
شد و طبق صورتجلسه ســازمان غذا و دارو 
موظف شد حداکثر تا یک ماه دستورالعمل 
مورد نظر را ابلاغ کند.بهمن ماه ۱۴۰۲ نیز با 
پایان مهلت داده شده به سازمان غذا و دارو 
برای تهیه یک آئین نامه برای توزیع آنلاین 
دارو )بیش از یکسال(، دهقانی فیروزآبادی 
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
رئیس جمهور در نامه ای به معاون اول رئیس 
جمهور، پیش نویــس اولیه توزیــع دارو از 
طریق سکوها و کسب وکارهای اینترنتی را 
جهت طرح و تصویب در کارگــروه اقتصاد 

دیجیتال پیشنهاد داد.

خریــدار  رییس قــوه قضاییــه، ضمن 
غرس یــک اصله نهال، بــر حمایت قضایی 
از طرح های ناظر بر حفــظ و بهبود محیط 
زیست و گسترش فضای سبز شهری تاکید 

کرد.
 حجت الاســلام والمســلمین محســنی 
اژه ای، بــه مناســبت روز درختــکاری و 
هفته منابع طبیعی، در جریــان حضور در 
مراســم بهره برداری از پروژه ۲ هزار هکتار 
جنــگل کاری در قالب طرح کمربند ســبز 
پیرامون شــهر تهران، یک اصله نهال میوه 

غرس کرد.
رئیس قوه قضائیه ســپس طی ســخنانی 
در این مراســم ضمن تقدیــر از همه مردم، 
مسؤولان و دســتگاه هایی که به امر حفظ 
محیط زیســت و درختکاری اهتمام دارند، 
اظهار کــرد: از منظر اســلام، درختکاری و 
غرس نهال، در زمره بهترین کارها اســت و 
این امر در آموزه های دینی در ردیف اموری 
نظیر ساختن مسجد و تعلیم انسان ها است 
و به همان میــزان از ارزش و ثواب برخوردار 
اســت. مضاف بر آن، درختــکاری از جمله 
اموری است که باقیات الصالحات محسوب 
می شــود و اثر آن بعد از فوت فــرد نیز باقی 

است و خیراتش در کارنامه اعمال فرد پس 
از مرگش نیز ثبت و درج می شود.

وی تصریح کرد: درختکاری امری مستحب 
است و قطع درختان و آســیب رساندن به 
آنها، عذاب به دنبال دارد و به لحاظ زیســت 
جمعی نیز، تبعات نامطلــوب مترتب بر آن 

است.
اژه ای بیان داشــت: حفظ محیط زیست و 
ایجاد فضای سبز و درختکاری، منافع مادی 
و معنوی پرشــماری را به همراه دارد و این 
منافع از جهات مختلف انسانی، اجتماعی، 
ســلامت و نشــاط جمعی، زیبایی فضای 
شــهری و محیطــی، جــذب آلاینده های 
زیســت محیطــی و غیــره، چشــمگیر و 

برجسته است.
رئیس قــوه قضائیه در ادامه طــرح ناظر بر 
آبیاری درختان با شــیوه های دانش بنیان 
و کشــت درختان مثمر بــه روش آبیاری 
زیرسطحی هوشــمند که در شــهر تهران 
بــه مرحله اجــرا در آمده اســت و ســبب 
صرفه جویــی قابــل توجــه در مصــرف 
آب می شــود را ســتود و اتخاذ ایــن قبیل 
راهکارهــای دانش بنیــان در راســتای 
گسترش فضای سبز را در شــرایط مرتبط 

با مضایــق و تنگناهای آبی، برای کشــور 
ضروری دانست.

وی ضمــن تاکید بــر حمایــت قضائی از 
طرح های ناظر بــر حفظ و بهبــود محیط 
زیســت و گســترش فضای ســبز شهری، 
خطاب به مسئولان شهرداری تهران گفت: 
هرگونــه موانع قضائی و حقوقی در مســیر 
گسترش فضای سبز شــهری را به دستگاه 
قضائی اطلاع دهید تــا در چهارچوب قانون 
و در راستای ارتقا حقوق عامه، در خصوص 
آنها اتخاذ تدبیر و راهکار کنیــم. قطعاً قوه 
قضائیه در جهت منافع عمومــی و بهبود و 
ارتقا زیست جمعیِ ســلامت محور، حامی 
تمامی طرح های مبتنی بــر بهبود محیط 
زیست و گســترش فضای ســبز است و با 
خاطیان این عرصه، برخورد قاطع و قانونی 

به عمل می آورد.
دبیر شــورای عالی امنیت ملی و شــهردار 
تهران نیز در این مراسم به ارائه توضیحاتی 
در خصــوص پــروژه دو هــزار هکتــاری 
جنگل کاری طرح کمربند ســبز پیرامون 
شــهر تهران پرداختند؛ ۵۰ درصــد از این 
پروژه دو هزار هکتــاری را نهال های مثمر 

تشکیل می دهند.

محمدعلی مختاری مدیرعامل ســازمان 
بوســتان ها و فضای سبز شــهر تهران نیز 
در این آئین بیان داشــت: طــرح ۵۰ هزار 
هکتاری جنگل کاری پیرامون شهر تهران 
از ســال ۱۳۶۵ آغاز شــد و امروز با اجرای 
دو هزار هکتار دیگــر از این پروژه، مجموعاً 
۴۸ هــزار و ۲۰۰ هکتار از طــرح مذکور، 
عملیاتی می شــود؛ تلاش می کنیم، سال 
آینده پروژه عظیم جنــگل کاری ۵۰ هزار 

هکتار از اراضــی پیرامون شــهر تهران به 
پایان برسد.

همچنیــن در ایــن مراســم، مســئولان 
شــهرداری تهران توضیحاتــی را پیرامون 
طرح بومی »کشــت درختان مثمر به روش 
آبیاری زیرسطحی هوشــمند« ارائه دادند؛ 
صرفه جویی ۵۰ درصــدی در مصرف آب و 
کاهش مصرف ســموم، از جمله مزیت های 

این طرح محسوب می شوند.

جامعه شیمی ایران پیشتاز و پیشگام در عرصه های مختلف است

ودی اجرا می شود ونیک به ز استفاده از پابند الکتر
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منوچهر والی زاده زیر دستگاه اکسیژن رفت
 میترا کیانی همســر منوچهر والی زاده به تشــریح وضعیت این دوبلور 

پیشکسوت که در بیمارستان بستری شده است، پرداخت.
میترا کیانی همســر منوچهر والی زاده دوبلور پیشکسوت گفت: بعد از 
مراسم تشــییع جنازه آقای پرویز ربیعی ایشــان دچار سرماخوردگی 
شدند اما این سرماخوردگی ادامه پیدا کرد و در نهایت دو سه روز پیش 
دچار افت فشــار خون و اکسیژن شــدند. بعد از مراجعه به پزشک، آنها 
تشــخیص دادند که منوچهر والی زاده باید در بیمارستان بستری شود 
به همین خاطر  ۱۴ اســفندماه در بیمارستان بســتری شدند و منتظر 

جواب آزمایشات هستیم.
وی افزود: پزشــکان گفتند فعلا باید زیر دستگاه اکسیژن باشد تا بهبود 
پیدا کند همچنین گفتند باید دو سه روز بستری باشد ولی نتیجه کلی 
بعد از آمدن جواب آزمایشــات مشخص می شــود این آزمایشات هم 

شامل اسکن ریه و.... است.
کیانی در پایان مطرح کرد: حال عمومی ایشــان خوب اســت و امکان 

صحبت دارند.

بازگشت تلویزیون به ژانر ماورایی با »رستگاری«
 سریال تلویزیونی »رستگاری« به کارگردانی مســعود ده نمکی که از 
جلوه های ویژه جدید بهره برده اســت ماه رمضان روانه آنتن شبکه دو 

سیما می شود.
مجموعه تلویزیونی »رستگاری« به تهیه کنندگی و کارگردانی مسعود 
ده نمکی با شــروع ماه رمضان از شــبکه دو ســیما پخش می شود و از 

تولیدات مرکز سیمافیلم است.
بنا بر اعلام روابط عمومی ســریال، ده نمکی برای ســاخت این اثر که 
بازگشت تلویزیون به ژانر ماورایی اســت از جلوه های ویژه جدید بهره 
برده اســت. در این اثر هنرمندانــی همچون محمود پــاک نیت، رضا 
اســتادی، پویا امینی، مهدی سلوکی، کاوه ســماک باشی، حمیدرضا 
هدایی، رامین راستاد، نیما شاهرخ شــاهی، رضا توکلی، حسن اسدی، 
محمدرضا رهبری، مالک سراج، افشین ســنگ چاپ، رامبد شکرآبی، 
اکبر رحمتی، محمود مقامی، مختار ســائقی، نفیســه روشن، سولماز 
حصاری، پوراندخت مهیمن، شیوا خســرومهر، پرنیا کربلایی، ساقی 
زینتی، المیرا ربیعی، عاطفه رحمان پور، حسن قبادی، فریبا ترکاشوند، 
پریا انوری، ژاله درســتکار، مونا افخمی، مهرســا فلاحیــان، فرخنده 

فرمانی زاده و افسر ناصری به ایفای نقش پرداخته اند.

عوامل ایــن مجموعــه تلویزیونی عبارتنــد از مجری طــرح و تولید: 
مصطفی سلطانی، مدیر فیلمبرداری: فرشــاد گل سفیدی، سرپرست 
نویسندگان: حسن وارسته، طراح صحنه: حســین مجد، طراح لباس: 
ماهرخ ســلیمانی، جلوه های ویژه رایانه ای: محمدرضا امامی، دستیار 
کارگــردان: فرید کلهر، برنامه ریــز: بهزاد چوپانیان، جلــوه های ویژه 
میدانی: حمید رســولیان، تدوین: الهام عبــاس زاده، صدابردار: فرزام 
معاونیان، صداگذار: محمود موســوی نژاد، آهنگســاز: بهنام ابطحی، 
عکاس: امیرمحمد ترکی، تدارکات: محمود دریایی و سعید سریع کار، 

مشاور و ناظر کیفی: محمدرضا جعفری جلوه.

»زندگی پس از زندگی« بعد از افطار می آید
فصل پنجم برنامه »زندگی پس از زندگــی« با اجرای عباس موزون در 
روزهای ماه مبارک رمضان ســال ۱۴۰۲ و ۱۴۰۳ روانه آنتن می شود. 
بر خلاف ســال های پیش که این برنامه پیش از افطار پخش می شــد، 
امســال زمان پخش آن به بعد از افطار منتقل شــده و ساعت ۲۱ روی 

آنتن می رود.
دوشنبه ۲۱ اسفند ۱۴۰۲ قسمت اول برنامه زندگی پس از زندگی یک 

روز پیش از آغاز ماه مبارک رمضان پخش خواهد شد.
چندی پیش زمزمه هایی مبنی بر تولید نشــدن فصل جدید »زندگی 
پس از زندگی« منتشر شــد؛ اما عباس موزون مجری و تهیه کننده این 

برنامه با برطرف کردن مشکلات توانست این برنامه را به آنتن برساند.
تداخل زمــان پخش این برنامــه پرمخاطب با ســایر ویژه برنامه افطار 
موجب شد که مدیران سیما ســاعت پخش جدیدی را برای آن در نظر 
بگیرند بنابراین فصل پنجم »زندگی پــس از زندگی« حالا همزمان با 
سریال های مناســبتی رمضان پخش می شــود و باید با مجموعه های 

نمایشی رقابت کند.
هر چهار فصل برنامه »زندگی پس از زندگــی« در روزهای ماه مبارک 

رمضان سال های ۱۳٩٩ تا ۱۴۰۲ روی آنتن رفته اند.
در این برنامه به تهیــه کنندگی و اجرای عباس موزون داســتان های 
شنیدنی افرادی که خارج شدن از کالبد انســانی و سفر به عالم برزخ را 

تجربه کرده اند روایت می شود.
در این برنامه مخاطبان مهمان روایت های شــگفت انگیز تجربه گران 

مرگ تقریبی از عالم غیب در نقاط مختلف ایران و جهان می شوند.

از مجیدی و میرکریمی تا کیانیان
 اعضای هیات داوران فیلم کوتاه »تصویر دهم«

هیات داوران ســومین رویداد »تصویــر دهم« با حضــور چهره های 
شاخص سینمای ایران معرفی شدند. 

 به نقــل از روابــط عمومــی »تصویر دهــم«، مجید مجیــدی، رضا 
میرکریمی، بهروز شعیبی،  کمال تبریزی و رضا کیانیان اعضای هیات 
داوران ســومین رویداد فیلم کوتاه »تصویر دهم« هســتند که ۱٩ اثر 

رسیده به بخش مسابقه رویداد را داوری می کنند.
اسامی فیلم های کوتاه بخش مســابقه این رویداد عبارتند از: اشکون، 
نذری، بلاعوض، مرثیه ناتمام، ماه خاکســتری، کوه سفید، خداحافظ 
رفیق، مسافر، شمع هشــتم، فراموشــی، تراث، روتن، نبض الاربعین، 

دمام، لحظه دیدار، خوش خط، سفید پوش، ماجان، رقص آب.
اختتامیه رویــداد بین المللی فیلم کوتاه »تصویــر دهم« با موضوع »از 
حسین آموختم...« به مدیریت مجید مجیدی و دبیری محمد رهبر در 

روزهای آینده برگزار می شود.

قاب

رضا صادقی در واکنش به حواشــی پیــش آمده برای 
کنســرت علیرضا قربانی گفت: »نبایــد هیچ بهانه ای 
برای حذف خانم ها از صحنه کنســرت باشد. درود به 
شــرف علیرضا قربانی که پای عهدی که با نوازنده های 

خود بسته بود، ماند.«
رضا صادقی که دوشــنبه ۱۴ اســفند کنسرتی برای 
کــودکان کار در برج میلاد تهــران برگــزار کرد، در 
مصاحبه ای با اهالی رســانه درباره این کنسرت گفت: 
کاری که نســبتا خوب بلدم خواندن اســت و احساس 
کردم در زمانه ای هستیم که شاید این قشر برای مدتی 
طولانی فرصت بودن در کنســرت را نداشته باشند. به 
همین جهت با همفکری هم به این نتیجه رسیدیم که 
این حس خوب قبــل از عید را به این کــودکان تزریق 
کنیم. کار زیــادی از ما بر نمی آید ولــی حداقل اینکه 
توانستیم حال آنها را برای همین یک ساعت هم خوب 
کنیم خیلی اتفاق جذابی برای خود مــا بود. امیدوارم 
نتیجه آن هم خوب شــده باشــد. در ادامه خبرنگار از 
صادقی سوال کرد که بحث مسئولیت اجتماعی چقدر 
بــرای او اهمیت دارد؟ که پاســخ داد: مــن فرزند یک 
خانواده معمولی هستم. پدرم با افتخار یک کارگر بوده 

و من خودم در خیابان کار کــرده  و با دنیای 
خیابان، جاده و این اتفاقات اجتماعی دست و 
پنجه نرم کرده ام و درگیر گره های اجتماعی 
بوده ام. در نتیجه ایــن فضا را لمس می کنم و 
می فهمم. زمانی برای من خیلی قشنگ بود 
که یک ماشین مدل بالا بایستد و به من سلام 
کند، چه برسد به اینکه من را کنسرت دعوت 

کنند. احســاس می کنم خیلی از اتفاقات شاید دیگر 
زیادی معمولی شــده اند. نمی گویم بد است خیلی هم 
خوب است ولی چیزی که حس کردم در این شرایط به 
درد می خورد، این حال خــوب روی صورت این بچه ها 

بود. 
او ادامــه داد: مهم اســت که یک دختربچــه بداند که 
می تواند روی صحنه کنســرت بیاید و مقابل این همه 
آدم مقابل ساز بزند. در این کنسرت یک دختر کوچک 
به من گفت که استقلالی  اســت و روی صحنه کنار من 
نشســت. من کاری برای آنها نکردم. من از این بچه ها 
برای ســال جدید وام گرفتم؛ چون احساس کردم در 
آخر ســال خیلی انرژی ام پایین آمده و بــه نوعی آن 
آغوش سفت خدا به خاطر بدی های من شل شده است. 

با این کنسرت خودم را مقداری نزد خدا لوس 
کردم. آدم های عزیز خدا را به این کنســرت 
آوردم که او محکم تر من را در آغوش بگیرد. 
درحقیقــت بخاطر خودم ایــن کار را کردم. 
همچنین او در پاســخ به دیگر ســوال ایسنا 
درباره اهمیت حضــور نوازنده های خانم در 
کنسرت هایش گفت: حضور همه نوازنده ها، 
به خصوص نوازنده های خانم روی صحنه باید در همه 
اتفاقات خیلی ویژه باشــد. نباید هیــچ بهانه ای برای 
حذف آنها باشــد که هنر و حضورشــان از روی صحنه 
حذف شــود. ضمن اینکــه حضور خانم هــا برای من 
تبلیغاتی نیســت؛ بلکه خانم ها نیز صرفــا یک نوازنده 
هســتند که خیلی قدرتمند روی صحنه می آیند و در 
کار من موثر واقع می شوند. به هر حال به هیچ عنوان و 
تحت هیچ شــرایطی نباید بهانه ای برای حذف خانم ها 

وجود داشته باشد.
این خواننده همچنین درباره حواشــی اخیر کنسرت 
علیرضا قربانی در اصفهان گفت: درود به شرف علیرضا 
قربانی که پای عهــدی که با نوازنده های خود بســته 
بود، ماند اما امیدوارم این ماجــرای عجیب غریبی که 

به  وجود آمده و هیــچ توجیهی هم ندارد، رفع شــود. 
زمانی که مسئولان رده بالا مســئله ای را بلامانع اعلام 
می کنند، اتفاقات ســلیقه ای نه تنها اثر سو می گذارد؛ 
بلکه خیلی ها را برای اتفاقات دیگــر تحریک می کند. 
امیدوارم اهالی موســیقی با تدبیــر و درایت این قصه 
را جلو ببرنــد و عرصــه را خالی نکنند.یکــی دیگر از 
سوال هایی که از رضا صادقی پرسیده شد، درباره میزان 
تأثیرگذاری هنر در ادامه دار بودن چنین رویدادهایی 
بود که او پاســخ داد: مســئله هنر در ســرزمین من 
ویژگی های خودش را دارد. شاید فضای آرام و راحت و 
آزادی کشورهای دیگر را نداشته باشیم اما قطعا خیلی 
موثر اســت که وقتی یک هنرمنــد در چنین کارهایی 
پیش قدم می شــود. هدف اصلی یــک هنرمند تزریق 
حال خوب و امید است. من اگر امروز حالم خوب نباشد 
برایم اصلا مهم نیســت که شیشــه خانه من شکسته 
یا نه! ولی وقتی که حال من خوب اســت، هم شیشــه 
خانه ام را درست می کنم و هم نمی گذارم شیشه خانه 
همسایه ام بشــکند. تزریق حال خوب منجر به آینده 
خوب می شــود. همه تلاش ما هنرمندان این است که 

حال مردم را خوب کنیم. 

موسیقی

 آزاده فضلــی  هشــتمین بــازار ملــی 
پویانمایــی در راســتای بهبــود وضعیت 
بازاریابی و چرخه تولید و توزیع انیمیشــن 
در ایران در جشنواره ســیزدهم پویانمایی 

تهران آغاز به کار کرد.
بین المللــی  جشــنواره  ســیزدهمین 
پویانمایی تهــران صبح روز یکشــنبه ۱۳ 
اســفند ۱۴۰۲ با اکران فیلم هــای ایرانی و 
خارجــی در بخش های مختلف مســابقه 
ایــران و بین الملــل در ســالن های غدیر، 
خلاق و شــهید بهنام محمــدی در مرکز 
آفرینش های فرهنگی هنری کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان در خیابان حجاب 
و سالن ســینماتئاتر کانون واقع در خیابان 

خالد اسلامبولی آغاز به کار کرد.
همچنین، هشــتمین »بازار ملی پویانمایی 
تهــران« بعدازظهر یکشــنبه ۱۳ اســفند 
ماه، در اولین روز از برگزاری ســیزدهمین 
جشــنواره بین المللی پویانمایی تهران در 
ســالن تیمچه مرکز آفرینش های فرهنگی 
هنری کانون پــرورش فکری کــودکان و 
نوجوانــان با حضــور ۲۸ مرکز و شــرکت 

انیمیشن سازی فعالیت خود را شروع کرد.
در این بازار شرکت های دولتی و خصوصی 
که روی تولید آثــار پویانمایــی، بازی ها، 
کتاب، محصولات مرتبط با پویانمایی و … 
تمرکز دارند، فعالیت می کنند و محصولات 

شأن را برای عرضه به نمایش می گذارند.
در ایــن دوره از »بــازار ملــی پویانمایــی 
تهران« سیزدهمین جشــنواره بین المللی 
پویانمایــی، انجمن آســیفا ایــران، مرکز 
گســترش ســینمای مســتند، تجربی و 
پویانمایی، گروه سینمایی »هنروتجربه«، 
مؤسسه فرهنگی هنری ناجی هنر، دانشگاه 
تهران، دانشــگاه هنر، دانشگاه صداوسیما، 
دانشــگاه تربیت مدرس، گروه انیمیشــن 
دانشکده هنر دانشــگاه سوره، دانشگاه هنر 
پارس، شــرکت گنبد کبود، گروه هنر پویا، 
کارخانــه تولیــد صنایع ســرگرمی مهوا، 
شــرکت داما مدیا، اســتودیو کهکشــان، 

رؤیای تصویر پویا، شمس، استودیو استاپ 
موشن خاک، ام اس تی موشــن، استودیو 
دشت پارسه، نیو استودیو، شرکت آرتامن، 
شرکت آراستاپ موشن، شــرکت رایمون 
مدیا، شــرکت بازرگانی رایان فردا رخشان، 
شرکت انیمیشن ســازی لومینوس و مجله 
علمی ترویجی ســینما و انیمیشــن ایران 

ذهن حضور دارند.

راه میان بری برای حضور
 در »هنروتجربه«

محمــد طیــب مدیر گــروه ســینمایی 
»هنروتجربــه« در گفت وگو بــا خبرنگار 
مهر درباره حضــور این گروه ســینمایی و 
رویکردهایش در هشــتمین »بــازار ملی 
پویانمایــی تهــران« بیــان کــرد: یکی از 
درخواســت هایی که دوســتان فیلمساز 
انیمیشــن کوتاه از مــا دارند ایــن بود که 
فرصت داشــته باشــند در جایــی غیر از 
برگزاری جشــنواره ها که تعداد اکران های 

محــدودی دارنــد، فیلم هایشــان را برای 
مخاطب عام نیز به نمایش بگذارند. امسال 
همزمــان با روز جهانی انیمیشــن بســته 
تماماً انیمیشــن را در گروه »هنر و تجربه« 
اکران کردیم و بنا داریم بــه صورت منظم، 
فیلم های انیمیشــن کوتــاه را بــه اکران 
»هنروتجربه« برســانیم و به همین منظور 

تاکنون ۲ بسته انیمیشن اکران شده است.
وی گفــت: همچنیــن حداقــل ۲۰ فیلم 
انیمیشن که جوایز بسیاری در کارنامه دارند 
و از دانشجویان و اســتعدادهای نابی که در 
حوزه انیمیشن فعال هســتند، کارهایی را 
انتخاب کردیم که بــه نمایش می گذاریم و 
به نمایش خواهیم گذاشــت.طیب درباره 
دلایل حضــور گــروه »هنروتجربــه« در 
بازار ملــی پویانمایی تهــران توضیح داد: 
اول این که به بقیه دوســتان انیمیشن ساز 
که در این خانواده حضور دارنــد و احیاناً از 
موضوع اکران های ما مطلع نبودند، آگاهی 
بدهیــم. دوم این کــه افرادی کــه مایل به 

اکــران فیلم هایشــان در »هنــر و تجربه« 
هستند، در همین مدت برگزاری بازار با راه 
میان بری بتوانند درخواست اکران بدهند تا 

فیلم هایشان مورد بررسی قرار گیرد.

جلوگیری از مهاجرت بچه های 
انیمیشن ساز

بهنام نکویی مدیر غرفــه »گروه هنر پویا« و 
»گنبد« نیز که در گوشه ای از سالن بازار در 
حال توضیح به مراجعه کنندگان و جوانان 
علاقه مند اســت، درباره حضور این شرکت 
انیمیشن ســازی در »بازار ملی پویانمایی 
تهران« بــه خبرنــگار مهر گفــت: تقریباً 
نزدیک به ۱۶ ســال اســت که استودیوی 
»گنبد کبود« کار تولیــد انجام می دهد. ما 
گروهی هستیم که آثار را در سطح کیفیتی 
بالا تهیــه می کنیم تا با همیــن کیفیت در 
فضای جهانی نشر دهیم. در واقع کارهای ما 
اکنون با کیفیتی ارائه می شود که به راحتی 

می تواند با آثار خارجی رقابت کند.

وی بیان کرد: امسال در جشنواره سیزدهم 
پویانمایی با انیمیشــن ســینمایی »بچه 
زرنــگ« حضور داریــم. در واقع شــرکت 
انیمیشــن ســازی »گنبد« در این زمینه 
هم کاری مشترکی با »گروه هنر پویا« دارد. 
همچنین یک اثر انیمیشــن دیگر نیز با این 

گروه انیمیشن سازی در دست تولید داریم.
نکویی تصریح کرد: ســعی کردیم بتوانیم با 
حضور در بازار ملــی پویانمایی، بچه هایی را 
که مستعد هســتند، جذب کار و آن ها را به 
درســتی راهنمایی کنیم تا از انیمیشن زده 
نشــوند و همچنین بیــکاری در این حوزه، 

باعث نشود که ترک وطن کنند.

پر کردن خلأ و حلقه مفقوده 
انیمیشن ایران

میلاد امیدوار مدیر غرفه شرکت انیمیشن 
»شــمس« که مدیریت آن با محمد سرشار 
اســت، نیز گفت: هدف ما از حضور در »بازار 
ملی پویانمایی تهران« آشــنایی با فعالان 
و گردهمایی نزد ســایر فعالان انیمیشــن 
است به علاوه این که بخشی از فعالیت های 
ما نو و جدید اســت که شــامل فرآیندهای 
تجاری ســازی و بازاریابی محتوا در سطح 
بین الملل می شــود.وی تاکید کرد: تجاری 
سازی و بازاریابی محتوا، حلقه مفقوده ای در 
انیمیشن ایران است که باعث شده اقتصاد 
انیمیشن ایران ناشی از منابع خارجی باشد 
و نتواند بــه صورت مســتقل فعالیت کند، 
بنابراین ما از طریــق تکمیل چرخه تولید و 
توزیع مدون و فنی تلاش می کنیم این خلأ 
را پر کنیم تا بتوانیم اقتصاد انیمیشن ایران 
را بهبود ببخشــیم.وی یادآور شــد: محمد 
سرشــار با توجه به تجربیاتی که در شبکه 
کودک و ســازمان های مرتبط با انیمیشن 
داشــته، تلاش کرده تجربه و دانشــی که 
توسط او و تیمش شکل گرفته است، تبدیل 
به تشکیل یک مجموعه خصوصی با عنوان 
»شمس« شود تا در عرصه تولید نیز آثاری 

را به منصه ظهور برسانند.

رضا صادقی در حمایت از علیرضا قربانی: نباید زنان را از کنسرت ها حذف کنیم

از دنباله »بیچارگان« تا پروژه جدید کاپولا؛

نخستین گمانه زنی درباره فیلم های کن ۲۰۲۴

خریــدار  در حالی که ســال گذشــته 
فیلم های هالیوودی حضور چشمگیری در 
جشنواره کن داشــتند، پیش بینی می شود 
دوره آتی این رویداد سینمایی بیشتر بر آثار 
ســینماگران مولف اروپایی تمرکز داشته 

باشد.
در جشــنواره فیلــم کن ســال گذشــته 
»لئوناردو دی کاپریو«، »هریســون فورد« 
و »اســکارلت جوهانســون« برای نمایش 
جدیدترین فیلم های خود روی فرش قرمز 
رفتند، اما هالیوود ممکن اســت در یکی از 
برجسته ترین جشــنواره های فیلم جهان 
در سال ۲۰۲۴ حضور بســیار کم رنگ تری 
داشته باشــد که دلیل آن نیز اعتصاب های 
بازیگران و نویســندگان آمریکا در ســال 
۲۰۲۳ است که باعث تأخیر در تولید یسیار 
از پروژه ها شــد، اما همچنان ستارگانی در 

کن حضور خواهند داشت و »گرتا گرویگ« 
کارگردان »باربی« ریاست هیئت داوران را 

بر عهده خواهد داشت.
بر اساس اطلاعات دست اندرکاران صنعت 
سینما، نســخه آتی جشــنواره کن تأکید 
بیشــتری بر ســینماگران مولف اروپایی 
خواهد داشــت، بویژه پــس از موفقیت دو 
فیلم »آناتومی یک ســقوط« از »ژوستین 
تریه« و »منطقــه مورد علاقه« ســاخته 
»جاناتان گلیزر« که هر کــدام نامزد پنج 

جایزه اسکار شده اند.
 در حالی که آخرین مهلت ثبت نام فیلم های 
بلند برای انتخاب رســمی جشنواره کن در 
روز جمعــه )۱۸ مــارس، ۱۸ فروردین( به 
پایان می رسد، تعدادی از فیلم ها هنوز برای 
کمیته انتخاب کن نمایش داده نشــده اند 
و طبق اعلام رســمی کنفرانس مطبوعاتی 

کاعلام فیلم های جشــنواره کن ۲۰۲۴ روز 
۱۱ آوریل )۲۳ فردروین( در پاریس برگزار 

می شود.
»تیری فرمو« مدیر جشنواره کن در ژانویه 
به لس آنجلس ســفر کرده بود و بزودی نیز 
برای مراسم اســکار به آمریکا می رود به این 
امید کــه در هالیوود چند عنوان برجســته 

دیگر برای نمایش در کن به دست آورد.
در حالی که تعداد بســیار کمــی از فیلم ها 
به طور رســمی توسط جشــنواره دعوت 
شده اند، ورایتی تایید کرده است که برخی 
از پرمخاطب تریــن فیلم هــای اروپایــی و 
فیلم های مســتقل بــرای جشــنواره کن 
۲۰۲۴ ارســال شــده اند، از جمله ملودرام 
موزیکال ســاخته »ژاک اودیارد« با عنوان 
»امیلیــا پرز« با بــازی »زوئی ســالدانا« و 
»ســلنا گومز«. فیلم »لیمونــوف، تصنیف 
ادی« ساخته »کریل سربرنیکوف« با بازی 
»بن ویشــاو«، فیلــم »کارآموز« ســاخته 
علی عباســی با بازی »سباســتین استن« 
و »جرمی اســترانگ«؛ فیلم بــدون عنوان 
ساخته »پائولو ســورنتینو« با نقش آفرینی 
»گری اولدمن«؛ »کفن ها« ساخته »دیوید 
کراننبرگ« با بازی »وینســنت کســل« و 
»دایان کروگر«، »امانوئل« ساخته »آدری 
دیوان« با بازی »نومــی مرلانت« و »نومی 
واتس«، »قلب های تپنده« ســاخته »ژیل 

للوش« بــا بــازی »ادَل اگزارکوپولوس« و 
»فرانسوا ســیویل« و »همه تودا را دوست 
دارند« ساخته »نبیل آیوش«. به استثنای 
»آدری دیوان« کــه فیلم قبلی اش »اتفاق« 
در ونیز به نمایش درآمد و برنده شیر طلایی 
شد و »سورنتینو« که با فیلم »دست خدا« 
در ونیــز نمایش یافت، ســایر کارگردان ها 
همگــی آخریــن فیلم هایشــان را در کن 

رونمایی کردند.
کن همچنین بــه فیلم »انــواع مهربانی« 
ســاخته »یورگــوس لانتیموس« چشــم 
دوخته اســت که دنباله ای اســرارآمیز بر 
فیلم موفق »بیچارگان« محسوب می شود. 
فیلم »پرنــده« از »آندریا آرنولــد« با بازی 
»بری کیوگان« و »فرانتس روگوفســکی« 
و فیلم حماســی »مگالوپولیس« ســاخته 
جدید »فرانســیس فورد کاپولا« با حضور 
»آدام درایور« و »فارســت ویتاکر« از دیگر 
فیلم هایی هســتند که نمایش آنها در کن 
۲۰۲۴ اتفاق خوبــی برای این جشــنواره 

فرانسوی خواهد بود.
نمایش »مگالوپولیس« در کن بازگشــت 
بزرگی بــرای »کاپــولا« نیز خواهــد بود، 
فیلمسازی که شــاهکار سال ۱٩۷٩ خود با 
عنوان »اینک اخرالزمان« را ۴۵ سال پیش 

در کن به نمایش گذاشت.
 دیگر فیلمی که با احتمال کمتری شــانس 

حضور در کــن ۲۰۲۴ را دارد »دگرباش« 
ســاخته »لوکا گوادانینو« است که مقامات 
کن همچنــان می خواهنــد آن را ببینند. 
برخی از فیلم های پیش بینی شده که در کن 
اکران نخواهند شــد نیز عبارتند از »بلیتز« 
از »اســتیو مک کوئین« که به موقع کامل 
نمی شود و »بازگشــت به سیاهی« ساخته 
»سام تیلور جانســون« و فیلم زندگی نامه 

»امی واینهاوس«.
تاکنون تنهــا فیلــم اســتودیویی بزرگ 
آمریکایی که برای جشنواره کن آماده شده 
است، »فیوریوسا« ســاخته »جورج میلر« 
است که برادران وارنر آن را در تاریخ ۲۲ می 

در سطح بین المللی منتشر خواهد کرد.
برخلاف سال گذشــته که کن و ونیز برای 
نخســتین نمایش جهانی فیلم »قاتلان ماه 
کامل« ســاخته »مارتین اسکورســیزی« 
رقابت شــدیدی داشــتند و در نهایت کن 
پیروز شد، امسال دوئل مشابهی بر سر یک 
فیلم وجود ندارد. بازگشــت آثار نتفلیکس 
به کن حداقل تا زمانی که کــن اجازه دهد 
فیلم های ســامانه های نمایــش آنلاین در 
بخش رقابت بــه نمایش درآینــد، منتفی 

خواهد بود.
هفتاد و هفتمین جشــنواره فیلم کن از ۱۴ 
تا ۲۵ می ۲۰۲۴ )۲۵ اردیبهشــت ماه تا ۵ 

خرداد( برگزار می شود.
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میدان

کارشناس داوری درباره قضاوت داور بازی پرسپولیس 
و استقلال برابر حریفانشان در جام حذفی توضیحاتی 

را بیان کرد.
حیدر ســلیمانی کارشــناس داوری دربــاره قضاوت 
کیوان علی محمدی در بازی پرســپولیس و نفت و گاز 
گچساران در مرحله یک شــانزدهم نهایی جام حذفی 
اظهار کرد: من قضاوت های این داور را ۶، ۷ ســال قبل 
دیده بودم، اما اینکه دیــر به لیگ برتــر فوتبال آمده 
اســت برایم جای ســوال بود. گل اولی که پرسپولیس 
در دقیقــه ۳۱ بــازی زد، در آن صحنه چنــد بازیکن 
پرسپولیس در لحظه ارســال توپ در موقعیت آفساید 
قرار داشتند و کمک داور پرچم زد و اعلام آفساید کرد 

و به نظرم درست بود.
او افزود: در لحظه ای که ترابی شــوت می زند بعضی ها 
اعتراض کردند که وحید امیری در وضعیت آفســاید 

ممکن اســت این گل را به ثمر رسانده باشد، 
اما چه امیری به توپ اثر گذاشــته باشد و چه 
نگذاشــته باشــد در هر صورت این بازیکن 
در وضعیت آفســاید قــرار نداشــت و گل 

پرسپولیس صحیح بود.
ســلیمانی گفت: دقیقــه ۷٩ بــازی، توپی 
به دســت مدافع تیم نفت و گاز  گچســاران 

برخــورد کرد و داور مســابقه باید اعــلام خطای هند 
پنالتی می کرد، چون دســتش از حالت طبیعی خارج 
بود و در حالت تکیــه گاه هم قرار نداشــت که بگوییم 
دست تکیه گاه بود و هند نیست و مدافع هم با عمد توپ 
را با دست کنترل کرد که طبیعی اســت داور مسابقه 

نتوانست این صحنه را ببیند.
کارشــناس داوری دربــاره اینکــه قبل از گل ســوم 
پرسپولیس، توپ به اوت نرفته بود، گفت: نه، زمانی که 

ارونوف سانت کرد تمام توپ باید از تمام خط 
عرضی یا خط طولی عبــور کند و یک مقدار 
توپ در خط مماس باشــد گل قبول  است. 
البته این توپ از خط عبور نکرده است و روی 
خط این توپ از سوی ارونوف سانت شد و این 

گل هم به درستی زده شد.
او افزود: با توجه به اینکه این داور برای اولین 
بار بود که یک بازی پخش زنــده را قضاوت می کرد به 
نظرم قضاوت خوبی کرد گرچه یــک پنالتی هم برای 
پرســپولیس نگرفت، اما زیاد در نتیجه بازی تاثیرگذار 

نبود.
ســلیمانی درباره قضاوت داور بازی اســتقلال و مس 
رفســنجان گفت: من فکر می کنم در ایــن بازی هم ۳ 
صحنه وجود داشت. یکی پنالتی که برای استقلال در 
دقیقه ۱۰ گرفته شد، درست بود، چون لک دروازه بان 

مس به جای اینکه به توچ ضربه بزند به مهاجم استقلال 
ضربه زد و با توجه به اینکــه توپ در جریان بود و از خط 
عرضی رد نشده بود به خاطر همین باید یک پنالتی به 
نفع استقلال اعلام می شد که داور اعلام کرد و اعتراض 
رفسنجانی ها هم بی جهت بود و د ر ادامه لک توانست 

پنالتی را مهار کند.
او افزود:، اما گل دومی که مس رفســنجان زد منتظر 
محمد در زمانی که می خواست دریافت توپ کند یک 
نیمه بدن در وضعیت آفســاید قرار داشت و کمک داور 
باید آفســاید را اعلام می کرد و اگــر var بود این گل را 
مردود اعلام می کرد. یک گلی هم در دقایق پایانی نیمه 
دوم اســتقلال زد که داور به درستی مردود کرد، چون 
مهاجم اســتقلال روی  لک دروازه بان مس خطا کرد و 
قبل از اینکه توپ گل شــود داور سوت خطا را زده بود و 

گل به درستی مردود شد.

تکنیکال دایرکتور فوتبال ایــران در خصوص انتخاب 
سرمربی تیم ملی جوانان گفت: پس از مشخص شدن 
اعضای کمیته فنی، ســرمربی تیم جوانــان را معرفی 

خواهیم کرد.
 مجید جلالی در حاشــیه مراســم روز درختکاری 
اظهار داشــت: ما در حال آماده سازی طرح ۱۴- ۱۴ 
هســتیم و تقریباً از دو ماه قبل کارهــای مربوط به 
آن را آغــاز کرده ایــم و ۱۲ کارگــروه در این طرح 
مشارکت خواهند داشت و اولین جلسه روز یکشنبه 
۱۳ اســفند با حضور مسؤولان فدراســیون فوتبال 

انجام شد.

او ادامــه داد: در نظر داریم تــا اواخر خرداد 
۱۴۰۳ برنامه این طرح آماده شــود و پس از 
آن بــا برخوردهایی که دریافــت می کنیم 
اشکالات آن را رفع خواهیم کرد و پس از آن 
در شهریور ۱۴۰۳ طرح ۱۴-۱۴ را در بخش 

فنی نهایی خواهیم کرد.
او افزود: پس از پایان جام ملت های آســیا 

۲۰۲۳، هر ۲۴ تیــم حاضر در این مســابقات را به 
طور کامل آنالیز کردیم و آنالیز دقیق تیم های طی 
امروز و یا فردا در سایت فدراسیون فوتبال قرار داده 

خواهد شد. 

تیم ملی بزرگســالان در حیطه وظایف من 
نیست اما به طور دوســتانه به امیر قلعه نویی 

مشورت خواهم داد.
جلالی دربــاره روند طولانی شــدن انتخاب 
ســرمربی برای تیم ملــی جوانــان گفت: 
برای این کار کمیته فنی تشــکیل داده ایم و 
هدفمان این اســت که ظرف مدت دو هفته 
به جمع بندی نهایی برای انتخاب سرمربی جدید تیم 

ملی جوانان دست یابیم. 
ما در کار خــود عجله نخواهیم کرد و شایســته ترین 
فرد به عنــوان ســرمربی انتخاب می شــود. تعداد 

زیادی اســامی برای انتخــاب ســرمربی تیم ملی 
جوانان در حال بررســی اســت و بــه زودی پس از 
مشــخص شــدن اعضای کمیته فنی ســرمربی تیم 

معرفی خواهد شد.
جلالی در خصوص اســتفاده از مربیــان خارجی برای 
تیم های پایه فوتبال ایران گفــت: برنامه ریزی ما این 
است که تا ۵ سال آینده ۴۰ تا ۵۰ مربی باکیفیت داشته 
باشــیم و در این زمینه برنامه ریزی هایی شده است و 
اگر در کمیته فنی به این نتیجه برســیم که یک مربی 
خارجی روی این نفرات نظارت داشته باشد حتماً این 

کار را خواهیم کرد.

داوری

فوتبال

ایمان گودرزی  بــا جدایی فرهاد مجیدی 
از کلبا حالا لیست ســرمربیان بزرگ ایرانی 

بدون تیم پر بار تر از همیشه خواهد بود.
 طی دو مــاه اخیــر دو چهره سرشــناس 
اســتقلال و پرســپولیس از کار مربیگری 
کنار کشیدند، یحیی دی ماه از پرسپولیس 
جدا شــد و فرهاد مجیدی هفته گذشــته 
پس از توافق با ســرای کلبا نیمکت این تیم 
را ترک کــرد. می توان گفــت فوتبال ایران 
در حال حاضر بیشــترین مربی سرشناس 
بدون تیم را به خود دیده است. این موضوع 
باعث می شود که سرمربیان تیم های لیگ 
برتری با احتیاط بیشتری به کار خود ادامه 
دهند و ســایه ایــن افراد را روی ســر خود 
حس کنند. هفت تیــم از ۱۶ تیم حاضر در 
بیست وســومین دوره لیگ برتــر حداقل 
یک بار تا به اینجای فصل سرمربیان خود را 
تغییر داده اند و با حساس تر شدن مسابقات 
ممکن اســت بازهم شــاهد به وجود آمدن 
فعل وانفعالاتــی روی نیمکت ها باشــیم. 
در این گزارش ســعی داریم که سرشناس 
ترین مربیان های بدون تیم را با هم بررسی 

کنیم؛

علی دایی
شــهریار فوتبال ایران پس از ترک سایپا در 
ســال ۱۳٩۸، دیگر در هیــچ تیمی حضور 
نداشــته اســت. او در آخرین گفت وگوی 
خود اشاره داشــت که منعی برای کار ندارد 
و حتی پیشــنهادی از ســوی پرسپولیس 
برای جانشــینی یحیی گل محمدی داشته 

اما خودش حاضر به پذیرفتن این پیشنهاد 
نشده اســت. به نظر می رسد علی دایی پس 
از مدت ها می تواند دوباره به عنوان سرمربی 
در لیگ برتر فعالیت داشــته باشد. باید دید 

این اتفاق چه زمانی رخ می دهد.

یحیی گل محمدی
دومین مقطع حضور یحیی گل محمدی در 
پرسپولیس از اواسط لیگ نوزدهم آغاز شد 
و تا اواسط لیگ بیست وسوم ادامه پیدا کرد. 
شنیده می شد او برای پیوســتن به فولاد با 

مسئولان این باشــگاه توافق کرده بود اما به 
طرز عجیبــی در لحظــات پایانی همه چیز 
خراب شد و اوضاع به گونه ای پیش رفت که 
مدافع اسبق تیم ملی حداقل تا پایان فصل 
به تیمی ملحق نشــود. بدون شــک یحیی 
یک گزینــه جدی برای باشــگاه های صدر 
جدولی ای است که شــرایط خوبی را پشت 

سر نمی گذارند.

فرهاد مجیدی
چند روز قبل بود که فرهاد مجیدی به دلیل 

کسب نتایج ضعیف از هدایت تیم اتحاد کلبا 
برکنار شــد. با این وجود عملکرد سرمربی 
قهرمــان بیســت ویکمین دوره در فوتبال 
امارات بد نبود و حالا به نظر می رســد قرار 
است او به زودی در تیم امید امارات فعالیت 

داشته باشد. 
البته که هنــوز هیچ چیز قطعی نشــده اما 
مجیــدی و اطرافیانش خبــر داده اند که به 
زودی کار او در تیم جدید آغاز می شــود و 
شــماره هفت محبوب آبی ها، خلاف ادعای 
برخی از رســانه ها، قصد بازگشت به فوتبال 

ایران را نــدارد اما اگر چنیــن میلی وجود 
داشته باشــد، بدون شــک او می تواند یک 
گزینــه آلترناتیو خطرناک بــرای خیلی از 

سرمربیان باشد.

مهدی رحمتی
انتظار می رفت پس از نمایش قابل توجه در 
آلومینیوم، مهدی رحمتی بتواند با نساجی 
عملکرد موفقی داشــته باشــد اما ماجرای 
آن ها خیلی زود به بن بست رسید و رحمتی 
از کار برکنار شــد. با این حال گلر اســبق 
تیم ملی فوتبال ایــران انگیزه فراوانی برای 

بازگشت دارد.

علیرضا منصوریان
به جز رحمتی باید از علیرضا منصوریان هم 
یاد کنیم. دیگر پیشکسوت باشگاه استقلال 
که در ابتدای فصل هدایت فولاد را به عهده 
داشت اما اختلاف شدیدش با سکوها نهایتا 

منجر به جدایی اش شد. 
منصوریان معمــولا در اواســط فصل اگر 
به تیمی اضافه شــود، نتایج مثبتی کسب 
می کند و ایــن احتمال وجــود دارد که در 
هفته های پایانــی او را روی نیمکت تیمی 

بحران زده ببینیم.
رســول خطیبی، فــراز کمالونــد، مازیار 
زارع، محمــود فکری، عبدالله ویســی و ... 
دیگر نفراتی هســتند که می توانند در این 
هفته های حساس جزو گزینه های روی میز 
باشگاه هایی باشند که قصد تغییر سرمربی 

دارند.

سلیمانی: ضربه پنالتی باید به نفع پرسپولیس گرفته می شد

ودی معرفی خواهد شد جلالی: سرمربی تیم ملی جوانان به ز

 حذف استقلال را باید به فال نیک گرفت

جمشیدیان: برد سپاهان برابر شمس آذر ارزشمند بود
خریدار  پیشکسوت فوتبال گفت: فاصله 
بازی سپاهان برابر تیم شمس آذر ۳ بر هیچ 
نبود، اما این برد برای ســپاهان ارزشــمند 

بود.
احمد جمشــیدیان پیشکســوت فوتبال 
درباره برد پرگل ســپاهان برابر تیم شمس 
آذر در مرحلــه یک شــانزدهم نهایی جام 
حذفی فوتبال اظهار کرد: تیم سپاهان بعد از 
نتایجی که در هفته های اخیر گرفت و حذف 
از آســیا و بازی بزرگی که برابر اســتقلال 
باخت واقعا بــه این برد نیاز داشــت. آن ها 
علی رغم عملکرد مناسب خود نتایج خوبی 

نگرفته بودند. 
مورایس در ایــن بازی تغییــرات زیادی از 

داخل دروازه تا خط جلو داده بود. 
به نظرم تغییراتش به نوعی خون تازه ای در 
تیم سپاهان ایجاد کرد و این تیم باانگیزه تر 

بود.
او افزود: علی رغم اینکه تیم شمس آذر بازی 
خوبی انجــام داد و موقعیت های خوبی هم 
داشت، اما این تیم در ضربات آخر کم دقت 
بود و ســپاهانی ها عملکرد بهتری داستند. 
فاصله این بازی ۳ بر هیچ نبــود، اما این برد 
برای سپاهان ارزشمند بود. من فکر می کنم 
سپاهانی ها در جام حذفی با تمام توان خود 

حضور پیدا می کنند. با توجه به اینکه لیگ 
قهرمانان آســیا را از دســت داده و فرصت 
خوبی دارد تا در جام حذفی عملکرد بهتری 

داشته باشد.
جمشیدیان درباره اینکه اظهارات مورایس 
را چطــور ارزیابی می کند، گفــت: به نظرم 
اظهاراتش خیلی جالب نیست. فکر می کنم 
وقتی همــه بازی هــا را پیروز می شــوید 
عملکرد شما خوب اســت و منصف رفتار و 
مصاحبه می کنید و همه چیز خوب اســت، 
اما زمانی کــه ۲ بازی شکســت می خورید 
علیه همه چیــز صحبــت می کنید خیلی 

منطقی نیست.
 به نظرم آن قدر عملکرد باشــگاه ســپاهان 
خوب بوده و همه چیز را مهیا کرده است که 
کادر فنی نباید بهانه ای داشته باشد و آن ها 
باید بازی ها را پیروز شوند و هم در لیگ برتر 
و هم در جام حذفی قهرمان شوند. معتقدم 
اظهارات مورایس یک مقــدار بهانه جویی 
بود. ســپاهان باید قدرت تیمی و فنی اش 
بالاتر باشد و فکر می کنم آن ها در هر ۲ جام 

مدعی اصلی هستند.
او درباره اینکه نویدکیا توانست بازی بزرگ 
برابر تیم استقلال را پیروز شود، گفت: به هر 
حال باید عملکرد محرم را در این ۳، ۴ بازی 

باید تحســین کنیم و تیم مس رفســنجان 
تاکنون گلی دریافت نکرده اســت و ۲ برد و 
۲ تساوی داشــتند و یک برد ارزشمند برابر 
اســتقلال داشــتند. تیمی که در این فصل 
فقط یک باخت به تیم ســپاهان داشــت. 
علی رغم اینکه اگر پنالتی گل می شد شاید 
شــرایط تغییر می کرد و من هم با نویدکیا 
موافقم کــه پنالنی نقطه عطــف بازی بود. 
البتــه در مجموع تیم مس بــا محرم خیلی 

تغییر کرده است.
پیشکســوت فوتبال تصریح کرد:  استقلال 
تیم همیشــگی بود و به نظرم  بعد از گلی که 
خورد یک مقدار غافلگیر شد، اما تلاش خود 

را کرد. 
آبی پوشــان موقعیت های خوبی داشــتند 
و بار ها می توانســتند به بــازی برگردند و 
مهاجمان برخــلاف روز هــای دیگر اصلا 
عملکــرد خوبی نداشــتند و آن هــا خیلی 
موقعیت از دســت دادند و حتی یک گل هم 

زدند، اما مردود اعلام شد. 
به نظرم هر لحظه می توانســت استقلال به 
بازی برگردد، امــا موقعیت های زیادی را از 
دست داد. به هر حال استقلالی ها  یک جام 
ارزشــمند را از دســت دادند و شاید تمرکز 
آن ها بر روی لیگ برتر شــود و این شــانس 

را به ســایر مدعیان بدهد که در جام حذفی 
باشند.

او درباره اظهارات محمد نوازی بعد از بازی 
مبنی بر اینکه استقلال نمی تواند در ۲ جام 
شــرکت کند، چون با کمبود بازیکن مواجه 
هستیم، گفت: من خیلی با این قضیه موافق 
نیســتم و فکر می کنم که همــه تیم ها این 
مشکلات را دارند و استقلال با ترکیب کامل 

بازی کرد. 
در واقع اگر قرار بود اســتقلال جام حذفی 

را جدی نگیرد طبیعــی بود که چند بازیکن 
را اســتراحت می داد و از چند بازیکن جوان 

استفاده می کرد. 
مشخص بود که جام حذفی برایشان جدی 
است، اما حالا که حذف شدند می توانند به 
فال نیک بگیرند و تمرکزشان را معطوف به 
لیگ کنند، چون ارزشش هم بیشتر است. 
عملکرد آبی پوشــان در مســابقات لیگ 
خوب بوده است و شــاید این موهبت برای 

آن ها باشد.

دربی 10۳ با شرایط متفاوت
حضور اولین داور زن در فوتبال مردان ایران

با اعلام رییس کمیتــه داوران فدراســیون فوتبال، دیــدار تیم های 
استقلال تهران و پرســپولیس با سیســتم کمک داور ویدیویی برگزار 

خواهد شد.
 تیم های فوتبــال اســتقلال تهران و پرســپولیس در هفته بیســتم 
رقابت های لیگ برتر روز چهارشــنبه ۲۳ اســفند رو در روی هم قرار 

می گیرند.
با اعلام خداداد افشــاریان رئیــس کمیته داوران فدراســیون فوتبال 
سیســتم کمک داور ویدئویی VAR در این بازی قطعی است و مهسا 

قربانی در این بازی جزو داوران اتاق VAR است.
قربانی اولین داور زن خواهد بود که در یک دیدار فوتبال مردان در ایران 
حضور خواهد داشــت. این تصمیم به دلیــل محدودیت هایی که برای 
داوران در داشتن مجوز قضاوت با سیستم ویدئویی در نظر گرفته شده 

اتخاذ شده است.

عجیب مثل گل های پرسپولیس به نفت و گاز 
گچساران

پرسپولیس در اولین بازی اش در جام حذفی کار دشواری نداشت.
در آخرین بازی  مرحله یک شــانزدهم نهایی جام حذفی، پرسپولیس 
موفق شــد در ورزشــگاه آزادی بــا ۳ گل از تیم لیگ یکــی نفت و گاز 

گچساران بگذرد و به مرحله یک هشتم نهایی صعود کند.
پرســپولیس در نیمه اول و در دقیقه ۳۸ توســط مهــدی ترابی به گل 
رسید. بلافاصله با شروع نیمه دوم دانیال اسماعیلی فر توانست گل دوم 
پرســپولیس را بزند و عیســی آل کثیر در دقیقه ۵۵ گل ســوم را وارد 

دروازه حریف کرد.
نکته جالب توجه درباره نمایش امروزِ پرســپولیس مربوط به گل های 

اول و دوم این تیم و شباهت ساختاری شان به هم است.
 البته نه این که ایــن دو گل روی تاکتیک پیچیده و خاصی زده شــده 
باشد اما این طور به نظر می رســد که ضربات ترابی و دانیال به قصد گل 

زده نشده بود!
روی گل اول مهدی ترابی پس از چند بار گردش توپ در جلوی محوطه 
جریمه نفت و گاز گچساران، از ســمت چپ و با پای راست یک ارسال 
قوس دار انجــام داد. وحید امیری در محوطه جریمه از کمند آفســاید 
عبور کرد و پرید تا ضربه سر بزند. امیری نتوانست به توپ ضربه بزند اما 
سانتر ترابی آنقدر قوس داشت که بدون برخورد به سر امیری چرخید و 
وارد دروازه شد. در این بین نقش امیری ایجاد سردرگمی و دودلی برای 

دروازه بان نفت و گاز بود.
حالا شاید عده ای باشند که بگویند ترابی نیم نگاهی هم به دروازه داشته 
و این طور نبوده که قصدش فقط ســانتر بوده باشــد اما درباره گل دوم 
پرســپولیس دیگر هیچ تردیدی وجود ندارد و دانیال مشخصا قصدش 

سانتر توپ بود.

در دقیقه ۴۷ دانیال از بین دو مدافع نفت و گاز فرار کرد و ترابی با پاسی 
عمقی توپ را به دانیال داد. مدافع راست پرسپولیس هم تقریبا از روی 
خط محوطه جریمه و بدون ضربه اضافی، توپ را روی دروازه فرســتاد. 
ارســال دانیال بر خلاف ارســال ترابی اصلا قوس نداشت و مستقیما از 

پشت دروازه بان وارد دروازه شد.
بعد از این دو گل هم عیسی آل کثیر موفق شد گل سوم را پس از حرکت 

تماشایی اوستون اورونوف زد و خیال پرسپولیس را از برد راحت کرد.

خدابنده لو: 
امیدوارم در پایان فصل جشن قهرمانی بگیریم

وینگر تیم فوتبال پرسپولیس گفت: امیدوارم بتوانیم بازی های سخت 
را به خوبی پشت سربگذاریم و جشن قهرمانی در پایان فصل بگیریم.

محمد خدابنده لو وینگر تیم فوتبال پرسپولیس بعد از برد تیمش برابر 
تیم نفت و گاز گچساران اظهار کرد: خیلی خوشحالم که این اتفاق مهم 

افتاد و امیدوارم بتوانم در ادامه راه به تیم بزرگ پرسپولیس کمک کنم.
خدابنــده لو درباره شــرایط این بــازی مطرح کرد: جــام حذفی جام 
شگفتی هاست. ما حریف را دست کم نگرفتیم و ســعی کردیم با تمام 
توانمان بازی کنیم و خدا را شکر توانســتیم با یک نتیجه خوب بازی را 

ببریم.
او درباره دربــی گفت: صد درصد بازی ها ســخت هســتند. امیدوارم 
بتوانیم از این بازی های ســخت به خوبی عبور کنیم و بتوانیم در پایان 

فصل جشن قهرمانی بگیریم.
وینگر پرسپولیس  درباره تشــویق تماشاگران گفت: خیلی به من لطف 

داشتند و امیدوارم از عملکردم راضی باشند.
خدابنده لو درباره اینکه  ۱۲ ســال پیش بیرون ورزشــگاه بعد از دربی 
معروف ۳-۲ مصاحبه کردی، آیا فکر می کردی روزی به اینجا برســی؟ 
گفت آن روز را یادم است؛ وقتی بیرون اســتادیوم رسیدم، گوشی هم 
نبود، به ما گفتند بازی ۳ بر ۲ شــده باورمان نمی شد. فکر می کردم به 
اینجا برســم، اما نه به این زودی، خیلی خوشحالم و امیدوارم که بتوانم 

جواب محبت هواداران و کادرفنی را بدهم.

مفقودی
به رنگ سفیدشیری   OHV ۱۶۰۰ پیکان وانت  برگ سبز 
روغنی مدل ۱۳۸۶ به شماره موتور ۱۱۴۸۶۰۴۷۴۲۷ و شماره 
مفقود  مهربانی  واقف  فولاد  مالکیت  به  شاسی ۳۱۶۴۱5۷5 

گردیده و فاقد اعتبار میباشد.
یزد

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای شهاب نجفی و خانم بهاره جمشیدی  نوید با تقدیم دو برگ استشهاد یه مصدق شده مدعی شده اند که سند 

مالکیت پلاک ۳۲۳ فرعی از ۲۱۰۰_  اصلی با مشخصات  ذیل: 
مشخصات ملک 

یک قطعه آپارتمان اداری پلاک ثبتی ۳۲۳ فرعی از ۲۱۰۰ اصلی 
مشخصات مالکیت: 

مالکیت بهاره/ جمشیدی  نوید بعنوان  مالک سه دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت 
۲59۶۰ تاریخ ۱۴۰۰/۱۰/۰۸ دفتر خانه اسناد رسمی  شماره ۱۱۶ شهر کرمانشاه استان کرمانشاه،موضوع سند مالکیت 
تعویضی بشماره چاپی ۰۰۲۳5۸ سری ه سال 99 با شماره دفتر الکترونیکی ۱۴۰۰۲۰۳۱۶۰۰۱۰۱۷59۰ ثبت گردیده 

است .
 مالکیت شهاب / نجفی بعنوان  مالک  سه دانگ  مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت ۲59۶۰ 
تاریخ ۱۴۰۰/۱۰/۰۸ دفتر خانه اسناد رسمی شماره ۱۱۶ شهر کرمانشاه استان کرمانشاه، موضوع سند مالکیت تعویضی 
بشماره چاپی ۰۰۲۳5۷ سری ه سال 99 با شماره دفتر الکترونیکی ۱۴۰۰۲۰۳۱۶۰۰۱۰۱۷5۸9  ثبت  گردیده است 
.بر اثر سهل انگاری مفقود گردیده لذا مراتب طبق ماده ۱۲۰ _آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود تا 
چنانچه فرد یا افرادی مدعی انجام معامله یا وجود سند مالکیت در نزد آنان میباشد که از تاریخ انتشار این اگهی به 
مدت ۱۰ روز مراتب را به این اداره اعلام دارند در غیر اینصورت نسبت به صدور سند مالکیت طبق مقررات اقدام و سند 

مالکیت اولیه از درجه اعتبار ساقط و ابطال خواهد شد .
 سجاد مویدی  مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه  ناحیه یک   
۱۲/م الف/۴۱۱۴



استان

-ترنم مظفزی    مهندس کاشــف رئیس شــورای  البریز
اســامی شــهر بــا تقدیــر و تشــکر از حضــور و مشــارکت 
شــهروندان در انتخابــات پرشــکوه ۱۱ اســفند ، از تدوین 

بودجه منطقی و عملیاتی برای سال آینده خبر داد .
وی گفــت : تاش شــده تــا در تدوین بودجه ســال آینده 
، منابــع درآمــدی واقعی مد نظــر قــرار گیــرد و هزینه ها بر 
اســاس منابــع درآمــدی تدویــن می گــردد. رئیس شــورا 
گفــت : اجــرای پروژه هــای عمرانی زیرســاختی در ســال 
آینده بخشــی از بودجه پیشنهادی را تشــکیل می دهد 
کــه امیدواریــم بــا تــاش و پیگیــری شــهردار محتــرم و 
مجموعه شــهرداری به طور کامل تحقق یابد.کاشف در 
ادامه  از برنامه ریزی بــرای افتتاح پروژه های ســالجاری 
و کلنــگ زنــی پروژه هــای  دیگــر در ایــام باقیمانده ســال 
خبــر داد.  مهندس رئیســی شــهردار هشــتگرد بــا تقدیر 
از حمایت هــای رئیــس و اعضــای محترم شــورا از تحقق 

بودجه مصوب سال جاری در روزهای عادی خبر داد .
وی بــا تبریک انتخاب دکتــر حدادی به عنــوان نماینده 
ســاوجباغ  شهرســتان های  شــریف  مــردم  منتخــب 
، نظرآبــاد ، طالقــان و چهاربــاغ ، از حضــور و مشــارکت 
هشــتگرد  .شــهردار  نمــود  تشــکر  تقدیــر  شــهروندان 
گزارشــی از اقدامــات شــهرداری کــه بــا حمایــت اعضای 
پارلمان شــهری صــورت گرفتــه اســت در زمینــه برگزاری 
انتخابــات ارائــه نمــود و در ادامه بــه تشــریح ردیف های 
پیشــنهادی در بودجــه ۱۴۰۳ پرداخــت .ســایر اعضــای 
شــورای اســامی شــهر نیــز بــا اشــاره بــه لــزوم عدالــت 
محوری در توزیع خدمــات و اجــرای پروژه های عمرانی 
، بــر شناســایی درآمدهــای مغفــول و پیشــنهاد بودجه 
کیــد نمودنــد .معاونیــن شــهردار و  کارشناســی شــده تا
جمعــی از مســئولین واحدهــای شــهرداری نیــز در این 

جلسه حضور داشتند .

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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اصلی شهر مهستان انجام شد

البرزترنم مظفری    دکتر گلرخی از اجرای عملیات آشکارســازی ترافیکی 
و آرام سازی رمپ ورودی شهر مهستان از اتوبان از سمت کرج خبر داد.

شــهردار مهســتان در این رابطه گفت: ورودی شــهر مهســتان از اتوبان از 
ســمت کرج یکی از اصلی و پر ترددترین مســیرهای شهریست که با وجود 
گذشــت چند ســال از احداث آن آنطور که باید و شاید به مســائل ترافیکی 
آن پرداخته نشــده بود. از این رو و با توجه به نزدیک شدن به سال جدید 
و در راســتای مصوبات ستاد اســتقبال از بهار و ستاد تســهیات سفرهای 
نوروزی شــهرداری و اهمیت بســیار بــالای این نقطــه در امنیــت ترافیکی 
، بــه همــت مدیریــت حمــل و نقــل و ترافیــک شــهرداری عملیــات  شــهر

آشکارسازی ترافیکی این نقطه انجام شد.
گلرخی با اشاره به تخصصی بودن این اقدام افزود: تمامی استانداردهای 
گرفتــه و  موجــود در ایــن زمینــه در اجــرای ایــن طــرح مــد نظــر قــرار 
تاییدیه هــای لازم شــورای ترافیــک شهرســتان نیــز اخــذ شــده اســت و 
امیدواریم که این اقــدام تاثیرات مثبتی در افزایــش ایمنی این نقطه مهم 

ترافیکی شهر داشته باشد.

 ERCP راه اندازی بخش 
برای اولین بار در استان لرستان 

خــرم آباد-فرزانــه هداونــد   مدیــر روابــط عمومــی بیمارســتان شــهید 
رحیمــی خــرم آبــاداز راه انــدازی بخــش ERCP بــرای اولیــن بار دراســتان 

لرستان خبر داد.
مدیــر روابــط عمومی بیمارســتان شــهید رحیمی خــرم آباد  ضمــن تقدیر 
ازتاشــهای دکتربهرام دلفان رییس دانشــگاه علوم پزشکی لرستان ،دکتر 
ســیاوش بیرانوند معاون درمان دانشــگاه علوم پزشــکی لرســتان در ارائه 
خدمات درمانی مطلوب به مراجعین و مانیا بیرانوند رییس بیمارســتان 
شــهید رحیمی خــرم آباد و حــوزه ریاســت جهت پیگیــری راه انــدازی این 
بخش گفــت: بخــش ERCP  دراســتان توســط دکتــر موید کاظمــی انجام 

می شود.
وی  گشــادکردن تنگی ها خوش خیم مجرای مشــترک صفراوی و مجرای 
پانکراس،تعبیه اســتنت در تنگــی های خوش خیــم و یا بد خیــم مجرای 
مشــترک صفراوی ،تعبیه اســتنت در مجــرای پانکراس، تنگی اســتنت در 
مجرای مشــترک صفراوی که بعلت اثر فشــاری توده های بیرونی مسدود 
شده باشد، تهیه نمونه های بافتی) بیوپســی ( از توده های اطراف آمپول 
واتر و مجــرای مشــترک صفــراوی از کارکــرد این دســتگاه برشــمرد و گفت: 
یکی از مهمترین و شــایعترین کاربردهای ERCPخارج کردن سنگ های 

کلودوک(است .  مجرای مشترک صفراوی )
وی اضافــه کــرد :حــدود ۱5-۱۰ درصد بیمــاران مبتا به ســنگهای کیســه 
صفرا ، دارای سنگ یا ســنگهای مجرای مشــترک صفراوی نیز هستند که 
ممکن اســت، قبــل ، حین یــا بعد از عمــل جراحی کیســه صفرا تشــخیص 

داده شوند. 

وفعالان  نشست مسئولان بسیج  اصناف ،تجار
وین اقتصادی کشور  دراتاق بازرگانی قز

قزوین-مریــم نقــدی    نشســت صمیمــی مســئولان بســیج اصنــاف، 
بازرگانــی قزویــن  اقتصــادی درســالن اعتمادالتجاراتــاق  تجاروفعــالان 

برگزارشد.
دراین نشســت کــه باحضــور ســرداررفیع آتانــی فرماندهی ســپاه صاحب 
)عج(اســتان ،سردارحســن پور رئیس ســازمان بســیج اصناف،تجار  الامر
بازرگانــی  اتــاق  رئیــس  عبدیــان  ،مهندس  کشــور اقتصــادی  وفعــالان 
قزوین،درویــش دبیــر کل شــورای بســیج تجــار و فعــالان اقتصــادی اتاق 
بازرگانی ایران،آهنگریان نائب رئیــس ،طاهرخانی عضو هیات نمایندگان 
واحمدی معاون اجرایی ومشــاوررئیس اتاق،برزگرمعاون سازمان صمت 
،رنجبرمســئول بســیج تجار واصناف اســتان قزوین ودوتــن ازفرماندهان 
هشــت ســال دفاع مقــدس دراتــاق بازرگانــی قزویــن برگزارشــد؛بااعطای 
)عج( حکمی ازســوی ســرداررفیعی آتانــی فرماندهی ســپاه صاحــب الامر
اســتان  ،مهندس اهنگریــان نائب رئیــس اتاق قزویــن به عنوان مســئول 
و نماینــده بســیج تجاروفعالان اقتصادی اتــاق قزوین ،معرفــی و منصوب 

شد.
درابتــدای ایــن نشســت،مهندس عبدیــان اظهارداشت:اســتان قزوین 
بهــره  ۱۰5۰پروانــه  و  وتولیــدی  از۳۰۰۰واحدصنعتــی  بیــش  بادارابــودن 
برداری کشــاورزی و گلخانــه ای ،ماهی،دام وطیوروســطح اشــتغال بیش 
از۷۰درصد یکی ازاســتانهای مستعدکشوراســت که درمقایســه بابسیاری 
،چنانچه صنایع ملــی همچون فولادمبارکــه اصفهان  ازاســتانهای کشــور
رادرنظرنگیریــم؛ درســطح صنایــع اســتانی جزو رتبه های نخســت کشــور 

محسوب می شود.
رئیس اتاق بازرگانی قزوین افزود:اســتان قزوین دارای بیشــترین آثارثبت 
شــده تاریخــی درکشــور و شــهرکهای صنعتــی قابــل توجــه بوده ومشــکل 
بیکاری درصنایع اســتان تقریبــا" وجودندارد.بیشــترین مســائل فعالان 
اقتصــادی مــا تعددبخشــنامه ها،قوانیــن و دســتورالعملهای نهادهــای 
اجرایی اســت که بســیارمتغیر بوده وفعــالان اقتصادی و ســرمایه گذاران 
رادچارچالــش مــی کند.بــرای نمونــه افزایــش هزینــه هــای بــرق مصرفــی 
واحدهــای تولیــدی  دارای مصــرف یــک مــگاوات یــا قطــع گاز کــوره های 

آجرپزی ازمواردی است که به روندتولید دراستان آسیب وارد می کند.
درادامــه  سردارحســن پــور رئیس ســازمان بســیج اصناف،تجــار وفعالان 
اقتصادی کشور بابزرگداشــت نام ویادشــهدای قزوینی ازجمله شهیدان  
رجایــی و بابایــی خاطرنشــان کــرد:دردوران دفاع مقدس ســپاه وبســیج 
درصف مقــدم قرارداشــتند وفعــالان اقتصــادی واصناف درپشــت جبهه 
کنــون فعــالان  بــه پشــتیبانی وحمایــت  ازرزمنــدگان مــی پرداختنــد اماا
اقتصادی ،ســرداران وســربازان خطــوط مقــدم نبرداقتصادی هســتند و 
ماباید ازآنهاپشتیبانی کنیم وبه فکررفع مشکات فعالین وسرمایه گذاران 
باشــیم. رئیــس ســازمان بســیج اصناف،تجــار وفعــالان اقتصــادی کشــور 
ضمن اشــاره به حضــور نمایندگــی های بســیج تجــار وفعــالان اقتصادی 
درتمامی اتاقهای بازرگانی کشــور وتشــکر از حمایتهای  مهندس عبدیان 
کنــون درمواردمهمــی  رئیــس اتــاق قزویــن افزود:.ســازمان بســیج تجارتا
بــرای رفــع مشــکات تولیــد کننــدگان واردعرصه شــده ومثــا درخصوص 
گیــر کرونااقدام کرده  کاهش مالیات فعالان اقتصــادی درایام بیمــاری فرا
است.ازســوی دیگــر  باتوجه بــه ســرمایه گــذاری ۱5۰میلیــارددلاری عراق 
درپــروژه هــای تولیــدی خود،مابایــد ازفرصــت حضوردربازارعــراق بهــره 
ببریــم یابابرگــزاری نمایشــگاه هــای فعال،موثــر وکاربــردی   درکشــورهای 
سوریه،افغانستان و روســیه ازتجار وفعالان اقتصادی مورداعتماد وایمن 

استفاده کنیم.

اصفهان-مریــم مومنــی   مدیــر کل کمیته امــداد امــام خمینی)ره(
اســتان اصفهــان گفــت: ۴۰ درصد ســهم اشــتغال در کشــور و اســتان بر 

عهده کمیته امداد می باشد.
۴۰ درصد ســهم اشــتغال کشــور و اســتان بر عهده کمیته امداد اســت / 

توزیع ۳ هزار قلم کالای ضروری بین خانواده های نیازمند
ع بیان داشــت: کمیتــه امــداد یکــی ازمؤثرترین ســازمان ها در  کریــم زار
ایجــاد اشــتغال پایــدار و کاهش نرخ بیــکاری اســت بطوریکــه۴۰ درصد 

سهم اشتغال در کشور و استان را به عهده دارد.
وی با بیان اینکه بیشترین سامت و پایداری مشاغل متعلق به کمیته 
کنون ۱,۶5۰ میلیارد تومان تسهیات اشتغال در  امداد اســت، افزود: تا
قالب محورهای کاریابی، هدایت شــغلی و راهبری شــغلی جذب شــده 

است .
ایــن مقــام مســئول در ارتباط بــا مســتمری مددجویــان کمیتــه امداد 
توضیح داد: حداقل مســتمری ۷5۰ هــزار تومان تا ۲ میلیــون و 5۰۰ هزار 

تومان به خانواده های یک تا پنج نفره پرداخت می شود.
ع بــا بیــان اینکــه همــه خانــواده هــا تحــت پوشــش بیمــه ســامت  زار
هســتند، افزود: بیش از 5 هزار بیمار صعب العاج وزمین گیر در استان 
اصفهان داریــم که هزینه های ســنگین درمــان در قالب بیمــه تکمیلی 

پرداخت می شود.
 مدیــرکل کمیتــه امــداد اســتان اصفهــان با اشــاره باینکــه تامیــن لوازم 
ضــروری مددجویان از اقدامات کمیته امداد اســت، گفــت: ۸ هزار قلم  
کالای ضروری خانه بر اساس اولویت بندی و نیازسنجی برای خانواده 

ای نیازمند تأمین شده است.
وی با بیان اینکه در ســال جــاری ۳ هزار قلــم کالا با کمــک خیرین تهیه 
و توزیع شــده اســت، افزود: حدود هــزار و 5۰۰ قلم  کالا نیز  طــی این ایام 
توزیع می شــود که بالغ بر ۴۰ میلیــارد تومان صرف هزینه لــوازم ضروری 

خانواده های تحت پوشش کمیته شده است.
ع بــا بیــان اینکــه یکــی ازدغدغــه هــای کمیتــه امــداد ترویــج ازدواج  زار
آســان اســت، بیان کــرد: در تاش هســتیم کــه تامیــن 5 قلم اساســی از 
جمله یخچــال، لبــاس شــویی،جاروبرقی ، تلویزیــون و اجــاق گاز برای 

نوعروسان تحت پوشش کمیته امداد تهیه کنیم.
 مدیــرکل کمیته امــداد اســتان اصفهــان گفت: خوشــبختانه طی ســه 
ســال گذشــته هیچ پشــت نوبتی نوعروس در اســتان که منتظــر تأمین 

جهزیه باشد را نداریم.

ایــن مقــام مســئول بــا بیــان اینکــه حــوزه فرهنــگ و آمــوزش از دیگــر 
دغدغه هــای ما کمیتــه امداد اســت، افزود: در حــال حاضر بیــش از ۴۰ 
هزار دانش آموز و ۳ هزار دانشــجو تحت پوشــش کمیته امداد هســتند 

که کمک هزینه تحصیلی به آنها پرداخت می شود.
ع در ارتبــاط بــا خدمــات کمیتــه امــداد گفــت: ایــن خدمــات در ۱۷  زار
کلــی و ۱۲۰ ســرفصل در راســتای توانمنــدی مددجویــان در  عنــوان 
ابعــاد فرهنگــی و اقتصــادی و خــروج از چرخــه فقــر و ایجــاد اشــتغال و 

حمایت های دانشجوها و دانش آموزان ارائه می شود.
وی با بیــان اینکه ۱۶۰ میلیــارد تومان وام ودیعه مســکن به مددجویان 
کمیتــه امــداد پرداخــت شــده اســت ، افــزود: البتــه ایــن پرداختی هــا و 
حمایت های صــورت گرفتــه از ســوی کمیته امــداد با نیــاز مددجویان 
تناسب ندارد و هرســاله رشــد بالای اجاره مسکن باعث شــده تا تایمن 
نیازمددجویــان از توان ایــن نهاد خارج باشــد و نتوانیم همــه هزینه ها 

را تامین کنیم.
مدیــرکل کمیتــه امداداســتان اصفهــان گفت: طی ســال گذشــته ۱۰۰۴ 
واحد مسکن روســتایی تحویل مددجویان کمیته امداد شد و امسال 

نیز بیش از ۹۴۱ واحد خریداری و احداث شده است.
وی با اشاره باینکه عمده مشکل موجود در حوزه مسکن مددجویان، 
در شــهرهای بزرگ اســت، بیان داشــت: تاش کرده ایم در این شــهرها 
از طریــق ودیعه مســکن و اجاره بــه مددجویان کمک شــود کــه در این 
راســتا امســال حدود ۲۰۱۴ واحــد با اعتبــاری حــدود ۲۰ میلیــارد تومان 

تحت تعمیر قرار گرفته است.

اصفهان

 مدیرکل کمیته امداد استان  :

۴۰ درصد سهم اشتغال کشور و اصفهان بر عهده کمیته امداد است

غربی آذربایجان  مازندران

ح کرد: مدیرعامل شرکت گاز مازندران مطر

واگذاری انشعاب گاز رایگان به مددجویان کمیته امداد 

ســاری-امیری فــر   ایســنا/مازندران مدیرعامــل 
گذاری  شــرکت گاز اســتان مازنــدران گفــت: بــرای وا
رایگان انشــعاب گاز بــه جامعه هدف ایــن مجموعه 
در راســتای اجــرای مــاده ۸۰ قانــون برنامــه 5 ســاله 
ششم توسعه، آمادگی کامل داریم و در همین راستا 
در سال جاری بیش از ۶۶۲ انشعاب گاز به مجموعه 
بهزیســتی  ســازمان  و  امــداد  کمیتــه  مددجویــان 
گذار شده است. قاســم مایلی رستمی در نشست  وا
با مدیرکل کمیته امداد امام خمینــی)ره( مازندران 
با بیــان اینکه خدمــات حمایتــی در راســتای تاش 

بــرای توانمنــد شــدن خانواده هــای مددجویــان 
ارائــه می شــود، ادامــه داد: در ســال جــاری ۴۷۷ 
انشــعاب گاز رایــگان بــرای اقشــار نیازمند روســتائی 
و ۱۸5 انشــعاب بــه جامعــه هدف شــهری تخصیص 
داده شــده که همه این خدمــات به صــورت رایگان 

به خانواده مددجویان و نیازمند ارائه شده است.
وی با اشــاره بــه ایــن نکته کــه ایــن اقــدام در تمامی 
ادارات گاز رســانی اســتان انجــام می شــود افــزود : 
مددجویان تحت پوشــش دو ســازمان در صورتیکه 
کنــون از این امتیاز اســتفاده نکرده انــد می توانند  تا
پس از دریافت معرفی نامه از دستگاه تحت پوشش 
ک  گاز منطقــه در زمــان اشــترا و ارائــه آن بــه اداره 

پذیری از این امتیاز استفاده کنند.
مایلی رســتمی اظهــار کرد: بر اســاس قانــون بودجه 
ســال ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ مددجویــان کمیتــه امــداد امــام 
خمینــی )ره( و بهزیســتی می توانند از قبــض رایگان 

گاز بهره مند شوند.
وی افــزود: مددجویــان کمیتــه امداد امــام خمینی 
)ره( و بهزیســتی با قرار گرفتن در ســه پلکان نخســت 

مصرف گاز از قبض رایگان برخوردار می  شوند.

 رئیس اتاق بازرگانی:

محصولات کشاورزی از بازگشت ارز معاف شوند
ارومیه-رحیــم جباردخــت   رئیــس اتــاق بازرگانی 
آذربایجــان غربــی معافیــت محصــولات کشــاورزی 
از بازگشــت ارز را خواســتار شــد. رئیس اتاق بازرگانی 
آذربایجــان غربــی در شــصت و هشــتمین جلســه 
شــورای گفتگوی آذربایجان غربی با حضور محسن 
رضایــی دبیــر شــورای هماهنگــی اقتصــادی ســران 
قوا با حضور فعــالان اقتصادی اســتان برگزار شــد، با 
تشــکر از حمایت هــای دولــت ســیزدهم از صنعــت 
و بخــش خصوصــی بــه تشــریح مشــکات بازگشــت 
ارز پرداخــت. قاســم کریمــی اظهــار کــرد: نبــود زیــر 
ساخت در خصوص بازگشــت ارز حاصل از صادرات 
روند صــادرات محصولات کشــاورزی تولید شــده در 
آذربایجــان غربــی را کُند کرده اســت و پیشــنهاد می 
شــود محصولات کشــاورزی به علت فســاد پذیری و 

ریسک بالا در صادرات از بازگشت ارز معاف شوند.
دبیــر شــورای گفتگــوی دولــت و بخــش خصوصــی 
آذربایجان غربی افزود: لازم اســت بانک های اســتان 
تسهیات مصوب شده در قالب سفر ریاست محترم 
جمهــور بــه آذربایجــان غربــی را در ســریع ترین زمان 
ممکن در اختیار بخــش خصوصی قرار دهنــد تا این 

واحد هــا بتواننــد در توســعه و حــل مشــکات خــود 
اقدام نمایند. رئیس اتــاق بازرگانی، صنایع، معادن و 
کشــاورزی آذربایجان غربی با بیان اینکه قانون اجازه 
اقاله واحد تولیــدی به مالــکان اصلی را بــه بانک ها را 
نمی دهد از دبیر شــورای هماهنگی اقتصادی سران 
قوا خواســت مالــکان واحد هــای تولیــدی و صنعتی 
بتوانند پس از تسویه حســاب خود با سیستم بانکی 
واحد خود را از بانک اقاله کرده و بــه تولید خود ادامه 
بدهنــد و در این صــورت شــاهد بازگشــت واحد های 

بیشتری به چرخه تولید خواهیم بود.

کرمانشاه

و  راهــداری و حمــل  کل  اداره  سرپرســت  کرمانشاه-حســنافخارزاده   
نقــل جــاده ای اســتان کرمانشــاه از تــردد ۱۹۰ میلیــون خــودرو در محور های 

مواصاتی استان کرمانشاه طی ۱۱ ماهه نخست امسال خبر داد.
ســید شــهرام کهریــزی سرپرســت اداره کل راهــداری و حمل و نقــل جاده ای 
استان کرمانشاه گفت : طی ۱۱ ماهه ســال جاری ۱۹۰ میلیون و ۷۹5 هزار تردد 
خودرو در کلیه محور های مواصاتی اســتان انجام شــده که نسبت به مدت 

مشابه سال قبل ۱۶ درصد افزایش یافته است.
وی افــزود: تردد وســایل نقلیه ســبک در محور هــای مواصاتی طــی ۱۱ ماهه 
ســال جاری ۱۶۱ میلیــون تردد بوده و نســبت به ســال قبل ۱۶ درصــد افزایش 
داشــته اســت. سرپرســت اداره کل راهــداری و حمــل و نقل جاده ای اســتان 
کرمانشاه درباره تردد وســایل نقلیه ســنگین در محور های مواصاتی استان 
کرمانشــاه تصریح کرد: بــا توجه بــه وجــود 5 پایانه مــرزی و یکــی از اصلی ترین 

محور هــای ترانزیتی کشــور تردد وســایل نقلیه ســنگین افزایــش ۱۶ درصدی 
نســبت به ســال قبل دارد به نحوی که ۲۹ میلیون و ۷۹۳ هزار تردد ثبت شده 

است.
وی دربــار پــر تردد تریــن و کــم تردد تریــن محــور گفــت: محــور کرمانشــاه بــه 
بیســتون با تــردد ۷5۶ هــزار خــودرو پــر تردد تریــن و محــور ســنقر و کلیایی به 

میان راهان با ۶۴۶ هزار خودرو کم تردد ترین محور بوده است
کهریزی عنوان کرد: تردد ورودی وســایل نقلیه ســبک و ســنگین ۱۳ میلیون 
و ۸۹۷ هراز خــودرو با افزایش ۳.5 درصــدی و تردد خروجــی ۱۴ میلیون و ۲۹۳ 
هزار خودرو بــا افزایش ۷ درصدی اســت. وی افــزود: مرکز مدیریــت راه ها ۱۴۱ 
به صورت شــبانه روزی در حال پایش محور های مواصاتی استان کرمانشاه 
اســت و کاربــران جــاده ای می تواننــد هرگونــه پیشــنهاد، انتقــاد را با ایــن مرکز 

مطرح با داشتن کد رهگیری پاسخ خود را دریافت کنند .

و در محور های مواصلاتی استان کرمانشاه ۱۹۰ میلیون خودر تردد 

۱۴۰۳ شهرداری هشتگرد   بررسی بودجه پیشنهادی سال 
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شرکت های بیمه برای پرداخت اُفت قیمت 
و ها تعیین تکلیف خواهند شد؟ خودر

رئیس کل بیمه مرکزی گفــت: امیدواریم بتوانیم یک دســتورالعمل 
مدونی ابلاغ کنیم تا از ســال آینده در بحث افُت قیمــت اختلافی در 

شرکت های بیمه وجود نداشته باشد.
علی استادهاشــمی رئیس کل بیمه مرکزی در رابطه با تعیین تکلیف 
بیمه شــخص ثالث خودرو های نامتعارف گفت: در رابطه با بحث بیمه 
خودرو های متعــارف و نامتعارف همان طور که بار ها اعلام شــده بیمه 
مرکزی نظر خود را داده و در کمیسیون اقتصادی مجلس هم مصوبات 
آن انجام شــده و این موضوع جزء آخرین مصوباتی اســت که شاید به 
صحن علنی مجلــس راه پیدا کند. در کل بیمه مرکــزی موافق تعیین 

تکلیف این موضوع است.
این مقام مســئول در ادامه اظهــار کرد: در بحث افــت قیمت اختلاف 
نظر هایی وجود داشت و ما اعلام کردیم که جدا از این مباحث نظر بیمه 
مرکزی این است که افت قیمت با شرایط خاصی که باید تدوین شود به 

مردم پرداخت شود.
او افزود: اگر مردم بخواهند افت قیمت را دریافــت کنند باید به دادگاه 
مراجعه و پس از دریافت حکــم بروند و افت قیمت خــودروی خود را 
دریافت کنند که البته روش محاســباتی یکســانی هم برای بحث افت 
قیمت وجود نداشت که بیمه مرکزی اقدامی را شروع کرده که در هیات 
عامل هم به تصویب رســیده و باید آن را به شــورای عالی بیمه ببریم. 
در نهایت اگر بتوانیم به شــکل آیین نامه این مصوبه را تا پایان ســال از 

شورای عالی دریافت کنیم مراحل بعدی را پیش خواهیم برد.
این مقام مســئول اظهار کــرد: امیدواریم با این چنــد کاری که انجام 
می دهیم بتوانیم یک دستورالعمل مدونی به تمام شرکت ها ابلاغ کنیم 
تا به امید خدا از سال آینده در بحث افت قیمت اختلافی در شرکت های 

بیمه وجود نداشته باشد.
استادهاشــمی می گوید: در دســتورالعمل تمام جزئیات دیده شــده 
تا شــرکت های بیمه به راحتی پرداخت خســارت را به مردم داشــته 
باشــند. البته موضوعی که در مجلس وجود دارد هم می تواند به عنوان 
اصلاح قانون شخص ثالث مطرح شــود، ولی این موضوع مطرح شده به 

امیدخدا تا پایان سال تعیین تکلیف خواهد شد.

صدور بیمه نامه کمتر از یک  سال برای 
موتورسیکلت ها؛ ممنوع

طبق قانون، صدور هر گونه بیمه نامه شــخص ثالث بــه صورت کوتاه 
مدت فاقد اعتبار بوده و تولیدکنندگان موظف به تهیه بیمه نامه شخص 
ثالث یکساله موتورسیکلت ها برای انجام شماره گذاری پلاک انتظامی 

هستند.
 

دارندگان انواع موتورسیکلت، کماکان تا ۲٩ اســفند مهلت دارند تا از 
مزایای بخشــودگی ۱۰۰ درصدی جرایم فاقد بیمه نامه شخص ثالث 

استفاده کنند.

رئیس مرکز تحقیقات راه مسکن و شهرسازی:
 ۱۵۰ نقطه برای ساخت نهضت ملی مسکن

 پایش شد
 رئیس مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرســازی از پایش بیش از ۱۵۰ 
نقطه مکانی از نظر سلامت ساختگاهی برای احداث واحدهای نهضت 

ملی مسکن خبر داد.
محمدمهدی حیدری در نشســت خبری افزود: ایــن مناطق از جمله 
در بحث فرونشست و سایر مخاطرات زمین شناســی مورد پایش قرار 
گرفته و برپایه این اطلاعات، زمین ها برای تحقق ساخت مسکن الحاق 

شده است.
وی بیان داشت: تدقیق حرائم گسل ها، دیگر موضوعی است که از سوی 
این مرکز در بحث نهضت ملی مسکن و همچنین قانون مدیریت بحران 

در دستور کار است.
حیدری به ارزیابی سیستم و فناوری های نوین از سوی این مرکز اشاره 
کرد که در موضوع نهضت ملی مســکن در مقوله های سرعت ساخت، 

مدیریت قیمت تمام شده و کیفیت ساخت در دستور کار خواهد بود.

واحدهای کوچک متراژ مناسب بازار مسکن 
کشور نیست

رییس هیات مدیره انجمن ساختمان گفت: حضور پیمان کاران چینی 
در ایران نیازمند نظرات کارشناسی  شده اســت و واحدهای مسکونی 

کوچک متراژ مانع توسعه قانون جوانی جمعیت خواهد بود.
 پژمان جوزی رئیس هیأت مدیره انجمن صنعت ســاختمان امروز در 
نشســت خبری با تاکید براینکه حضور پیمانکاران خارجی در کشــور 
نیازمند نظرات کارشناسی شده است، گفت: صنعت ساختمان و هیأت 
مؤسس قطعاً در خصوص ورود تکنولوژی و ســرمایه خارجی به کشور 
موافق هســتیم اما در خصوص حضور پیمانکاران خارجی در کشــور 

نیازمند نظرات کارشناسی شده است.
جوزی در ادامه تاکید کرد: در اخبارها ماه های گذشــته خبری مبنی بر 
ساخت واحدهای ۲۰ الی ۳۵ متری پخش شده، اما قطعاً چنین متراژ با 

توجه به شعار جوانی جمعیت تطابق نخواهد داشت.
وی گفت: ســاخت و عرضه این واحدهای مســکونی در بازار مســکن 
موجب می شود تا خانوار علاقه ای به توسعه افراد خانواده نداشته باشد و 

سیاست ما قطعاً چنین متراژی نخواهد بود.
رئیس انجمن صنعت ســاختمان افزود: معتقدم باید کار به سازندگان 
بزرگ سپرده شــود. به صورت رایگان می توانیم بهترین مشاور دولت 
و وزارت راه و شهرسازی در ساخت مسکن، واردات فناوری های نوین، 

ایمن سازی و ارزان سازی باشیم.

وزیر نیرو خبر داد
وستاهای سیل زده جنوب  رفع مشکل آب و برق ر

سیستان و بلوچستان
وزیر نیرو از رفع مشــکل آب آشــامیدنی و برق روســتاهای سیل زده 

جنوب سیستان و بلوچستان خبر داد.
علی اکبر محرابیان که بــه منظور بازدید از مناطق ســیل زده جنوب 
سیستان و بلوچستان از طریق فرودگاه کنارک به این استان سفر کرد، 
در بدو ورود در جمع خبرنگاران با اشــاره به اینکه عملیات برق رسانی و 
آبرسانی به روستاهای مناطق سیل زده سیســتان و بلوچستان انجام 
شده، گفت: سدهای بزرگ جنوب استان نقش مؤثری در مهار سیلاب 
و کاهش خســارت ها در جریان بارش های ســنگین روزهای گذشته 

داشته اند.
وی ادامه داد: در مناطق ســیل زده جنوب سیستان بلوچستان، در یک 
بازه زمانی بســیار کوتاه، بارش های ســنگینی رخ داد و در برخی نقاط 
میزان بارش به بیش از ۲۸۰ میلی متر رســید که این بارش ها سبب شد 

تا حجم وسیعی از آب، در رودخانه ها و نهرها رها شود.
وی افزود: وجود ســدهای بزرگ با ذخیره مناسب در منطقه مانند سد 
کهیر، سد زیردان، سد خیرآباد و سد پیشین ســبب شد تا ضمن مهار 
بخش قابل توجهی از سیلاب ها بحران پیش آمده بدون خسارت جانی 

و با حداقل خسارت های مالی سپری شود.
وزیر نیرو اظهار کرد: باتوجه به مدیریت مطلوب بحران، اقدامات خوبی 
برای بازسازی زیرســاخت ها اجرایی شــده که امیدواریم این اقدامات 

مؤثر واقع شود.
محرابیــان بیان کــرد: در بخش برق، عملیــات برق رســانی به تمام 
روستاهای فاقد برق مناطق ســیل زده اجرایی شده و در حوزه آبرسانی 

نیز شبکه آب بخش قابل توجهی از روستاها پایدار شده است.
وی ادامه داد: در حوزه راه ها، پل ها و ابنیه فنی در برخی نقاط همچنان 
مشــکلاتی وجود دارد که امیدواریم با مدیریت خوب همکارانمان در 
وزارت راه و شهرســازی شاهد مرتفع شــدن این مشکلات در روزهای 

آینده باشیم.
وزیر نیرو با اشــاره به اینکه مدیریت منابع آب سطحی و وجود سدهای 
بزرگ در منطقه سبب شــد تا حجم خسارت های ناشی از سیلاب اخیر 
کاهش یابد، اضافه کــرد: با توجه به اینکه بخشــی از بارش ها در پایین 
سدها رخ می دهد و برای روزهای آینده نیز پیش بینی وقوع بارش های 
جدید صورت گرفته، این ضرورت وجود دارد که شــهروندان با رعایت 
نکات ایمنی کمک کنند تا با کمترین خسارت ها بارش های پیش رو را 

نیز پشت سر بگذاریم.
محرابیان درباره برنامه وزارت نیرو برای مهار آب های شیرین سطحی 
در منطقه نیز گفت: در ورودی دریــا و روی رودخانه و نهرهای جنوب 
استان سیستان و بلوچستان ســدهای متعددی احداث شده، به عنوان 
نمونه سد کهیر که حجم ذخیره آب آن سه برابر سد کرج است، چندی 
پیش توسط رئیس جمهور افتتاح شــد و در بارش های اخیر دیدیم که 
حجم وسیعی از آب پشت این سد ذخیره شــد و هم اکنون سد کهیر به 

نقطه سر ریز رسیده است و از ورود آب شیرین به دریا جلوگیری شد.

وی افزود: همچنیــن وزارت نیرو برای مهار هرچه بیشــتر بارش های 
سیلابی، سه سد دیگر را نیز در دست مطالعه دارد که همه این اقدامات 
به مهار هر چه بیشــتر رواناب ها و بهره برداری بهینــه از این منابع آب 
شیرین در بخش های شرب، کشــاورزی و دیگر بخش ها منجر خواهد 

شد و این طرح ها یکی پس از دیگری به بهره برداری خواهد رسید.

نیاز تجدیدپذیرها به توسعه ۱۸ میلیون 
کیلومتری شبکه برق

به منظور مقابله بــا گرمایش جهانی و تســهیل برقی ســازی، به ۱۸ 
میلیون کیلومتر شبکه برق اضافی تا سال ۲۰۳۰ نیاز است که مستلزم 

سرمایه گذاری قابل توجهی در زیرساخت ها و موادی مانند مس است.
 تحقیقات شــرکت ریســتاد انــرژی نشــان می دهد توســعه انرژی 
تجدیدپذیر، با ســرعت بالایی ادامــه دارد و ۶۴۴ میلیــارد دلار برای 
ظرفیت های جدید در ســال ۲۰۲۴ هزینه می شود، اما شبکه های برق 
قدیمی و ناکافی، می توانند مانع مهمی در فرآیند گذار انرژی باشــند. 
اگر جهان بخواهــد افزایش دمــای زمین را به ۱.۸ درجه ســانتیگراد 
بالاتر از ســطح قبل از صنعتی شــدن محدود کند، ۳.۱ تریلیون دلار 
سرمایه گذاری زیرساختی شبکه برق قبل از سال ۲۰۳۰ ضروری است.

در این ســناریو، ۱۸ میلیون کیلومتر شــبکه برق اضافی برای همگام 
ماندن با برق  سازی در شهرها و شهرســتان ها، از جمله ظرفیت جدید 
انرژی های تجدیدپذیر و بکارگیری ســریع وســایل نقلیه برقی، نیاز 
اســت. با این توسعه، طول کل شــبکه های برق در سراســر جهان، به 
۱۰۴ میلیون کیلومتر در ســال ۲۰۳۰ می رسد و در ســال ۲۰۵۰، به 
۱۴۰ میلیون کیلومتر افزایش می یابد کــه تقریبا به اندازه فاصله زمین 
تا خورشید است. توسعه فوری به میزان ۱۸ میلیون کیلومتر، به حدود 

۳۰ میلیون تن مس نیاز دارد که در حال حاضر، کمبود عرضه دارد.
رشــد تقاضای جهانی برای برق، عامل اصلی نیاز به ارتقای شبکه است. 
این افزایش، ناشی از گســترش جمعیت، صنعتی شدن و شهرنشینی 
در کشورهای در حال توســعه و تلاش برای کاهش تغییرات اقلیمی از 
طریق برقی سازی است. امنیت سایبری، ژئوپلیتیک و اولویت فزاینده 
برای تضمین تامیــن انرژی ملی قابل اطمینان هــم در این نیاز دخیل 
است. با این حال، چارچوب های نظارتی ناکارآمد می تواند به طور قابل 

توجهی، توسعه شبکه و به نوبه خود، گذار انرژی را به تاخیر بیاندازد.
شبکه های برق هم یک تســهیل کننده و هم مانعی برای فرآیند گذار 
انرژی خواهند بود. شــبکه های برق توســعه یافته، توســعه ســریع 
ظرفیت خورشــیدی و بادی را که در ســال های اخیر مشــاهده شده 
اســت، امکان پذیر کرده اند، اما بسیاری از شــبکه های برق ملی اکنون 
نزدیک یا در نقطه ای هســتند که بدون ارتقا یا گسترش آنها نمی توان 
اتصالات بیشــتری ایجاد کرد. برای ادامه روند فعلی توسعه انرژی های 

تجدیدپذیر، سطوح سرمایه گذاری سالانه باید افزایش پیدا کند.
مجموع طول کل شبکه های انتقال و توزیع برق در سطح جهان، حدود 
۸۶ میلیون کیلومتر اســت. شــبکه انتقال شــامل ۶ میلیون کیلومتر 
خطوط فشــار قوی )بیش از ۷۰ کیلوولت( اســت. در مقایسه، شبکه 
توزیع بســیار بزرگتر، متشــکل از حدود ۸ میلیون کیلومتر خط فشار 
متوسط )۱۰ تا ۷۰ کیلوولت( و شــبکه عظیمی از خطوط فشار ضعیف 
)کمتر از ۱۰ کیلوولت( اســت که حدود ۷۲ میلیــون کیلومتر را طی 
کرده و بــه خانوارها در اقصی نقاط جهان می رســد. طول شــبکه قرار 
است تا ســال ۲۰۳۰، به ۱۰۴ میلیون کیلومتر و تا سال ۲۰۵۰، به ۱۴۰ 
میلیون کیلومتر افزایش پیدا کند. آسیا در دهه جاری، بیش از نیمی از 
سرمایه گذاری های توسعه شبکه برق را به خود اختصاص دهد و چین 
و هند به عنوان اولین و ســومین مصرف کنندگان بــزرگ برق، در این 

عرصه پیشتاز خواهند بود.
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بانک مرکزی اعلام کرد

تکذیب آمارهای افزایش سرانه ارز مسافرتی 

خریدار  بانک مرکزی ضمــن تکذیب آمارهای 
غیرکارشناســی و نادرســت در قبال تخصیص و 
افزایش سرانه ارز مســافرتی، هدف اصلی اجرای 
ایــن سیاســت ارزی را مطابق قانــون، مدیریت 
تقاضای بازار ارز در پایان ســال آن هم در بســتر 
مبادلات رســمی ارز کشــور اعلام و تاکید کرد: 
پاســخگویی به تقاضای ارز مســافرتی به عنوان 
یکی از سرفصل های ارز خدماتی تعریف شده در 
مقررات ارزی کشور، بر اســاس نرخ مرکز مبادله 
ارز و طلای ایران کاملًا در چارچوب قوانین جاری 

بوده و مسبوق به سابقه است.
اخیرا صحبت هایی مبنی بــر توزیع رانت ۵۰۰۰ 
میلیارد تومانــی بانک مرکزی برای ســفرهای 
خارجی در برخی رسانه ها منتشر شد و اعلام شده 
که بانک مرکزی با افزایش ســرانه ارز مسافرتی 
متهم به ارائه رانت به مسافران است. در این راستا 
بانک مرکــزی توضیحاتی ارائه کــرده که بدین 

شرح است:
در این گزارش آمار مســافرین خارجی در نوروز 
سال گذشته ۳۵۰ هزار نفر اعلام شده و بر مبنای 
این آمار میــزان مبلغ فرضی خروج ارز از کشــور 
معادل ۳۵۰ میلیون دلار برآورد شــده است! این 
درحالی است بررسی آمار تخصیص ارز مسافرتی 
هوایی در بازه زمانــی ۱۵ اســفند ۱۴۰۱ تا ۱۵ 
فروردیــن ۱۴۰۲ حاکی از تقاضــای ارز موضوع 
این سرفصل، صرفاً توســط ۳۴ هزار و ۴۴٩ نفر از 
هموطنان می باشد که این آمار کمتر از یک دهم 
آمار مورد اســتفاده در برآورد ارائه شــده توسط 

گزارش مزبور است.
لازم به ذکر اســت کــه تخصیص ارز مســافرتی 
هوایی به طور کامل در چارچوب نیاز ارزی احصاء 
شده در بخش ســوم مقررات ارزی بانک مرکزی 
و برای مســافرت های هوایی با اهــداف مختلفی 

نظیــر زیارتی، گردشــگری، آموزشــی و اداری 
انجام می گیرد که قانوناً بانــک مرکزی مکلف به 
پاســخگویی به این تقاضا بر اساس نرخ مستخرج 
از مبادلات ارزی انجام شــده در بازار رســمی ارز 

کشور است. 
ســازوکار تخصیص ارز مســافرتی هوایی نیز به 
گونه ای طراحی شــده تا ارز تخصیصــی صرفاً به 
متقاضیان با نیــاز واقعی یعنی به مســافران بعد 
از درگاه خروجی فرودگاه و پــس از خروج از مرز 
هوایی فرودگاه های بین المللی کشــور پرداخت 
شــود؛ از این رو ادعــای مطرح شــده در برخی 
مصاحبه هــا مبنی بــر انتقال مجــدد ارز به بازار 
تهران پس از دریافت توسط متقاضی و یا استفاده 
از بلیط تقلبی برای کسب عایده از اختلاف قیمت 

در بازار، در این سازوکار میسر نیست. 
لازم بــه ذکر اســت کــه تخصیــص ارز در نرخ 
صدرالاشــاره در بازه زمانی ســال ۱۴۰۲، برای 
اهداف مختلف مســافرتی اعم از تســهیل سفر 
زائــران اربعین حســینی و حج تمتع، مــازاد بر 
سرانه ارز مسافرتی و از طریق مراجعه متقاضیان 
به شــعب بانک های عامل انجام شــده است. لذا 
پاســخگویی به تقاضای ارز مســافرتی به عنوان 
یکی از ســرفصل های ارز خدماتی تعریف شــده 
در مقررات ارزی، بر اســاس نرخ مرکز مبادله ارز 
و طلای ایران کاملًا در چارچــوب قوانین جاری 
و مسبوق به سابقه بوده اســت؛ از این رو استفاده 
از تعابیر غیرکارشناســی نظیر توزیــع رانت و یا 
تخصیص یارانه، در مواجهه با انجام وظیفه قانونی 
بانک مرکزی نوعاً تشویش اذهان مخاطبین معزز 
تلقی شده که دون شأن و خلاف رسالت رسانه ای 

سازمان محترم صدا و سیما است.
بر همین اســاس افزایش ســرانه ارز مسافرتی با 
هدف اصلی مدیریــت تقاضا در بــازار ارز پایان 

سال صورت گرفته است. در واقع، نادیده گرفتن 
تقاضای موجود در حوزه مســافرت هوایی منجر 
به حذف آن نشــده بلکه متقاضیان را به ســمت 
بازار غیررســمی ســوق می دهد که این مسئله 
علاوه افزایش فشار تقاضا و تحریک قیمت، باعث 
تعمیق بازار غیررســمی و مرجعیت بیشــتر آن 
نزد متقاضیان ارز نیز خواهدشــد، به گونه ای که 
بســیاری از افراد برای رفع نیاز ارزی خود مجبور 
به انجام مبادله و تبعیت از نرخ در بازاری خواهند 
بود که مطابــق قوانین جاری کشــور از مصادیق 

قاچاق کالا و ارز تلقی می شود.
 لازم به ذکر اســت که سیاســت های ارزی بانک 
مرکــزی بــا نگاهــی کارشناســانه، مبتنی بر 
واقعیت های عینی کشور و با درنظرگیری جمیع 

ملاحظات سیاسی و اقتصادی اتخاذ می شود. 
همچنین مجدداً تأکید می شود که مبادلات انجام 
شده در بستری غیر از بســتر مبادلات رسمی ارز 
کشــور، مطابق قانون مبارزه با قاچاق کالا  و ارز، 
غیر قانونی و قاچاق محسوب شده و نرخ مستخرج 
از ایــن نوع مبــادلات نیز نرخ قاچاق محســوب 
می شود. موضع رســمی بانک مرکزی جمهوری 
اســلامی ایران همواره دفاع از مبــادلات انجام 
شده در بستر رسمی معاملات ارزی کشور بوده و 
سیاست های ارزی این بانک نیز در راستای همین 
مهم اتخاذ می شود.طبق اعلام بانک مرکزی، این 
بانک از ابتدای ســال جاری تاکنون توفیق تأمین 
تمام مصارف ارزی کشــور را با تخصیص بیش از 
۷۵ میلیارد دلار کســب کرده و همچنان خود را 
متعهد به تأمین تمامی نیاز ارزی کشــور در بستر 
مبادلات رسمی می داند. لازم به توضیح است که 
این مقدار از تخصیص ارز به میزان هشت میلیارد 
دلار از میانگین تخصیص ارزی این بانک در چهار 

سال گذشته بیشتر بوده است.

جشــنواره و نمایشــگاه فروش بهاره و  خریدار 
ضیافت ماه مبارک رمضان در تهران از   ۱۵ اسفند 
ماه کار خود را آغاز و تا ۲۵ اسفند ماه ادامه خواهد 
داشت.به گزارش ســتاد خبری نمایشگاه بهاره، 
در نمایشــگاه بهاره و ضیافت ماه مبارک رمضان، 
اقلام مورد نیاز سال نو و ســفره افطار شهروندان 
با بالاترین کیفیت و مناســب تربن قیمت  عرضه 

می شود.
 این نمایشگاه و جشنواره فروش در ۶ نقطه تهران 
بــا حمایت اتاق اصنــاف و اتحادیه هــای صنفی 
تهران و مشــارکت جامعه صنفی پایتخت برگزار 
می شود.این جشنواره با هدف تامین کالای مورد 
نیاز خانواده های تهرانی و با هدف کمک به حفظ 
توان خرید اقشــار کم بضاعت و جبران بخشی از 

افزایش قیمت ها برگزار می شود.
در نمایشــگاه بهــاره و ضیافت مبــارک رمضان 

تهران که در ۶ نقطه برگزار می شود اقلامی چون 
انواع پوشاک،  کیف و کفش، شال و روسری، لوازم 
خانگی کوچک و لــوازم آشــپزخانه و همچنین 
انواع محصولات خوراکی و مــواد غذایی از جمله 
کالاهای اساســی مانند برنج، روغن، قند و شکر، 
گوشــت و مرغ تنظیم بازاری با قیمت مناسب در 

اختیار شهروندان قرار خواهد .
بنا براین گــزارش، با تصمیم ســتاد تنظیم بازار، 
نمایشگاه و جشنواره بهاره در پنج نقطه پایتخت 
از ۱۵ اســفند کار خود را آغاز و تا ۲۵ اسفندماه به 
کار خود ادامه خواهد داد و ســاعت کار نمایشگاه 
از ۱۰ صبح تا ۲۱ اســت و با فرارسیدن ماه مبارک 
رمضان ســاعت کار نمایشــگاه از ســاعت ۱۵ تا 

ساعت ۲۲ خواهد بود.
بر اساس مصوبه ســتاد تنظیم بازار استان تهران، 
نمایشگاه های بهاره تهران در منطقه غرب پارک 

ارم، در منطقه شــرق)تهرانپارس( فرهنگسرای 
اشراق، مصلی امام خمینی)ره( و سالن مجموعه 
حجاب در مرکز شــهر،  بوستان ولایت و مجموعه 
نمایشگاهی شــهر آفتاب در جنوب تهران برگزار 

می شود.
بنا بــر اعلام ســتاد خبــری نمایشــگاه بهاره و 
ضیافــت ماه مبــارک رمضان، عرضــه کالا در ۶ 
مجموعه اعلام شــده تحت نظارت اتاق اصناف و 
اتحادیه های صنفی قرار داشــته و اقلام با کیفیت 
و قیمت مناسب عرضه می شوند و نمایشگاه های 
دیگری که ممکن اســت در سطح شــهر تهران 
برگزار شــود، مورد تایید نبــوده و مجموعه های 
صنفــی تهران بر کیفیــت و قیمت آنهــا نظارت 
ندارند. گفتنی است مراســم افتتاحیه نمایشگاه  
امروز چهارشــنبه ۱۶ اســفند با حضور مقامات 

دولتی و صنفی برگزار خواهد شد.

آب

ســخنگوی صنعــت آب، گفت: 
موجودی مخازن سدهای کشور 
تا ۱۳ اســفند مــاه ۱۴۰۲ با ۴۶ 
درصد پرشدگی، معادل ٩۳.۲۲ 
میلیارد مترمکعب اســت که ۳ 
درصد افت نسبت به سال گذشته 

را نشان می دهد.
به نقل از شــبکه خبری آب ایران 
فیــروز قاســم زاده ســخنگوی 
صنعت آب با اشاره به بارش های 
خوب روزهای اخیر اظهار داشت: 
هر چند طی هفته گذشته شاهد 
نزولات جوی به صــورت برف و 
باران در اغلب نقاط کشور بودیم، 
اما کم بارشــی های پاییز موجب 
شــده تا این بارش ها سهم مورد 
نیاز ســدهای کشــور را به طور 

کامل تأمین نکند.
وی خاطرنشــان کرد: بارش های 

نبایــد ایــن تصــور را 
ایجاد کند که نیاز آبی 
کشــور برطرف شده و 
همچنان بــه مدیریت 
مصــرف در سراســر 

کشور نیازمندیم.
آب  صنعت  سخنگوی 

کشور با تشریح وضعیت مخازن 
ســدهای کشــور از ابتدای سال 
آبی جاری تا ۱۳ اسفندماه گفت: 
ورودی سدهای کشــور در حال 
حاضر ۱۱.۸٩ میلیارد مترمکعب 
اســت که نســبت به ســال آبی 
گذشــته با کاهش ۱۲ درصدی 
روبرو اســت. این در حالیست که 
میزان ورودی به ســدهای کشور 
در سال گذشــته ۱۳.۴۵ میلیارد 

مترمکعب بوده است.
خروجــی  خصــوص  در  وی 

ســدهای کشــور نیز 
خروجــی  گفــت: 
سدهای کشور از ۸.۸۲ 
میلیــارد مترمکعــب 
در ســال آبی گذشته 
 ۱۰.۶۶ حجــم  بــه 
میلیــارد مترمکعــب 
رسیده است که نشانگر رشد ۲۱ 
درصدی میــزان تأمین مصارف 
از محل ســدها نســبت به سال 

گذشته است.
قاســم زاده، موجــودی مخازن 
سدهای کشــور را در تاریخ ۱۳ 
اســفند ماه ۱۴۰۲ با ۴۶ درصد 
پرشدگی، معادل ۲۲.٩۳ میلیارد 
مترمکعب خواند و بیان داشــت: 
ایــن میزان در ســال گذشــته 
۲۳.۶۷ میلیــارد مترمکعب بوده 
که نشــانگر ۳ درصد افت نسبت 

به سال گذشته است.
ســخنگوی صنعت آب کشــور، 
با اشــاره به حجم پایین ذخیره 
سدهای تهران، درصد پرشدگی 
ســدهای پایتخت را ۱۳ درصد 
خواند و خاطرنشــان کرد: حجم 
مخازن ســدهای تهــران تا ۱۳ 
اسفند ماه با رشــد ۱۰ درصدی 
نسبت سال آبی گذشــته روبرو 

بوده است.
قاســم زاده خاطرنشــان کــرد: 
بر اســاس آمــار ایســتگاه های 
باران ســنجی وزارت نیرو، ارتفاع 
کل ریزش های جوی کشور تا ۱۲ 
اسفند ۱۴۰۲ نسبت به میانگین 
دوره مشــابه درازمــدت دارای 
۲۵ درصــد کاهش و نســبت به 
دوره مشابه سال آبی گذشته ۱۵ 

درصد کاهش را نشان می دهد.
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